
افزایش ســرمایه شرکت به ایستگاه آخر رســیده و از این پس، 
سرمایه اســمی این غول معدنی برابر با 37,1 هزار میلیارد تومان 
خواهد بود که این امر بیانگر افزایش بیش از 3 برابری ســرمایه 

ثبتی شرکت از سال 1401 تاکنون بوده است.
با احتساب دلار 63,000 تومانی و ارزش بازار 112 هزار میلیاردی، 
مارکت کپ دلاری این شــرکت در ســطح 1,77 میلیارد دلار 

محاسبه شده است!
نیروگاه خود تامین برق »کچاد« مزیت رقابتی بســیار ویژه ای به 
این شرکت بخشیده و وابستگی این شرکت به شبکه برق کشور 
را بسیار کاهش داده است! بدین صورت که در شرایطی که به دلیل 
قطع برق واحدهای صنعتی، عملیات تولید و فروش این شرکت ها 
ضربه سنگینی متحمل می شــد، در »کچاد« خبری از قطعی برق 

نبود! و فعالیت های عملیاتی در روال عادی انجام شد.
آنالیز عملکرد 6 ماهه شرکت گویای آن است که :

شمش فولادی در سبد درآمدی بیزینس حرف اول را می زند. در 
این مدت 6 ماهه، تقریبا 50% از درآمد کل بیزینس از محل فروش 

این محصول حاصل شده و این امر با توجه 
به تکمیل زنجیره ارزش فولاد و نهایتا حاشیه سود بالاتر به عنوان 

یک مزیت محسوب می گردد.
-درنیمه نخست 1403 شــاهد ثبت یک رکورد جدید در تولید 
شــمش فولادی هســتیم! بدین صورت که تقریبا 561 هزار تن 
شمش فولادی در این مدت تولید شــده است  ! این عدد در دوره 

مشابه برابر با 557 هزار تن بوده است!
- البته تناژ تولید این محصول در شهریور ماه در سطح تقریبا97 
هزار تن گزارش شده اســت! بالاترین میزان تولید در تابستان 

!!1403
- بنابراین دیتای مندرج در صورت های مالی بیزینس، حاشــیه 
سود ناخالص این محصول در ســطح 41% محاسبه شده است ! 
یعنی به ازای هر 100 میلیارد فروش شمش،41 میلیارد تومان سود 

ناخالص مجموعه است!
-بررســی موجودی انبار،تناژ تولید و فروش این محصول بیانگر 
وجود تقریبا 80 هزار تن شمش فولادی در انبار های شرکت است.

-در شهریور ماه هر تن شــمش فولادی در سطح 22,8 میلیون 
تومان معامله شده! بنابراین در انتهای شهریور، بیش از 1,81 هزار 
میلیارد تومان درآمد شــمش فولادی در انبار های شرکت نهفته 

است!
دیگر محصول استراتژیک شرکت ، گندله است. در شهریور 1403 
هر تن گندله به نرخ 5,11 میلیون تومان معامله شــده است ! این 

عدد در شهریور 1402 برابر با 4,7 میلیون تومان بوده!
 بنابراین در یک ســال اخیر ، نرخ فروش ایــن محصول تقریبا 
400 هزار تومان در هر تن بیشتر شــده است . در اسکیل 6 ماهه، 
مجموعا 1,56 میلیون تن گندله تولید کــرده ! این عدد در دوره 
مشابه برابر با1,95  میلیون تن بوده است و دلیل اصلی این کاهش 
تولید ، انجام تعمیرات اساسی به مدت 45 روز بوده است و پیش بینی 
می گردد همانند سنوات قبل اهداف تولید برنامه ریزی شده طی 

6 ماهه دوم سال محقق گردد .

رئیس سازمان برنامه و بودجه در تشریح لایحه بودجه ۱۴۰۴:

خ هر بشکه نفت ۶۳ دلار پیش بینی شد نر
کسری بودجه 850 همت است                                            افزایش 40 درصدی بودجه عمرانی                                           سقف معافیت مالیاتی مشاغل 24 میلیون تومان شد

صفحه 8
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پیش از عزیمت به روسیه
ون رفت   رئیس جمهور: بریکس راهی برای بر

از تمامیت خواهی آمریکاست

سرپرست معاونت اقتصادی سازمان برنامه:

ارز ۲۸۵۰۰ تومانی حذف نمی شود

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران مطرح کرد
 صادرات سالانه ۲۰ میلیارد مترمکعب

 گاز طبیعی ایران
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صفحه 2

وشنایی کمربند دفاعی ملت ها و مسیر ر
حجت الاسلام مجتبی عرب  کدام ما؟ مایی که از افغانستان و پاکستان تا ایران 

و عراق و سوریه و لبنان و یمن ادامه دارد کدام دو تیغه؟ 
۱. مســیر تاریکیِ زنگزور در شــمال با بازیگردانی شــر اعظم یعنــی آمریکا و 

محوریت ترکیه و جمهوری آذربایجان
 ۲. مســیر تاریکیِ آی مک )IMEC( در جنوب بازهم به بازیگردانی شر اعظم 
آمریکا و محوریت امارات، عربستان ، اردن و در اصل اسرائیل! ظاهر این اتفاقات 
یک پدیده ترانزیتی یا حداکثر اقتصادی برای ماســت امــا حقیقت ماجرا یک 

اتفاق مهم سیاسی، فرهنگی، امنیتی و اقتصادی است!

یادداشت

هرگونه اصلاح اقتصادی با وفاق تحقق خواهد یافت

صفحه 2

 مدیرعامل شرکت بهینه ســازی مصرف سوخت 
گفت: ۳۰۰ طــرح از ســوی این شــرکت برای 
مدیریت مصرف و کمک به کاهش ناترازی انرژی 
در دست اقدام است.»حسین حسین زاده« افزود: 
اکنون ناترازی در حــوزه بنزین، گازوئیل و برق در 
کشور وجود دارد.وی ادامه داد: برای کمک به رفع 
این ناترازی ها یک ســری پروژه های کوتاه مدت، 
میان مدت و بلندمدت تعریف شــده است که در 

شرکت بهینه ســازی مصرف در سه حوزه صنعت، 
حمل ونقل و ساختمان در دستور کار این شرکت 
قرار دارد.مدیرعامل شــرکت بهینه سازی مصرف 
ســوخت خاطرنشــان کرد: با اجرای این طرح ها 
در پایان افق کاری تعیین شــده چیزی حدود ۹۰ 

میلیارد دلار به سرمایه کشور اضافه خواهد شد.
حســین زاده گفت: همچنین چیــزی نزدیک به 
سه میلیون و ۶۰۰ هزار بشــکه در روز اجرای این 

طرح ها صرفه جویی به دنبال خواهد داشــت.وی 
ادامه داد: این طرح ها با بیــش از چند میلیارد دلار 
سرمایه گذاری در حال اجراســت و بیش از ۳۰۰ 

طرح را شامل می شود.
مدیرعامل شرکت بهینه ســازی مصرف سوخت 
کشــور افزود: این طرح ها با کمک وزارتخانه های 
مختلف، شــورای اقتصاد و ریاســت جمهوری در 

حال پیگیری و اجرا است.

وشن کچاد  نشانه هایی افق ر
 در تحقق اهداف با تعدیل مثبت بودجه 

مشخصات مزایده :  

مبلغ تضمینمبلغ برآورد )ریال( شماره مزایدهشرح مزایدهنام مزایده گزار

 فروش انواع ضایعات کابل فولادی حفاری و نمودارگیری همراهشرکت ملی حفاری ایران
1،732،500،000ریال100309398500000234،650،000،000با قرقره های مربوطه و کابل بالا برنده دکل

تاریخ شروع دریافت : توزیع اسناد از چاپ آگهی نوبت دوم آغاز شده و تا 7 روز پس از آن 
                                                                                                                       www.setadiran.ir        : ادامه خواهد داشت . محل دریافت

1403/08/02 لغایت1403/08/09تاریخ شروع و پایان دریافت اسناد

تاریخ و محل بازدید)سایت 
ویزیت(

مورخ 1403/08/12 از ساعت 8الی 12:30 بازدید از انبار ثدین)شهرستان اهواز – ابتدای جاده مسجدسلیمان بعد از نیروگاه زرگان 
کیلومتر 12 بزرگراه خلیج فارس کمربندی ملاثانی – ماهشهر کارگاه شرکت ملی حفاری ایران و انبار مازاد و اسقاط شرکت( و انبار 

دغاغله)در اهواز – فاز 4 کوی ملت جنب شهرک شهید عباسپور انبار شرکت ملی حفاری ایران و انبار اسقاط شرکت(

1403/08/22تاریخ گشایش پاکات

انواع تضامین قابل قبول : ضمانتنامه بانکی و یا ضمانتنامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانکی دارای مجوز فعالیت از بانک مرکزی اصل فیش 
واریز وجه نقد به حساب شماره 4001114006376636  نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده شرکت ملی حفاری 
ایران )شماره شبا IR)350100004001114006376636  و سایر تضمین های معتبر در آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره  50659  ت / 

123402 مورخ 94/09/22 مورد قبول و پذیرش می باشد.

مدت اعتبار پیشنهاد/ تضمین : 90 روز
)برای یک بار در سقف مدت اعتبار اولیه قابل تمدید باشد(

تذکر : تحویل اسناد به شرکت: کلیه پیشنهادات در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir بارگزاری گردد و اصل ضمانت نامه به آدرس اهواز- بلوار پاسداران بالاتر از میدان فرودگاه – شرکت ملی حفاری 
ایران – ساختمان پایگاه عملیاتی – طبقه اول پارت B – اتاق 107- دبیرخانه کمیسیون مناقصات- شماره تماس 34148569 – 34148580-061 تحویل گردد.

www.nidc.ir     http://sapp.ir/nidc_pr  کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران                               

شناسه آگهی:  1810831  آگهی مزایده ) نوبت دوم(
شرکت ملی نفت ایران شرکت ملی حفاری ایران ) سهامی خاص(

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/08/01
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/02

شرکت ملی حفاری ایران

  شهرداری نصیر شهر در نظر دارد به استناد مجوز شورای 
اسلامی نصیر شهر مزایده عمومی واگذاری بهره برداری از زمین 
فوتبال چمن مصنوعی پارک شهدای گمنام نصیر شهر واگذار نماید 
لذا از کلیه متقاضیان واجد شرایط دعوت به عمل می آید تا ساعت 
۱۲ روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۵ با مراجعه به سامانه تدارکات 
الکترونیک دولت )ستاد( به آدرس  www.setadiran.ir نسبت 
به مشاهده جزئیات و تهیه اسناد مزایده عمومی و حداکثر تا ساعت 

۱۲ روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۱۵ نسبت به ثبت پیشنهادهای 
خود اقدام نمایند. ضمناً هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده 

می باشد.
 شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
 سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج می باشد.

تاریخ انتشار نوبت اول: ۲۸/ ۰۷/ ۱۴۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۰۲/ ۰۸/ ۱۴۰۳

آگهی مزایده عمومیآگهی مزایده عمومی

 اسحاق عبدی  - سرپرست شهرداری نصیر شهر

نوبت دوم

آگهی مزایده عمومی آگهی مزایده عمومی 
شماره شماره ۱۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۲۱۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۲    

)مرحله اول نوبت اول(و  )مرحله اول نوبت اول(و  ۵۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۴۵۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۴)مرحله دوم()مرحله دوم(

شهرداری سیس در نظر دارد خودرو سواری آریو خود را با شماره مزایده ۱۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۲ به فروش و زمین چمن مصنوعی فوتسال با 
 شماره مزایده ۵۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۴ را به شرح مذکور و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت

 )www.setadiran.ir( به صورت الکترونیکی به اجاره واگذار کند. 

مبلغ سپرده شرکت در مزایده عمومی )ریال(مبلغ پایه مزایده عمومی )ریال(شماره موتوررنگمدلتیپموضوع مزایده عمومیردیف

-ARIOآریو1
MT1397سفیدTNN4G16AG0045929

4/500/000/000
)بدون ارزش افزوده(

225/000/000 ریال

2
موضوع مزایده عمومی

25/000/000 ریال500/000/000 ریال
واگذاری)اجاره( زمین چمن مصنوعی فوتسال شهرداری سیس

شهرداری سیس

 زمان انتشار  در سایت :از تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۲ ساعت ۱۲:۰۰ تا تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۲ ساعت۱9:۰۰
 تاریخ بازدید: از تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۳ تا تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۰_ روزانه از ساعت ۰۷:۳۰  تا ساعت ۱۴:۰۰

 توضیحات : همه روزه به جز ایام تعطیل
 مهلت دریافت اسناد مزایده : تا تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۱۲ تا ساعت ۱۴:۰۰ 

 مهلت ارسال پیشنهاد قیمت : از تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۲ ساعت ۱۲:۰۰تا تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۲ ساعت ۱9:۰۰
 زمان علام به برنده: ۱۴۰۳/۰۸/۲۳ ساعت ۱۱:۰۰

 هزینه نشر آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
شهرداری در رد یا قبولی کلیه پیشنهادات در هر زمان مختار است.

رعایت مقررات مربوطه به منع مداخله کارکنان دولت در معاملات دولتی توسط شرکت کنندگان الزامی است.
در صورت عدم واریز وجه در زمان مقرر به ترتیب توسط برنده اول، دوم، سوم و سپرده یا ضمانت نامه شرکت در مزایده به     نفع شهرداری ضبط خواهد شد.

ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی می باشد:
1- برگزاری مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرآیند مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده )در صورت 
وجود هزینه مربوطه( پرداخت تضمین شرکت در مزایعه )ودیعه( از سال پیشنهاد قیمت، بازگشایی پاکات، اعلام به برنده، واریز وجه مزایده و تحویل کالا در 

بستر سامانه از این طریق امکان پذیر می باشد.
2- پیشنهاد می گردد با توجه به تنوع کالاهای مطرح شده در مزایده قبل از ارائه پیشنهاد از اقلام موضوع مزایده بازدید به عمل آید.

3- علاقمندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند: مرکز پشتیبانی 
و راهبری سامانه ۰۲۱-۴۱9۳۴ 

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها، در سایت سامانه )www.setadiran.ir( بخش »ثبت نام/پروفایل مزایده گر« موجود است.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۰۲  
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۸/۰9 

شناسه آگهی:  1810831 

نوبت اول
ح برای کاهش ناترازی انرژی مدیرعامل شرکت بهینه سازی سوخت خبر داد؛ اجرای ۳۰۰ طر

وشی متهم ردیف اول اول  وشی متهم ردیف خام فر خام فر
تـراز تجاری منفیتـراز تجاری منفی
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در کویت مطرح کرد

عراقچی: تحرکات پایگاه های آمریکا را رصد می کنیم

رئیس جمهور  ضمن ارائه بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴: 

هرگونه اصلاح اقتصادی با وفاق تحقق خواهد یافت
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وشنایی کمربند دفاعی ملت ها و مسیر ر
حجت الاســلام مجتبی عرب  کدام مــا؟ مایی که از افغانســتان و 
پاکســتان تا ایران و عراق و ســوریه و لبنان و یمن ادامه دارد کدام دو 

تیغه؟
۱. مسیر تاریکیِ زنگزور در شمال با بازیگردانی شر اعظم یعنی آمریکا و 

محوریت ترکیه و جمهوری آذربایجان
۲. مســیر تاریکیِ آی مک )IMEC( در جنوب بازهم به بازیگردانی شر 

اعظم آمریکا و محوریت امارات، عربستان ، اردن و در اصل اسرائیل!
ظاهر این اتفاقات یک پدیده ترانزیتی یا حداکثر اقتصادی برای ماست 
اما حقیقت ماجرا یک اتفاق مهم سیاسی، فرهنگی، امنیتی و اقتصادی 

است!
ســاخت یک »محور ســلطه« و البته تحمیل یک اتفاق ارباب رعیتی 

جدید بر ملت های همان محور سلطه!
و نابودی ملت های جهان مقاومت!

درکنارش مســأله به تنگنا افتادن چین، رونق اروپا و منافع بازیگرانی 
مثل روسیه در شــمال هم مطرح اســت که البته یه چندگانه سیاسی 
پیچیده در چرایی موافقت ها و مخالفت هــای دیگران با این دو »محور 

تاریکی« ساخته است.
هر چه هســت تقویت این دو لبه قیچی برای رونقش، به دلایل متعدد 
فقط وابســته به یک اتفاق ترانزیتی یا اقتصادی بین چند کشور شمالی 

و جنوبی نیست
بلکه به اتصال کشــورهای شمالی و اتصال کشــورهای جنوبی در یک 
بافت سیاسی، اقتصادی، امنیتی، فرهنگی علیه کشورهای میان این دو 
تیغه نیاز دارد! و این رونق نیاز به تخریب کشورهای »محور روشنایی« 

در وسط و عدم اتصال ملت ها و دولت های محور رقیب را نیز می خواهد!
اصطلاح محور روشنایی و تاریکی در این نوشته روبروی ادعای نتانیاهو 

در سازمان ملل است.
حال سوال این است که روبروی این نظم جدید شیطانی با محوریت دو 
دشمن انسانیت یعنی آمریکا و اسرائیل و بازیگری امثال دولت ترکیه و 

امارات و اردن چه باید کرد؟
اینگونه است که مســأله فراتر از یک توجه ترانزیتی یا نهایتاً اقتصادی 

است:
اینکه ما یک ابر راه حمل و نقل بین المللی بین همســایگان و دولتهای 

محور روشنایی را دنبال کنیم.
اینکه زنجیره ارزش های اقتصادی مشترکی بین این کشورها طراحی و 

وابستگی های چند سویه ایجاد کنیم.
اینکه جبهه و محــور مقاومت نظامی و امنیتی بین این کشــورها را که 
ایجاد کردیم، توسعه بدهیم و بدانیم که بخشی از اهداف این چند جبهه 
نظامی اخیر ســاخت نظم شیطانی سیاســی روبروی جبهه مقاومت و 

تضعیف اقتصاد و سیاست ملت های محور روشنایی است.
اینکه اتفاق نظامی و امنیتی را در تمام عناصر تهدیدکننده کشورهای 

آی مک و شیطنت گران زنگزور توسعه دهیم.
همه زیرمجموعه یک اتفاق اساسی تر و یک فهم کلان دیگری از جهان 

معنا، زندگی، فرهنگ و پیشرفت صورت بندی می شود.
به اینجا رسیدیم که تمام آن ضرورت های ترانزیتی، اقتصادی، نظامی 
همه زیرمجموعه یک اتفاق اساسی تر و یک فهم کلان دیگری از جهان 

معنا، زندگی، فرهنگ و پیشرفت صورت بندی می شود:
اصل بنیادین پیشرفت دینی در برابر توســعه غربی، جهان زندگی در 

سایه نظمی مبتنی بر وَلایت است.
نظمی که از اتصال و به هم پیوســتگی مردمان می گویــد، از مودت و 
محبت حقیقی و پر بروز نســبت به همدیگر آغاز می شــود و به روابط 
برادرانه و خواهرانه می رسد و سر از یک اتصال پولادین به مثابه صفی که 
مثل یک سد قلع اندود و سرب اندود نفوذ ناپذیر در می آورد، اینجا مثل 
دنیای اربعین کســی به دیگری به چشــم مصرف کننده، آسیب پذیر، 
فرصت بازار، نیروی تحت امــر و نیابتی، برده و شــهروند درجه ۲ نگاه 
نمی کند، همه تنظیم زندگی از مودت، اخوت و رسیدن به ولایت است 
و محور ارتباط پایاپای و برادرانه مردمان و ملت ها را عنصر »خدمت« و 
آرمان الهی مشــترک و عبودیت انحصاری تنها خدای عالم و عدم هیچ 
شــریک زمین و آســمانی در ربوبیت برای او تنظیم می کند،  اینگونه 
قواعد اتصال مردمان در روابط تنــگ nation-state باقی نمی ماند و 
حکومت هم به جــای تبعیت از قواعد حکومت هــای ملت گریز خوش 
رنگ و لعاب به اسم دموکراسی مثل اســرائیل!  از دنیای وِلایت و رابطه 

امامت با امت و مردم خود و نظمی مردم سالار پیروی می کند. 
اینگونه اســت که المؤمنون و المؤمنــات بعضهم اولیا بعض! و ســایه 

رحمت الهی بر سر ملت های اهل وَلایت گسترانده می گردد.
روبروی این نظم، نظم دیگریســت که از جهان توسعه می آید و مبتنی 
بر  قواعد سلطه است! تســلط هایی بر منابع ملت ها مبتنی بر قواعد زور، 
سلاح، حکام وابسته و دست نشــانده، مردمِ در هویت مسخ شده و خود 
فراموشــانده! فرهنگی که تمام آرزوها را به بهشــت غــرب می خواهد 
منتهی کند، مستعمره بودن را نه توجیه کند که به ملت های مسخ شده 
می قبولاند آفریده شده اند برای شــهروند درجه ۲ بودن، ظلم پذیری و 

تلاش برای ادای غربی ها را درآوردن و...
»مســیر روشــنایی« نه از یک پیوند کریدوری، ترانزیتی، اقتصادی و 
پشتیبانی دولتیِ امنیتی- نظامی آنکه از ایجاد یک همبستگی حقیقی 
فرهنگی، سیاســی، اقتصادی، نظامی و امنیتی بین ملت های مســیر 
روشنی و تحقق کامل مفهوم زندگی مبتنی بر وَلایت ساخته خواهد شد 
و اینگونه بر نظم نوین جهان شرارت و تیغه های قیچی آی مک و زنگزور 

و توطئه های رهبران شرارت در آمریکا و اسرائیل غلبه خواهد کرد.

پیش از عزیمت به روسیه
ون رفت  رئیس جمهور: بریکس راهی برای بر

 از تمامیت خواهی آمریکاست
 رئیس جمهور گفت: اجــلاس بریکس ارتباط ما را با کشــورهای عضو 
قوی تر خواهد کــرد و راهی برای برون رفت از یکجانبــه گرایی آمریکا 
است. مسعود پزشکیان روز سه شنبه پیش از سفر به روسیه در نشست 
خبری افزود: این سفر به دعوت ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه 
صورت می گیرد و نشستی است برای کشــورهای عضو بریکس که به 

دنبال گسترش چندجانبه گرایی هستند.
وی ادامه داد: بریکس ســازمانی اســت که به منظــور ایجاد وحدت و 
انســجام و برای کنترل قدرت بلامنازع آمریکا ایجاد شده است، در این 
ســفر برنامه  داریم که در حوزه انرژی، صنعت، تجارت و گردشگری به 

توافقات خوبی برسیم.
پزشکیان گفت: این ســفر فرصتی است تا با روســای جمهور روسیه، 

چین و هند و سایر کشورهای حاضر دیدار و گفت وگو داشته باشیم.
رئیس جمهــور ادامه داد: روســای جمهــور حاضر در ایــن اجلاس، 
مواضع خود در مــورد بریکس را ارایه خواهد کرد و این ســفر می تواند 

یکجانبه گرایی آمریکا را تحت الشعاع قرار دهد.
پزشــکیان گفت: اجلاس بریکس ارتباط ما را با کشورهای عضو قوی تر 

خواهد کرد و راهی برای برون رفت از یکجانبه گرایی آمریکا است.
 رئیس جمهور سه شــنبه یکم آبان ۱۴۰۳ در پنجمین ســفر خارجی، 
به دعوت ولادیمیر پوتین و به منظور شــرکت در شانزدهمین نشست 
سران بریکس، عازم شــهر کازان محل برگزاری این اجلاس در روسیه 
شد.شانزدهمین اجلاس ســران گروه بریکس روزهای اول تا سوم آبان 
در کازان روسیه برگزار می شود و »مسعود پزشــکیان« به عنوان یکی 
از سران کشــورهای عضو بریکس و بنا به دعوت رسمی رئیس جمهور 

روسیه در این اجلاس شرکت می کند.

یادداشت

تریبون

خریدار   وزیر امور خارجــه که در جریان 
ســفر منطقــه ای در کویت به ســر می برد 
ضمن اشــاره به رصد تحرکات و پروازهای 
آمریکایی هــا در منطقه گفــت: جمهوری 
اســلامی ایران خواهان جنــگ در منطقه 

نیست ولی برای جنگ آماده است.
ســیدعباس عراقچــی وزیــر امورخارجه 
که در ادامــه رایزنی هــای دیپلماتیک در 
مورد تحولات منطقه به کویت ســفر کرده 
است، صبح امروز سه شــنبه )اول آبان ماه( 
در مصاحبه مطبوعاتی بــا حضور تعدادی 
از خبرنــگاران رســانه ها و جرایــد مهم و 
پرُمخاطب کویت شــامل القبــس، الرأی، 
الانبــاء، النهار، الجریدة، السیاســة، کویت 
تایمز، خبرگزاری کویت، تلویزیون الصباح، 
همچنین شــبکه الجزیــره، فرانس پرس و 
پرس تی وی شرکت کرد. وزیر امور خارجه 
کشــورمان در این نشســت عنوان داشت: 
کشــورهای منطقه این توانایی را دارند که 
از طریق تلاش های مشــترک، جلوی یک 

فاجعه در منطقه را بگیرند.
وی افــزود: در گفت وگوهایی کــه من در 
کشــورهای منطقه و در کویت بــه عنوان 
یازدهمین مقصد ســفرهای اخیر داشته و 
دارم، فکر می کنم تفاهم و درک مشــترکی 

برای جلوگیری از تنش وجود دارد.

وزیر امورخارجه خاطرنشان کرد: جمهوری 
اســلامی ایران خواهان جنــگ در منطقه 
نیســت اگرچه برای جنگ آمــاده ایم، ما 
تمام تلاش خــود برای کاهــش تنش را به 
کار گرفته ایم، ولی برای هر ســناریویی هم 

آمادگی و هم قدرت مقابله داریم.
عراقچــی همچنیــن تصریح کــرد: حمله 
موشکی ایران به تاسیسات نظامی و امنیتی 
رژیم صهیونیســتی یک حرکــت دفاعی و 

پاسخی به حملات این رژیم بود.
رئیس دســتگاه دیپلماســی خاطرنشان 
کرد: پیام ما کاملا شــفاف و روشــن است، 
رژیم صهیونیســتی دنبال گسترش جنگ 
در منطقه اســت و ما باید جلوی این فاجعه 
را بگیریم. وضعیت در غــزه و لبنان بحرانی 

است و باید حملات اسرائیل متوقف شود.
وزیر امورخارجــه کشــورمان تاکید کرد: 
سیاست حسن همســایگی در دولت جدید 
ایران ادامه پیدا می کند. این پیامی اســت 
که به همه کشورهای منطقه داده ام و امروز 
هم در کویت بیشــتر درباره آن صحبت می 

کنیم.
وی در ادامه اظهار داشت: تمام همسایگان 
به ما اطمینان دادند که اجــازه نمیدهند از 
خاک و فضای آنان علیه ایران استفاده شود؛ 
این انتظاری اســت که از همه کشــورهای 

دوست و همســایه می رود و این را نشانه ای 
از دوستی می دانیم.

عراقچی تصریح کرد: ما از نزدیک تحرکات 
پایگاه هــای آمریکا را رصد کــرده و مراقب 
تمام حــرکات و پروازهای آنان هســتیم و 
اطلاعاتی که در خصوص پایگاه های امریکا 
در کویــت داریــم را به مســئولین کویتی 

منتقل خواهیم کرد.
رئیس دســتگاه دیپلماســی خاطرنشان 
کرد: ما به دنبــال توقف جنــگ به صورت 
جامع در کل منطقه هســتیم هم در غزه و 
لبنان هســتیم ولی ممکن است مسیرهای 
مختلفی وجــود داشــته باشــد و ما همه 
مســیرها را دنبال می کنیم و با کشورهایی 
که در این خصوص فعال هستند در ارتباط 

هســتیم.عراقچی افزود: نماینده ویژه من 
در بیروت مستقر اســت و با همه طرفین در 
بیروت دیدار های روزمره دارد البته تصمیم 
گیری در خصوص آتش بس توســط خود 
فلسطینیان و لبنانی ها صورت میگیرد و ما 

فقط سعی بر کمک و حمایت داریم.
وی در ادامه با اشــاره بر روابط ایران و کویت 
عنوان داشــت: تمرکز ســفر من بر مسائل 
منطقه اســت ولی به صورت طبیعی روابط 
دو جانبه خــود را هم مــرور خواهیم کرد. 
زمینه های همکاری هــای اقتصادی بین 
دو کشــور زیاد اســت و تحریم هــا مانعی 
بــرای آن نخواهــد بود.رئیــس دســتگاه 
دیپلماسی خاطرنشــان کرد: روابط تجاری 
ما با کشــورهای حوزه خلیــج فارس بیش 
از ۱۰ میلیارد دلار اســت و این یک واقعیت 
اســت، ظرفیت های اقتصادی میان ایران و 
کویت بسیار زیاد است و ما اشتراکات و البته 
اختلافاتی هم داریم ولی اراده ما و کویت بر 
حل این اختلافات بر اساس گفت وگو است 
و ما این مسیر را دنبال می کنیم.عراقچی در 
خصوص تهدیدات اســرائیل عنوان داشت: 
همه کشــورهای منطقه به ما  گفته اند که 
مخالف هرگونه حمله ای به ایران هســتند، 
چه اینکه حمله ای به تاسیســات هسته ای 
به عنوان یک جنایت بیــن المللی و خلاف 

تمامی قوانین بین المللی صــورت پذیرد. 
من تکرار میکنم به هرشــکلی اســرائیل به 
ما حمله کند به همان شــکل پاسخ دریافت 
خواهــد کرد.وزیــر امورخارجــه ایــران 
خاطرنشان کرد: اســرائیل از هیچ جنایتی 
فروگذار نکرده اســت و متاسفانه با حمایت 
آمریکا و برخی کشــورهای اروپایی به این 
جنایات که برخــی از آن جنایات جنگی و 

قابل پیگرد است ادامه می دهد.
وی افزود: حمله به تاسیســات هسته ای و 
حتی تهدید تاسیســات هسته ای جرم بین 
المللی است، البته ما میدانیم که اسرائیل به 
هیچ قاعده ای پایبند نیســت و ما دلخوش 
به قوانین بین المللی برای توقف اســرائیل 
نیستیم. ما برای دفاع از تاسیسات هسته ای 

خودمان ابزارها و توانایی خود را داریم.
عراقچی  اظهار داشــت: اگر به تاسیســات 
زیربنایــی حمله ای انجام شــود دشــمن 
صهیونیستی از توانایی ما برای اقدام متقابل 
اطلاع دارد.ســید عباس عراقچی وزیر امور 
خارجه بعدازظهر بامداد ســه شنبه ۱ آبان 
۱۴۰۳ در صدر هیاتــی و در ادامه رایزنی ها 

و دیدارهای منطقه ای خود وارد کویت شد.
وی پیش تر دوشنبه شب ۳۰ مهر ۱۴۰۳ در 
سفر به منامه با پادشــاه و وزیر امور خارجه 

بحرین دیدار و گفت وگو کرد.

 مقاومت اسلامی لبنان رسما مسئولیت حمله پهپادی 
به اقامتگاه نخســت وزیر رژیم صهیونیستی را بر عهده 

گرفت.

 »محمد عفیف« مسئول روابط عمومی حزب الله لبنان 
در کنفرانــس مطبوعاتی اعلام کرد: حملــه به منزل 
»بنیامین نتانیاهو« نخســت وزیر رژیم اشــغالگر در 

»قیساریه« توسط مقاومت لبنان صورت گرفت.
رســانه های صهیونیســتی روز شــنبه از هدف قرار 
گرفتن محــل اقامت نتانیاهو توســط پهپاد حزب الله 

خبر داده و گفتند که آمبولانس هــای زیادی همراه با 
نیروهای پلیس در مجاورت خانه نخســت وزیر رژیم 

صهیونیستی مستقر شدند.

بین الملل

حزب الله مسئولیت حمله پهپادی به اقامتگاه نتانیاهو را برعهده گرفت

خریدار   رئیس جمهور با تاکید بر این که 
یکپارچگی، شــفافیت و جامعیت از ویژگی 
های لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ است، گفت: 
سعی کردیم با مردم و نمایندگان، صادقانه 
صحبت کنیم، اعــداد را واقعی بنویســیم 
و تنها مــواردی را که در توان اســت، تعهد 

کنیم.
مسعود پزشکیان در جلســه علنی روز سه 
شــنبه مجلس شورای اســلامی در هنگام 
ارائه بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴ خطاب 
به نمایندگان اظهار داشــت: امیــدوارم با 
کمک شــما بتوانیــم راهی را کــه تصمیم 
گرفتیم، با وفــاق و همدلی طی کنیم و جلو 

ببریم.
وی تاکید کــرد: امروز لایحه بودجه ســال 
۱۴۰۴ را که دســترنج دو ماه کار مســتمر 
همکارانــم در دولــت بوده اســت، جهت 
بررســی تقدیم مجلس می کنم؛ این بودجه 
با اطلاع از دغدغه نمایندگان و به پشــتوانه 
تجربه حضور در مجلس و برای تعهداتی که 
با شــما و مردم در انتخابات داشتم، تدوین 
شده است.پزشکیان با تاکید بر این که تعهد 
کرده ام در مســیر وفاق حرکت کنم، اظهار 
داشــت: هرگونه اصلاح اقتصــادی صرفاً با 
وفاق تحقق خواهد یافــت.وی تصریح کرد: 
در تدوین لایحه ســعی کرده ایم تمام گروه 
و اقشار را ببینیم، ســعی کرده ایم با مردم و 
نمایندگان، صادقانه صحبــت کنیم. اعداد 
را واقعی بنویســیم و تنها مــواردی که در 

توانمان بوده را تعهد کنیم.
پزشــکیان گفــت: این بودجــه مخصوصا 
در بخــش اصلاحــات اقتصــادی نتیجه 
جلسات متعدد با اساتید دانشگاه و روسای 

کمیسیون های اقتصادی مجلس است.
وی با تاکید بر این کــه چهار اصل در تدوین 
بودجه اولویــت دولت بوده اســت؛ اظهار 
داشــت: انطباق احکام بودجه بــا تکالیف 
برنامه هفتم همواره مدنظر بوده است، بنای 
ما به حمایــت از محرومین اســت، تنظیم 
احکام بودجه برنامه بر اساس عدالت مقدم 
بر ســایر تکالیف مدنظر بوده است، با توجه 
به شــرایط منطقه و تهدیداتــی که متوجه 
ملت ایران اســت در ارقام بودجه اطمینان 
حاصل شــده که تقویت بنیه دفاعی یکی از 

اولویت های اصلی دولت بوده است.
پزشــکیان تاکید کرد: توجه جدی به رشد 
اقتصــادی و کاهش تورم بــه عنوان هدف 
عالی برنامه هفتم ســرلوحه احــکام برنامه 

بوده است.
رئیس جمهور با تاکیــد بر این که مهم ترین 
وجــه تمایز بودجــه جــاری یکپارچگی، 
شــفافیت ، و جامعیت بودجه اســت، بیان 
کرد: لایحه بودجه دقیقا مطابق با قانون در 
اول آبان ماه و در نظام جدیدِ تدوین بودجه 
سالانه تقدیم مجلس می شود. این اقدام به 
مجلس فرصت کافی را برای بررسی بودجه 

می دهد.
وی تصریح کرد: ســهم امور و دستگاه های 
مختلف در نظام یکپارچه بودجه متفاوت از 
سهم گذشــته بوده و دیگر سهم درصدهای 

دســتگاه ها و امور مختلف قابل مقایســه 
نیســتند و نیازمند تدبیر و بازنگری جدی 

است.

اصلاحات مهم در تدوین بودجه 
استفاده از شناسه گذاری تخصصی در 

بودجه است
رئیس جمهور با بیان این کــه یکی دیگر از 
اصلاحات مهم در تدوین بودجه استفاده از 
شناســه گذاری تخصصی در بودجه است، 
بیان کرد: همه احــکام، ردیف ها و جداول 
براســاس بیان شناســه تخصصی وظایف 
دولت تدوین شده است این مهم در بند نهم 
سیاســت های کلی نظام قانونگذاری تاکید 
شده و به صورت دقیق در این لایحه مدنظر 

بوده است.
وی تصریح کرد: در فصل سوم گزارش لایحه 
تقدیمی ایــن نظام شناســه گذاری تبیین 
گردیده اســت، یکی از مهمترین اصلاحات 
در ســاختار بودجه تاکید بــر پرداخت به 
ذینفــع نهایــی از طریق هوشمندســازی 
بودجه دولت و اجــرای تخصیص اعتباری 

مطابق بند ب قانون برنامه هفتم است.
وی گفت: برای ما حمایــت از محرومین و 
کاهــش فاصله طبقاتی مــلاک اصلی بوده 
اســت به دنبال احکامی بودیــم و موجب 
توزیع منصفانــه منابع و فرصت شــود که 
منزلت و کرامت حفظ شــود و مشــارکت 

مردم در اقتصاد به واقع انجام شود.

پیش بینی لایحه بودجه بالغ بر 118 
میلیون و 966 هزار میلیارد ریال

وی در ادامه با اشاره به خلاصه اعداد و ارقام 
لایحه بودجه ســال آینده اظهار داشــت: 
لایحــه بودجه ســال ۱۴۰۴ شــامل ماده 
واحده و ۱۷ تبصره متشــکل از ۴ زیر بخش 
شامل احکام، ســقف منابع بودجه عمومی 
دولت، ترازهای عملیاتی سرمایه ای و مالی و 
چهارم فروض برآورد منابع و مصارف تقدیم 
مجلس می کنم، این لایحــه از حیث منابع 

و مصارف بالغ بــر ۱۱۸ میلیون و ۹۶۶ هزار 
میلیارد است.

وی افــزود: منابــع بودجــه عمومی دولت 
بالغ بر ۶۴ میلیون و ۷۶ هــزار میلیارد ریال 
اســت و منابع عمومی بالغ بر ۵۹ میلیون و 
۸۷۶ هزار میلیارد است و درآمد اختصاصی 
وزارتخانه ها و موسســات دولتــی بالغ بر ۴ 

میلیون و ۲۰۰ هزار میلیارد ریال است.
وی تاکید کرد: بودجه شرکت های دولتی، 
بانک هــا و موسســات انتفاعی وابســته به 
دولت بالغ بــر ۵۰۴ میلیــون و ۸۹۰ هزار 
میلیارد اســت به همراه این لایحه گزارش 
اقتصادی ســالانه، نظام شناســه گذاری و 
طبقه بندی انطباق احــکام لایحه تقدیمی 
با قانون برنامه هفتم پیشــرفت و در نهایت 
گزارشی از رویکرد عدالت طلبانه موجود در 

لایحه تقدیم حضور می گردد.

از نکات برجسته بودجه واقع بینی 
در اعداد و ارقام است

پزشــکیان با اشــاره به دو برابر شدن سقف 
مالیات اشــخاص حقوق بگیــر و صاحبان 
مشــاغل نیز در راســتای حمایت از گروه 
کم درآمد و کاهش شــکاف طبقاتی افزود: 
بخش مهمی از معلمیــن و جامعه کارگری 
و صاحبان مشاغل ذی نفعان اصلی افزایش 
معافیت مالیاتی هستند. مالیات در سطحی 
تعریف می شــد که افراد با درآمد متوسط 
بتوانند حداقل های زندگــی خود را تامین 
کنند.وی تاکید کــرد: در بخش حقوق نیز 
اجــرای کامل قانــون جوانــی جمعیت به 
نوعی در راستای عدالت است بدیهی است 
هزینه های زندگــی خانوارهای پرجمعیت 
بیشتر از خانواده های کم جمعیت است لذا 
لازم است پرداختی فرزند افزایش بیشتری 

داشته باشد.
رئیس جمهور افزود: همچنیــن به منظور 
تامین نظام ســلامت و کاهش پرداختی از 
جیب توجه شده اســت که منابع لازم برای 
بخش بهداشت ســلامت دیده شود و یکی 

از نکات کلیدی در عدالــت توزیع منصفانه 
هزینه ها اســت.وی تصریح کرد: در سنوات 
اخیر توجه کمتری به بخش توســعه ریلی، 
محیط زیست و مسکن محرومین شده بود 
در لایحه بودجه علاوه بر آنکه اعتبارات این 
بخش ها تقویت گردیــده احکام لازم جهت 

هزینه هدفمند منابع پیشنهاد شده است.
رئیــس جمهور گفــت: از نکات برجســته 
لایحه بودجه تقدیمی واقــع بینی در اعداد 
و ارقام است. در بخش مصارف اعداد واقعی 
برای پرداخت پاداش بازنشســتگان دیده 
شده اســت. رقم های مطالبات گندمکاران 
نیز به صورت واقعی در بودجه آمده اســت 
و مصارف لازم برای متناسب سازی حقوق 

بازنشستگان دیده شده است.
وی تاکید کرد: ســهم منابع هدفمند سازی 
برای بخش ســلامت مطابــق قانون دائمی 
دیده شده اســت علاوه بر این سعی شده در 

منابع درآمدی نیز دقت شود.

بدهی گندم کاران واریز می شود
وی ادامــه داد: ما در رابطه بــا گندم کاران 
مشکل داشــتیم به خاطر کسری بودجه ای 
که امکان نبود مجبور شــدیم اجازه از مقام 
معظم رهبری و در سران قوا بحث بکنیم که 
امروز آن گرفتاری تقریباً حل شده و بدهی 
گندم کاران امروز به حســاب گندمکاران 

واریز می شود.

بخش مهمی از انسجام بودجه مدیون 
حمایت رهبر انقلاب است

وی تصریح کرد: سهم منابع هدفمندسازی 
برای بخش سلامت نیز مطابق قانون دائمی 
دیده شده علاوه بر این سعی شده در منابع 
درآمدی نیز دقت شــود، بخــش مهمی از 
انسجام بودجه مدیون حمایت مقام معظم 
رهبری است برای سال آینده از ایشان تقاضا 
کردم که مجوز استقراض دولت از صندوق 
توســعه ملی را در زمان تدوین لایحه صادر 
کنند و این اســتجازه باعــث درج مصارف 

واقعی و لحــاظ درآمدهای واقعی در بودجه 
شده اســت.وی با تاکید بر این که در بودجه 
ســال آینده رشــد بالایی برای پروژه های 
عمرانی دیده ایــم، اظهار داشــت: بودجه 
عمرانــی از منابــع منابع بودجــه عمومی 
۴۰ درصد رشد کرده اســت از سوی دیگر با 
یکپارچه کردن بودجه و شفاف سازی سهم 
تملک دارایی ســرمایه از ۱۱ به حدود ۲۰ 

درصد از منابع بودجه عمومی رسیده است.

اصلاح یارانه های انرژی یکی
 از چالش های موجود است

وی در بخــش دیگری از ســخنانش گفت: 
یکی دیگــر از چالش های موجــود اصلاح 
در یارانه هــای انرژی اســت. میزان مصرف 
بنزین در سال جاری حدود ۴۰ درصد بیش 
از سال ۹۸ می باشــد. این در حالی است که 
میزان رشــد جمعیت و درآمد ملی بســیار 

کمتر از این است.
پزشکیان ادامه داد: امروز هزینه تمام شده 
بنزین بــدون لحاظ قیمت نفت که شــامل 
هزینه پالایــش، هزینه حمل فــرآورده و 
هزینه جایگاه دار است حدود ۸ هزار تومان 
می باشد، و امســال حدود ۹۰ هزار میلیارد 
تومان و در صورت ادامه روند موجود ســال 
آینده باید حدود ۱۳۰ هــزار میلیارد تومان 

صرف واردات بنزین شود.
وی افزود: یک لیتر بنزین وارداتی بین ۳۰ تا 
۴۰ هزار تومان هزینه دارد و این مشــارکت 
و همدلی همه سیاســت گذاران و مجریان و 
فرهنگیان را می طلبد که بتوانیم ناترازی ها 
را به نفع محرومین و جامعــه و حاکمیت و 

نسل آینده اصلاح کنیم.

نرخ مالیات بر اشخاص حقوقی
 20 درصد تعیین شده است

وی تاکید کرد: نــرخ مالیات بر اشــخاص 
حقوقی ۲۰ درصد تعییــن گردیده و مقرر 
شده است تغییری در دستورالعمل تعیین 
نــرخ خــوراک گاز صنایع به وجــود نیاید، 
یکی از ملزومــات حمایــت از تولید، ثبات 
در قوانین و مقــررات پیش بینــی پذیری 

سیاست های بودجه ای و مالی است.
وی گفت: برای تامین مالی بنگاه ها، برنامه 
افزایش ســرمایه بانک هــای دولتی نیز در 
احــکام بودجه دیده شــده اســت و تاکید 
جدی بــر برنامه های مشــارکت عمومی و 
خصوصی اســت.رئیس جمهور ادامه داد: 
در قانون برنامه هفتم تاکید شــده است که 
دولت باید بدهی خود به موسسات اعتباری 
را بهادارسازی کرده و همچنین بدهی خود 
به تامیــن اجتماعــی را بازپرداخت کند، 
در بخــش اول بــرای بهادارســازی بدهی 
حدود ۲۰۰ هزار میلیارد تومــان منابع در 
نظر گرفته شــده اســت.وی گفت: هزینه 
بازپرداخت اصل و ســود اوراق بودجه ای و 
جدید موضوع قانون برنامه هفتم در ســال 
آینده حدود ۵۰۰ هزار میلیارد تومان است 
که به همین میزان انتشــار اوراق در بودجه 

دیده شده است.
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وزیر صنعت، معدن و تجارت:
وز عقب هستند معادن زغال سنگ از فناوری ر

 وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه طرح جامع معادن زغال سنگ 
را پیگیری می کنیــم، گفت: معادن زغال ســنگ از فنــاوری روز دنیا 
برخوردار نیستند و در این زمینه عقب هستیم.»سید محمد اتابک« در 
صحن علنی مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: یکی از پرحادثه ترین 
و مشــکل دارترین معادن در دنیا، معادن زغال ســنگ است.وی افزود: 
تعداد پروانه زغال سنگ ۲۲۳ فقره اســت که ۲۲ هزار نفر در این زمینه 
کار می کنند.اتابک گفت: معادن زغال سنگ از تکنولوژی های روز دنیا 
برخوردار نیســتند و همچنین لایه های نازک با عمــق زیاد در معادن 
شرایط سختی را برای استخراج فراهم کرده است.وزیر صنعت، معدن و 
تجارت ادامه  داد: در طبس ۳۶ پروانه معدن صادر شــده که هفت هزار و 
۲۰۰ نفر در این معادن اشتغال به کار دارند.وی با اشاره به حادثه شرکت 
»معدن جوی« طبس یادآور شد: ۳۱ شــهریور ماه حادثه ای در معدن 
طبس اتفاق افتاد که ســه نفر از اعضای هیات دولــت در منطقه حضور 
پیدا کردند تا عملیات امــداد و نجات را کنترل و بازمانــدگان را نجات 
دهیم.اتابک بیان داشت: ســه ایمن کاری در فضا صورت گرفت و حدود 
۲۰۰ نفر در معدن بودند که ۱۵۰ نفر معدن را زنــده ترک کردند.وی با 
بیان اینکه آزادسازی و ایمن ســازی معادن را دنبال کردیم، گفت: تیم 
های مختلف عملیاتی را تشکیل دادیم که از استان های مختلف حضور 
داشتند.وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: بحث ایمنی از چارت وزارت 
صمت حذف شده بود که قبل از حادثه توســط خود ما این چارت ایجاد 
شد. بسیاری از معادن اکنون توسط تیم وزارتخانه های صنعت، معدن و 

تجارت و تعاون، کار و رفاه اجتماعی بازرسی می شوند.
وی تاکید کرد: به روزرســانی تجهیزات را دنبال می کنیم و طرح جامع 
زغال سنگ را پیگیری می کنیم تا دیگر شــاهد رخداد فاجعه ای به این 

بزرگی نباشیم.

سرپرست معاونت اقتصادی سازمان برنامه:
ارز ۲۸۵۰۰ تومانی حذف نمی شود

سرپرســت معاونت اقتصادی ســازمان برنامه با بیان اینکه از سیاست 
شــوک وار حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی درس گرفتیم، گفت: قرار نیست ارز 
۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان حذف شود بلکه آهنگ رشد در طول سال تعدیل 

می شود.
 محمد قاسمی سرپرست معاونت اقتصادی سازمان برنامه و بودجه در 
نشست خبری تشریح لایحه بودجه ۱۴۰۴، در پاسخ به سوال خبرنگار 
مبنی بر اینکه »شــنیده ها حکایت از این دارد کــه دولت تصمیم دارد 
برای بودجه ســال آینده، نرخ مرکز مبادله را برای نرخ ارز در نظر بگیرد 
که ۵۰ هزار و خرده ای اســت. در صورت تأیید علی رغــم تاکید آقای 
همتی مبنی بر اینکه افزایــش نرخ ارز تأثیری روی تــورم ندارد، اما به 
نظر می رسد سال آینده احتمالاً شــاهد یک ابر تورم خواهیم بود، لطفاً 
بفرمائید دولت چهاردهــم در تدوین بودجه ۱۴۰۴ چه سیاســتی را 
اعمال کرده است؟« گفت: خط قرمز سیاست بودجه ای این بوده است 
که به معیشت عمومی مردم شــوک وارد نشــود. ما از سیاست شوک 
وار حذف ارز ۴۲۰۰ تومانــی درس گرفتیم. شــاید در آن دوران چند 
جلسه برگزار شــد و آن زمان اعلام کردم این کار یکباره صورت نگیرد. 
این قسمت از کار که به معیشت مردم شــوک وارد نشود در دستور کار 
است. قرار نیســت ارز ترجیحی ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان حذف شود بلکه 
آهنگ رشد در طول ســال نسبت به رشد نقدینگی و ســایر متغیرها با 

تعدیل هایی همراه خواهد بود.

وی افزود: در مورد قیمــت مبنای محاســبه ارزش گمرکی کالاهای 
غیر اساســی که فرض بر آن است با حداقل شــوک قیمت های مبنای 
محاسبه ارز نســبت به محاســبه حقوق گمرکی به قیمت بازار نزدیک 
شــود. معادل این اتفاق به این معنی اســت که از نیاز دولت و کســری 
بودجه دولت و استقراض بانکی کاسته می شود. زمانی که این دو عامل 

با هم تعامل پیدا کند انتظار داریم نرخ تورم از این ناحیه تغییری نکند.
قاسمی در بخش دیگری از ســخنان خود گفت: روالی در خصوص نرخ 
ارز در حوزه صادرات و واردات وجود دارد. مانند مبنای ارزش کالاهای 
صادرات و وارداتی. اگر به همین ترتیــب منفعل اجازه می دادیم نرخ ها 
به همین شکل پیش برود کســری تراز تجاری به نحوی پیش می رفت 
که مجدد جهش ارزی داشــته باشــیم. تلاش دولت این است که یک 
سیاست فعال داشــته باشــد و در مواردی که مربوط به معیشت مردم 
نیست، بتواند یک نرخ واحدی داشته باشــد تا ضمن تشویق صادرات، 

واردات را نیز کنترل کند.

دبیر شورای مشورتی فراکسیون اصناف و اشتغال مجلس:
 فعالان صنعتی باید نقش خود را جهت بالندگی

 و توسعه پایدار کشور ایفا کنند
 عضو و دبیر شــورای مشــورتی فراکســیون اصناف و اشتغال مجلس 
شورای اســلامی گفت: فعالان صنعتی، روسای اتحادیه ها، انجمن ها و 
اتاق های اصناف، بازرگانی، تعاون و ســایر تشــکل ها باید نقش خود را 

جهت بالندگی و توسعه پایدار کشور ایفا کنند.
علیرضا احمدیــان در جمع فعــالان اقتصادی، تولیدکننــدگان برتر 
و صاحبــان صنایع کــه در نمایشــگاه تاسیســات، تهویــه مطبوع و 
سیستم های سرمایشی و گرمایشی تهران مشارکت کرده بودند، افزود: 
پیچیدگی تخصصی و فضای خاصی بر دنیای کارآفرینان، اصناف، بازار 

و بازرگانان، صنعتگران و کارآفرینان صنعت و معدن حاکم است.
وی ضمن بازدیــد از دســتاورد ها و تولیدات ایرانی در این نمایشــگاه 
گفت: با توجــه به اینکه مدیــران دولتــی در وزارتخانه های تخصصی 
طولانی مدت در آن ســمت نیســتند، لذا مجلس شــورای اســلامی 
می بایست درصدد پی ریزی مدیریتی با ثبات و پایدار در نهاد راهبردی 

وزارتخانه های صمت، کار، جهاد کشاورزی و... باشد.
احمدیان که سابقا دارای ســوابق کاری و اجرایی ارزنده در مدیریت و 
راهبری شــغلی در حوزه امور اصناف می باشــد، افزود: برای اصلاحات 
عمیق و مدیریت کارآمد، تصدی وزارتخانه های مهمی از جمله صمت 
باید با تایید بخش جامعه متخصصان کشــور و درد آشــنا با مشکلات 

اهالی صنعت، معدن و تجارت باشد.
احمدیــان در گفتگو بــا محمد هاشــمی مدیر عامل شــرکت دانش 
بنیان ســازه پایدار الهیه ضمن آگاهی از دســتاورد ها و توانمندی های 
این شــرکت به عنوان یک روانشــناس اقتصادی و صنعتی از توســعه 

کارآفرینی و اشتغال در گروه صنعتی لینکران ابراز رضایت کرد.
شــرکت دانش بنیان ســازه پایدار الهیه )گروه صنعتی لینکران( که با 
مجوز تولید از سازمان صنعت، معدن وتجارت در زمینه تولید عایق های 
حرارتــی، برودتی و صوتی، عایق الاســتومری آنتــی باکتریال و آنتی 
میکروبیال، لرزه گیر مکانیکی و صنعتی و سیستم های ساپورت و نصب 

تاسیسات بیمارستانی فعالیت می کند.

بازار

طیبه بیــات  رئیــس ســازمان برنامه و 
بودجه با بیان اینکه بخــش بودجه عمومی 
و شرکت های دولتی با ارقام شفاف مشخص 
شده است، گفت: لایحه با انطباق حداکثری 

با قانون برنامه هفت توسعه تدوین شد.
ســید حمید پورمحمدی رئیس ســازمان 
برنامه و بودجه کشــور در نخستین نشست 
خبری خود با اصحاب رســانه در تشــریح 
جزئیات بودجه ۱۴۰۴ که از ســوی مسعود 
پزشــکیان رئیس جمهــور تقدیم مجلس 
شورای اسلامی شــد، اظهار کرد: امروز یک 
تقارن مبارکی شکل گرفت و ما آن را تفاعل 

به خیر می زنیم.
 امروز هم روز آمار و برنامــه ریزی و هم روز 
تقدیم لایحــه بودجه به مجلس شــورای 
اسلامی اســت. به هر دو دلیل به همکاران 
خود که در دوره اســتقرار دولت شبانه روز 
سخت تلاش کردند تا کلیات لایحه بودجه 
مطابق صراحت قانون تقدیم مجلس شود. 
این کار از حیث تقــارن با روز آمار برای همه 

ما دلچسب تر است.

بودجه را سروقت تقدیم مجلس 
کردیم

وی عنوان کرد: تجربه ســالهای متعدد در 
بودجه نویسی این بود که هر دولتی بودجه 
را زودتر تقدیــم کرد در ســالهای بعد هم 
تلاش خواهد کرد موعد مقرر را رعایت کند 
اما اگر با تأخیر این کار انجام شــود سالهای 
بعد هم تأخیر خواهد داشت. سختی کار این 
بود که هنوز دولت کامل استقرار پیدا نکرده 

بود و این کار با سختی انجام شد.

بخش بودجه عمومی و شرکت های 
دولتی شفاف شد

رئیس ســازمان برنامــه و بودجه کشــور 
تصریح کرد: یکــی از موضوعــات مهم در 
بودجه ریــزی بحث اصلاحات ســاختاری 
بود که از ســال ۱۳۹۷ جــز مطالبات بود و 
ما باید بخشــی از آن را لحــاظ می کردیم. 
منابع هدفمنــدی در بودجه عمومی لحاظ 
نمی شــود و از طرفی تهاتر نفــت و فروش 
آن نیز لحاظ نمی شــود و برخی از بندهای 
بودجــه با عــدد یک نوشــته می شــد که 
شــفافیت را از آن می گرفــت امــا به لطف 
خدا تلاش شــد بخش بودجــه عمومی و 
شرکت های دولتی با ارقام شفاف مشخص 

شده است.
پورمحمدی افزود: ما اولین ســالی است که 
قانون برنامه توسعه هفتم را در دست داریم 
و لایحه ما باید انطبــاق حداکثری با قانون 
برنامه داشــته باشــد که آن را انجام دادیم 
و توضیح آن را به پیوســت لایحــه تقدیم 

مجلس کردیم.
وی خاطرنشــان کرد: نکتــه دیگر در بحث 
بودجه ریزی، شــفافیت بودجــه و امکان 
گزارش گیری از بودجه اســت. نظام بودجه 
نویسی نگاه جامعی برای هزینه کرد نداشت 
و گزارش ها بــه لحاظ شــفافیت جامعیت 
کافی نداشــت و ما طبق سیاست های کلی 
به ســمت شناســه دار کــردن ردیف ها و 

پرداخت ها در برنامه رفتیم.

ارقام بودجه واقعی پیش بینی شد
پورمحمــدی در ادامه تصریــح کرد: هدف 
ما جلوگیری از اثــر تورمی و اینکه پول های 
دولــت در جایــی رســوب نکند، اســت. 
هوشمندســازی بودجه بــا پرداخت های 
نهایــی را در بودجه طرح ریــزی کردیم تا 
منابع بودجــه ای را در کمترین زمان صرف 

بهترین موقعیت ها کنیم.
وی افزود: مطلب دیگر مربوط به اصلاحات 
ســاختاری این اســت که بودجه بــا ارقام 
مولکولی پر نشود بلکه واقعی باشد. بنابراین 
تلاش شــد پرداختی بازنشستگان یا خرید 
گندم که کمتر پیشــبینی می شــد، واقعی 
دیده شود و ما مثل سال جاری دچار مشکل 
نشویم و ذی حقان دریافت به موقع و شفاف 

داشته باشند.

اثر بودجه در رشد اقتصادی به صورت 
حداکثری تنظیم شد

معاون رئیس جمهور ادامه داد: فارغ از بحث 
شــکلی، یکی از موارد قابل توجه دیگر این 
بود که نقش بودجــه در کاهش تورم، تولید 
و ثبات قیمت ها چه خواهــد بود. در نتیجه 
تلاش شد اثر بودجه در رشــد اقتصادی به 
صورت حداکثــری تنظیم شــود و احکام 
بودجــه نهایت کمــک را در ثبــات بازارها 

داشته باشد.

افزایش 40 درصدی بودجه عمرانی
پورمحمدی اضافه کــرد: بودجه عمرانی یا 
تکلم دارایی های سرمایه ای نسبت به سال 
قبل ۴۰ درصد افزایش پیدا کرد. سال قبل 
این عــدد ۱۱ درصد بود و امســال از طریق 
رشد و شــفاف ســازی از طریق حواله های 

نفتی این نسبت به ۲۰ درصد می رسد.
وی ادامــه داد: فقــط طرح هــای دولــت 
مهم نبــود بلکه دولــت بر اســاس قانون 

برنامه باید بخشــی از بدهی های خود را به 
بانک ها تقدیم کنــد در نتیجه حدود ۲۰۰ 
هزار میلیــارد تومان از بدهــی بانک ها در 
ســال آینده باز پرداخت خواهد شد و ۲۰۰ 
هزار میلیــارد تومــان از بدهی های تأمین 

اجتماعی پرداخت خواهد شد.

پرداخت مطالبات گندمکاران
 تا پایان هفته

رئیــس ســازمان برنامه و بودجــه تصریح 
کرد: یکــی از مصادیق حمایــت از تولید، 
در بخش کشــاورزی و به ویژه گندم بود. از 
شب گذشــته پرداخت باقیمانده مطالبات 
گندمــکاران آغاز شــد. کل ردیف مربوطه 
بــرای خرید تضمینــی گنــدم ۱۴۳ هزار 
میلیــارد تومان بــود و میــزان گندمی که 
خریداری شــد که جای شکرگزاری دارد به 

۱۲ میلیون تن رسید.
وی ادامه داد: باید ۲۲۰ هزار میلیارد تومان 
پرداخت می کردیــم که ما اجــازه و منابع 
نداشــتیم و با کمک ســران قوا و همکاری 
مشــفقانه بخش هــای اقتصــادی مابقی 
مطالبات گندمکاران پرداخت شــد و تا آخر 

هفته به اتمام خواهد رسید.

مالیات بر اشخاص حقوقی مانند سال 
جاری همان 20 درصد خواهد بود

پورمحمدی در ادامه اظهــار کرد: موضوع 
مشــارکت عمومی و خصوصــی به صورت 
جدی در بودجه ۱۴۰۴ دیده شــده است. 
موضوع حمایت از بعضــی از صندوق های 
حامی اشتغال و افزایش سرمایه آنها و بیمه 
محصولات کشــاورزی در بودجه پیشبینی 

شد.
وی افزود: سعی شــد حقوق گمرکی برای 
مواد اولیــه و کالاهای اساســی روی همان 
رقم دو درصــد باقی بماند و افزایشــی پیدا 
نکند. در مورد شــرکت های بورســی، در 
صورت افزایش سرمایه آن افزایش مشمول 
مالیات نخواهد شــد و قانون بودجه ســال 
آینده مالیــات بر اشــخاص حقوقی مانند 
ســال جاری همان ۲۰ درصــد خواهد بود. 
همچنین ساز و کاری دیده شد تا بتوانند از 
سهام دولتی بهره مند شوند. اینها مجموعه 

اقدامات در بخش حمایت از دولت است.

 سقف معافیت مالیاتی مشاغل
 24 میلیون تومان شد

معاون رئیــس جمهور ادامــه داد: در اینکه 
آیا بودجه پیوست عدالت دارد یا نه توضیح 
می دهم کــه اولاً معافیــت مالیاتی حقوق 
که هم شــامل کارمندان دولت و هم شامل 
مشاغل و کارگران می شــود، افزایش پیدا 
کرد و به ۲۴ میلیون تومــان ماهانه افزایش 
پیدا خواهد کــرد که می توانــد کمکی به 

عدالت باشد.
وی افــزود: برخــی از ارقام مــا در جدول 
تبصره ۲۴ بود کــه خاصیت آن موقت بودن 
آن اســت. یارانه بگیران، مستمری بگیران 
تحت پوشــش کمیته امداد و بهزیستی به 
بودجه اصلی انتقال پیدا کرد تا از هر نوسان 

و آسیب مصون بمانند.
پورمحمــدی تصریــح کــرد: در خصوص 
بحث قانون جوانی جمعیت، ضریب حقوق 
۲۰ درصد افزایــش می یافت امــا در مورد 
خانواده های مشــمول این قانــون ممکن 
است با توجه به جمعیت به ۲۸ درصد و ۳۰ 

و چند درصد رشد کند.

تداوم پرداخت مطالبات بازنشستگان
وی ادامه داد: قانون همســان سازی حقوق 
بازنشستگان به دلیل اینکه اولین سال اجرا 
بود با چالش هایی روبرو بود. از بازنشستگان 
عذرخواهی می کنم اما طی جلسات متعدد 
با نهادهــای مختلف و گفتگوهــا با مجلس 
بحث متناسب ســازی و پرداخت ها از روز 
گذشــته آغاز شــد. صندوق بازنشستگی 
کشــوری شــب قبل احکام را صادر کرد و 
تخصیص آن برای مهر مــاه صورت گرفت. 
ســعی می کنیــم در ماه های آینــده هم 

متناسب ســازی آن ماه و هم مطالبات قبل 
را پرداخت کنیم.

پورمحمدی گفت: به محض تعیین تکلیف 
صندوق بازنشستگان لشکری، پرداخت آنها 
را هم انجام خواهیم داد. دولت هم همکاری 
خواهد کرد تا قانون به نحوه شایســته اجرا 

شود.

حفظ ارز ترجیحی دارو
وی افزود: در بودجه ســال آینده ان شاءالله 
بتوانیم بدون دغدغــه آن را اجرایی کنیم. 
موضوعاتــی مانند حفظ تعرفــه ترجیحی 
دارو و … را رعایــت کردیم. موضوع محیط 
زیســت چــه در ســواحل و چــه در مورد 
آلاینده ها نیز مــورد توجه جدی قرار گرفته 

است.
رئیس سازمان برنامه و بودجه تصریح کرد: 
در مورد پاداش بازنشســتگان هم مشکلی 
داشتیم و ســعی کردیم امسال تکرار نشود. 
به دنبال جبران کسری بودجه در این زمینه 
بودیم و سعی کردیم امسال رقم آن را واقعی 
ببینیم تا بازنشســتگان مشکلی در دریافت 

نداشته باشند.
معاون رئیــس جمهور اضافه کــرد: میزان 
واقعی پاداش بازنشستگان ۷۵ هزار میلیارد 
تومان است ولی بودجه تخصیصی ۲۲ همت 
بود. اما سال آینده سعی کردیم رقم آن هم 

واقعی شود.

بودجه فشاری به بازار پول و سرمایه 
وارد نخواهد کرد

وی ادامه داد: تلاش شــد بودجه کشــور، 
حامی ثبات اقتصادی کشــور باشد و هیچ 
فشاری به ثبات کشور در بازار پول و سرمایه 
وارد نشــود و بازارها توســط بودجه مورد 
حمایت قــرار گیرند. تلاش شــد از طریق 
افزایش سرمایه بانک ها و تسویه بدهی آنها و 
ثبات نرخ حامل های انرژی بتوانیم از ناحیه 
بودجه ثبات را رقم بزنیم و کمک کار رشــد 

اقتصادی کشور باشیم.
پورمحمدی در ادامه اظهــار کرد: از دلایل 
اســتقراض از بازار ســرمایه این بود که ما 
میزانی کســری داشــتیم و در اواسط سال 
درخواست برداشت از صندوق توسعه ملی 
از مقام معظم رهبری داشتیم. در حالی که 
عمده پرداخت های ما در نیمه اول سال بود. 
با درخواســت رئیس جمهور از مقام معظم 
رهبری ایشان اجازه دادند مازاد ۲۰ درصد 
صندوق در اختیار بودجه دولت قرار گیرد و 
میزان اوراق منتشر شده ما در ابتدای سال 

کاهش پیدا کند.
وی افزود: در لایحه بودجه موضوع مشارکت 
عمومی و خصوصی به جدیــت دیده و آثار 
آن نسبت به سال جاری کمتر شد. سازمان 
برنامه هم در تعهدات و تأمین خود را قاعده 
مند عمل کرد که به بازار ســرمایه آســیب 

وارد نشود.

دولت مسئولیت بدهی به 
بازنشستگان را بر عهده گرفت

پورمحمدی در رابطه بــا وضعیت دارایی 
صندوق های بازنشســتگی گفت: بیش از 
۹۰ درصد درآمد صندوق از ســوی دولت 
پرداخت می شــود و بار مالی آنها تقریباً بر 
عهده دولت است و حقیقتاً ادامه این روند 
که بازنشســتگان همواره نگران باشــند 
تا تأمین نیــاز آنها صورت گیرد، درســت 
نیســت. بنابرایــن تلاش شــد در بودجه 
صراحتاً اعلام شــود کــه صندوق ها هیچ 
بدهی ای به بازنشســتگان نداشته باشند و 
۱۰۰ درصد آن بر عهده دولت باشد که این 
امر نیازمند گفتگو با مجلس و رســیدن به 

راهکار است.

چرا رئیس جمهور نرخ بنزین را 8 هزار 
تومان اعلام کرد؟

رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشــور در 
رابطه با اعــلام قیمت تمام شــده ۸,۰۰۰ 
تومانی بنزین از سوی رئیس جمهور، گفت: 
اگر دقت کرده باشید رئیس جمهور توضیح 

داد اگر قیمــت نفت را صفر تومــان در نظر 
بگیرید قیمت تمام شده این میزان می شود. 
متأســفانه در ســالهای اخیر رشد مصرف 
بنزین بی رویه افزایش پیدا کرد که اگر این 
مصرف ادامه پیدا کند باید از حقوق کارمند 
و بازنشســته کم کنیم که مصرف بنزین را 

بالا ببریم. 
در قانون بودجه دولت مکلف شــده ســاز 
و کارهــای آن را فراهــم کند کــه این امر 
به معنای افزایــش قیمت نیســت. ما باید 
این افزایش مصرف بنزیــن را با روش های 

مختلف مهار کنیم.

پیش بینی 2 میلیارد دلار برای واردات 
خودروهای نو

وی درباره واردات خــودرو تصریح کرد: در 
بودجه ســال آینده حــدود ۲ میلیارد دلار 
برای واردات خودروهای نــو در نظر گرفته 
شــده تا از این طریق مصرف بنزین و قیمت 
کنترل شــود که البتــه نیازمنــد گفتگو با 

مجلس است.
پورمحمدی تاکید کــرد: در لایحه بودجه 
چیزی به نــام افزایش یا کاهــش قیمت ها 

منعکس نمی شود.

رشد مالیات را به نسبت گذشته کمتر 
پیش بینی کردیم

معاون رئیس جمهور در رابطــه با افزایش 
نرخ های مالیاتی در سالهای اخیر و رویکرد 
دولت در این رابطه در بودجه ۱۴۰۴، گفت: 
حقیقتاً رشــد مالیات را به نســبت گذشته 
کمتر پیشبینی کردیم. بخشی از این مالیات 
از محل تــورم و بخش دیگر از محل رشــد 
اقتصادی شــکل می گیرد. بعضی از اقلامی 
هم که بعضاً دارای معافیــت مالیاتی بود با 
جدیت افزایش پیدا کرد. اینکه مالیات باید 
وصول شــود نباید منجر به فشار به مردم و 

بنگاه ها شود.

کسری بودجه 850 همت است
وی در خصوص ادعای وزیــر اقتصاد مبنی 
بر اینکه ۸۵۰ هزار میلیارد تومان کســری 
بودجــه داریم، گفــت: این عــدد را تأیید 
می کنم. در مورد بخشــی از این پرداخت ها 
که می توانســتیم پرداخت کنیم در بودجه 
۱۴۰۴ سعی در صرفه جویی خواهیم داشت 
و تمهیدات لازم را برای بودجه ســال آینده 
اعلام کنیم. شفاف کســری بودجه را بیان 
کردیم تا ســال آینده مجبور به اخذ کمک 

از صندوق توسعه ملی نباشیم.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشــور در 
رابطه با کاهش ناترازی های شــبکه بانکی 
در بودجــه ۱۴۰۴ گفت: ناترازی شــبکه 
بانکی چنــد منبع دارد؛ یکــی اینکه دولت 
بتواند بدهی های خود را بهادار ســازی کند 
و ســقفی هم برای تســهیلات تعیین کند. 
دولت این ســقف را تعیین کرده و تضامین 

هم کاملًا مشخص است.
 تنظیم گری شــبکه بانکی هم اهمیت دارد 
تا مانع آن شــود که تســهیلات با سال بعد 
جایگزین شود و احتمالاً در افق میان مدت 
ناترازی های شــبکه بانکی کاهش خواهد 

یافت.

دیگر چیزی به نام فرابودجه نداریم
پورمحمــدی در خصوص برنامه ســازمان 
برای موارد مربــوط بــه فرابودجه تصریح 
کرد: ما دیگر چیزی به نام فرابودجه نداریم. 
هدفمنــدی یارانه و تمــام تخصیص های 
نفت را داخل بودجه آوردیــم و دولت جز از 
طریق انتشــار اوراق امکان پرداخت بدهی 
ندارد سعی کردیم انضباط جدی به بودجه 

بدهیم.

شوک مالیاتی وارد نمی کنیم
وی در رابطه با قوانین مالیاتــی و اینکه آیا 
تغییراتی در این زمینه ایجاد شــده است، 
گفت: تلاش کردیم اگر تبصره و حکمی آمد 
آن را لحاظ کنیم. چیزی که شوک وارد کند 

را سعی کردیم وارد قوانین نکنیم.

نفت 63 دلار پیش بینی شد
رئیس ســازمان برنامه و بودجه در رابطه با 
اصلاحــات ارزی و میزان تحقــق تعهدات 
نفتی عنوان کرد: بودجه متعرض موضوعات 
ارزی نمی شود. در مورد درآمدهای نفتی در 
بخش هدفمندی یارانه ها عددی پیشبینی 
شــده بود که ۵۰ درصد آن قابل تحقق بود 
اما تلاش این اســت که بودجه سال ۱۴۰۴ 
بدون بدهی باشــد. در ازای هر بشکه ۵۷.۵ 
یورو معــادل ۶۳ دلار ارزیابــی کردیم. نرخ 
دلار در کالاهای اساسی کماکان به صورت 
ترجیحی خواهد بود امــا تلاش می کنیم به 
ســمت بازار واحد برویم و ارزهای توافقی را 

لحاظ کنیم.
پورمحمدی در خصــوص حقوق گمرکی و 
برداشت از صندوق توســعه ملی بیان کرد: 
ما پیشبینی کردیم دو میلیارد دلار در سال 
آینده خودرو وارد شــود. از صندوق توسعه 
ملی هم هر سال دریافتی داشتیم اما امسال 

زودتر این عدد را برداشتیم.

پیش بینی 330 همت برای یارانه 
نقدی و کالابرگ

رئیس ســازمان برنامه و بودجه در پاسخ به 
این سوال که بودجه با چه قیمتی برای دلار 
تنظیم شــده اســت، گفت: در بخش چهار 
مربوط به تراز عملیاتی معــادل ۸۵۰ هزار 
میلیارد تومان لحاظ شده است. در هزینه ها 
سود اوراق را می بینیم که بین ۲۰۰ تا ۲۴۰ 
همت اســت. عددی که الان نوشــته شده 
۴۷۰ همت کل اوراق مالی اســت بار مالی 
خواهد بود. نکتــه کلیدی اینکه ۶۷۰ همت 
از هدفمندی به بخش هزینه ها منتقل شده 
اســت. پارســال این بخش را نداشتیم که 
درون آن مســتمری نهادهای حمایتی بود. 
۲۵۰ همــت نیز گنــدم و ۳۳۰ همت یارانه 

نقدی و کالابرگ است که اضافه شده است.

قیمت ارز ترجیحی در سال آینده
وی در خصوص قیمت ارز ترجیحی در سال 
آینده گفت: سیاســتهای مالی و بودجه به 
عنوان یکــی از سیاســتهای تأثیرگذار در 
تورم تأثیرگذار اســت و مــا نهایت تلاش را 
کردیم که از ناحیه بودجــه رفتارمان منجر 
به بی ثباتی نشود. در خصوص بحث نرخ ارز 
کالاهای ترجیحی در لایحه چیزی انعکاس 
نمی یابد بلکه ارقامی را با دســتگاه ها توافق 
می کنیم که دستگاه ها باید سیاست بهینه 
خود را برای اجرای بودجه مشــخص کند. 
مثلًا ســقف ارز ترجیحی را برای کالاهای 
اساســی و دارو ۱۲ میلیارد دلار پیش بینی 
کردیم. این مربوط به دستگاه های ذی ربط 
اســت که بگوید من چه میزان ارز ترجیحی 
نیــاز دارم. در کلیات بودجــه متعرض این 
موضوعــات نخواهیم شــد و شــوکی وارد 
نمی شــود بلکه تابع تدبیر خواهــد بود. ما 
چارچوب هــای مالی را مشــخص کردیم 
کــه دســتگاه های اجرایــی در قالب این 

چارچوب ها بودجه خود را تنظیم کنند.

بودجه عمومی کشور 6,400 هزار 
میلیارد تومان رسید

پورمحمدی دربــاره رقم بودجــه ۱۴۰۴ 
بیان کرد: بودجه عمومی کشــور به حدود 
۶,۴۰۰ هزار میلیارد تومان رسیده است. با 
توجه به اینکه بودجه شــفاف شده است. بر 
این اســاس درآمدهای دولت ۲۲۷۵ همت 
)هزار میلیارد تومان(، واگذاری دارایی های 
ســرمایه ای ۲۳۳۰ هزار میلیــارد تومان، 
واگذاری دارایی های مالــی ۱۳۸۰ همت و 

درآمد اختصاصی دستگاه ها ۴۲۰ همت.
وی گفت: هزینه هــای دولت ۴۰۰۰ همت، 
تملک دارایی هــای مالــی ۷۱۰ همت که 
جمعاً می شــود ۵۹۸۷ همت کــه مصارف 
دولت هم جمعاً ۶,۴۰۰ هزار میلیارد تومان 

خواهد بود.

حمایت تمام قد دولت از تولید 
انرژی های تجدیدپذیر

پورمحمدی در حاشیه این نشست در جمع 
خبرنگاران در رابطه با توســعه برق تجدید 
پذیر اظهار کرد: مأموریتی به سازمان برنامه 
و بودجه داده شــد تا از تمام امکانات و ابزار 
خود برای پیشبرد سیاست های وزارت نیرو 

استفاده کند.
 در جلسه ای که مســئولین مختلف دولتی 
و کارآفرینان کشــور در آن حضور داشتند، 
ســازمان برنامه و بودجه اعــلام کرد هدف 
گذاری کــرده و آمادگی تأمیــن ۳۰ هزار 

مگاوات برق را دارد.
رئیس ســازمان برنامــه و بودجه کشــور 
خاطرنشــان کرد: دولت آمادگی دارد برای 
این طرح ها تأمین منابــع مالی ارزی کند و 
به متقاضیان تولید برق اجازه صادر بدهد و 
می توانند نفت خود را در بازار سرمایه عرضه 
کنند و تولید کنندگانی کــه دارای کمبود 
برق هســتند آزاد از آنها خریــداری کنند. 
بنابراین سازمان برنامه و بودجه آمادگی هر 
گونه حمایت از کســانی که قصد تولید برق 

خورشیدی را دارند، دارد.
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تعارض شیوه نامه انضباطی درباره برگزاری 
تجمعات دانشجویی

رئیس نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه ها با اشاره به شیوه نامه جدید 
انضباطی دانشجویان گفت: شیوه نامه ها باید منطبق بااسناد بالادستی 

باشند در مواردی دیده شده که به اسناد بالادستی توجه نشده است.
حجت الاسلام مصطفی رســتمی درباره مغایرت و اختلاف شیوه نامه 
جدید انضباطی با آئین نامه شــورای عالی انقــلاب فرهنگی و اعتراض 
به شــیوه نامه جدید گفت: دبیر شــورای عالی انقلاب فرهنگی و نهاد 
نمایندگی رهبری در دانشــگاه ها به شــیوه نامه انضباطی دانشجویان 
اعتراض داشــتند و این موضوع را در مســیر حقوقی خــود پیگیری 

می کنند.
وی ادامه داد: شــیوه نامه ها باید منطبق با اســناد بالادستی باشند، در 
مواردی در این شیوه نامه دیده شــده است که به اسناد بالادستی توجه 

نشده است.
رئیس نهاد نمایندگی رهبری در دانشــگاه ها افزود: به عنوان مثال در 
آئین نامه تشــکل های دانشــجویی باید درخواســت برگزاری تجمع 
دانشجویی توســط یک هیأتی بررسی شــود، این درحالی است که در 
شیوه نامه انضباطی دانشجویان گفته شده اســت که برگزاری تجمع 
دانشــجویی بدون مجوز در صورتی که اخلال آموزشی نداشته باشد، 

منعی ندارد.
وی ادامه داد: عملًا تداخل هایی وجود دارد که نشان می دهد که اشراف 

و توجه به اسناد بالا دستی در شیوه نامه مذکور وجود نداشته است.
 اخیراً سعید حبیبا رئیس سازمان امور دانشــجویان در پاسخ به سوال 
مهر مبنی بــر اینکه توصیه هایی از ســوی دبیر شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی و رئیس نهاد برای بازنگری شــیوه نامه جدید وجود داشــته 
اســت، یا خیر گفت: به هیچ وجه چنین چیزی صحت ندارد شیوه نامه 
جز اختیارات وزرای علوم و بهداشت اســت، در آئین نامه نیز آمده است 

که شیوه نامه را دو وزیر تدوین، تصویب و ابلاغ کنند.
وی ادامــه داد: البته برخی ها ایراداتی وارد کــرده اند و حتی گفتند جز 
اختیارات شــما نیســت اما این جز اختیارات وزرا اســت هم چنان که 

شیوه نامه قبلی را نیز دو وزیر وقت علوم و بهداشت تهیه کردند.
حبیبا درباره اینکه یعنی هیچ بازنگری در شیوه نامه ایجاد نخواهد شد 
افزود: شیوه نامه ها به تناسب و اقتضای زمان و فضایی که در کشور وجود 
دارد تغییراتی درآن پیــش میاد، وحی منزل نیســت همان طور که از 
سال ۱۳۷۴ که آئین نامه تصویب شده پنج الی شش شیوه نامه برای آن 

تنظیم شده، شیوه نامه ها درصورت لزوم تغییر می کنند.

ششمین سرطان شایع جهان در کمین سیگاری ها 
و الکلی ها!

متخصص بیماری های فک و صورت گفت: ۷۵ درصد سرطان دهان به 
علت مصرف سیگار و مشروب است.

فرزانــه آقاحســینی متخصص بیماری هــای فک و صــورت و رئیس 
انجمن علمی بیماری هــای فک و صورت، دربــاره کلیت بیماری های 
دهان، و فک و صورت گفت: رشته بیماری های دهان و فک و صورت به 
تشخیص، پیشگیری و مدیریت بیماری ها )انواع عفونت های ویروسی، 
قارچی، و باکتریــال دهانی(، انــواع زخم ها، ضایعات ســفید و قرمز، 
پیگمانته در دهــان(، اختلالات مخاطی، ضایعــات خوش خیم، پیش 
بدخیم و بدخیم )ســرطان ها( مرتبط با مخاط ناحیه دهان، اختلالات 
دندانی، اختــلالات و بیماری های غدد بزاقی از جمله خشــکی دهان، 
اختلالات مفصــل گیجگاهی فکی، دردهای اولیــه و یا ارجاعی دهان، 
فک، صورت، تشــخیص متاســتاس های ســایر نواحی به دهان و نیز 

تشخیص تظاهرات بیماری های سیستمیک می پردازد.

وی دربــاره وظایف متخصصین این رشــته گفت: کســانی که به طور 
تخصصی در این رشــته کار می کنند باید بیماری ها و ضایعات دهانی 
را از طریق معاینات بالینی و در صورت نیازتصویربرداری های مختلف، 
آزمایشات لابراتواری و بیوپسی تشخیص دهند و بتوانند بیماری ها را با 

روش های دارویی، جراحی و استفاده از سایر تکنیک ها مدیریت کنند.
آقاحســینی افزود: این رشــته تمام بیماری هایی که مخاط دهان را از 
جمله لثه فک بالا و پایین، گونه ها، سطح پشــتی، شکمی و کناره های 
زبان، کام سخت و کام نرم، و کف دهان را مبتلا کند پوشش و در حیطه 

کار ما قرار می دهد.
متخصــص بیماری های فــک و صورت مطــرح کــرد: متخصصین 
بیماری های فک و دهان، با طیف وسیعی از مشــکلات و بیماری های 
مرتبط با دهان، دندان ها، فک ها، و ســاختارهای صورت سروکار دارد. 
دلیل اینکه این حیطه وسیع است، پیچیدگی ساختارهای فک و دهان 
و ارتباط آن ها با دیگر سیستم های بدن می باشد. بسیاری از مشکلاتی 
که در ایــن ناحیه ایجاد می شــود، نه تنهــا بر دهــان و دندان ها تأثیر 

می گذارد، بلکه بر روی کلیت سلامت بدن نیز تأثیرگذار است.

چه زمانی به متخصص فک و صورت مراجعه کنیم؟
وی درباره ناشــناخته بودن این حوزه گفت: مشکلی که در حال حاضر 
وجود دارد این اســت که رشته ما کمتر شناخته شــده است، یعنی اگر 
بیمار، مشــکلی در ناحیه فک یا صورتش داشته باشد اطلاعی از این که 

به کدام متخصص مراجعه کند را ندارد.
سرطان ناحیه سر و گردن ششمین سرطان شایع کل جهان است که در 
بین آنها سرطان دهان شایع ترینشان به حساب می آید. به همین خاطر 
رشته ی تخصصی ما. از نظر تشخیص و مدیریت زود هنگام آن می تواند 
نقش تعیین کنندهای در کیفیت زندگی و طول عمر بیماران داشــته 
باشــد. بنابراین چکاپ های دهانی نزد متخصصین بیماری های دهان 
و فک و صورت مهم ارزیابی می شــود. نکته قابل توجه این است که بعد 
از تشــخیص ســرطان های دهان، ما این بیماران را جهت مدیریت نزد 
انکولوژیســت ها ارجاع می دهیم ولیکن بعد از جراحی، شیمی درمانی 
و پرتو درمانی پیگیری بیماران باید توسط ما متخصصین انجام پذیرد. 
ما متخصصین این امرمهم را با دقت بســیار بالا با معاینات بالینی و در 

صورت نیاز بیوپسی مجدد انجام می دهیم.
متخصص بیماری های فک و صورت در مورد مشــکلات سرطان دهان 
مطرح کرد: چندین ضایعه پیش ســرطانی داریم که اگر از آنها مراقبت 
کنیم تبدیل به سرطان نمی شود.وی گفت: ســرطان دهان، می تواند 
بسیار سرطان مهمی محسوب است اگر دیر تشــخیص داده شود زیرا 
بعد از جراحی، به علت بر داشت بافت زیاد، بیمار نه می تواند به درستی 
غذا بخورد نه به درستی صحبت کند و ظاهر دفرمه نیز ممکن است پیدا 
می کند، علاوه بر دردی که تحمل می کند از لحاظ فیزیکی و روانی هم 
نمی تواند آرامش داشته باشد. ۸۰ درصد کسانی که سرطان دهان آنها 
دیر تشخیص داده شود زیر ۲ ســال عمر می کنند باز تکرار می کنم به 
دلیل آن که بیماری آنها دیر شخیص داده شده است این در حالی است 

که اگر زود تشخیص داده شود پیش آگهی بسیار خوبی دارند.

دیوار

خریدار  سخنگوی قوه قضائیه با تأکید بر 
حق حاکمیت ایران به جزایر سه گانه گفت: 
با توجه ادعاهای واهی برخی از کشورها در 
این خصوص، لازم است یادآور شویم طرح 
این موضوعات در شــرایطی که لازم است 
دنیا به شناسایی جنایات رژیم صهیونیستی 
هم قدم شــود، برای منحرف کــردن افکار 
عمومــی اســت و نتیجه دیگــری نخواهد 

داشت.
 اصغــر جهانگیر در نشســت خبری گفت: 
مهمترین موضوع این روزها، حوادثی است 
که در فلســطین و لبنان و یمن شــاهدش 

هستیم.
وی ضمن تسلیت شــهادت یحیی سنوار، 
گفــت: مقاومــت جانانــه ایشــان و مردم 
فلسطین و لبنان نشــان داد که مردان حق 
در حق طلبــی و حق گویی لحظــه و زمان 
نمی شناســند. این موضوع نشان می دهد 
که خط سرخ شــهادت هر روز پررنگ تر و 
عاشــقان این مســیر افزون تر و دشمنان 

رسواتر و خارتر خواهند شد.
جهانگیر گفت: کســانی که در فلســطین 
هســتند حتی آحاد جامعه غیرمسلمان نیز 

در دست صهیونیست ها گرفتارند.
وی افزود: امروز کشــور ایران اســلامی  در 
شــرایط خاصــی قــرار دارد. از یک طرف 
در اوج وحدت ملی قرار داریــم که اوج این 
اقتدار را رزمندگان سپاه و ارتش درعملیات 
غرورآفرین وعــده صادق یک و دو نشــان 

دادند.
جهانگیر تصریح کرد: دشمن در جبهه های 
نبرد، ذلیلانه و رذیلانه تلاش می کند که با 
کودک کشــی و انتقام کور، جریان مقاومت 
را به نفع خود تغییر دهــد و تلاش می کند 
با جنگ رســانه ای نســبت به ناامید کردن 
مــردم از ادامه مبارزه آنها ســوء اســتفاده 
کند؛ لذا باید مراقبت کنیــم که با قلم وقدم 
و نقطه نظراتمان آب به آســیاب دشــمن 
نریزیــم. هوشــیاری اصحاب رســانه در 
شناسایی نقشه های دشمن در ناامید کردن 
دشمن مهم است. ســخنگوی قوه قضائیه با 
تأکید بر حق حاکمیت ایران به جزایر ســه 
گانه گفت: با توجــه ادعاهای واهی برخی از 
کشــورها در این خصوص، لازم است یادآور 
شــویم طرح این موضوعات در شرایطی که 
لازم است دنیا به شناســایی جنایات رژیم 
صهیونیستی هم قدم شــود، برای منحرف 
کردن افکار عمومی اســت و نتیجه دیگری 
نخواهد داشــت.جهانگیر گفت: از همین رو 
به کشــورهای همســایه توصیه می کنیم 
همانطور که جمهوری اسلامی ایران نشان 
داد، اجازه نداده دشــمن طی ۸ سال جنگ 
تحمیلی  بــه وجبی از خاکش دســت پیدا 
کند؛ به هیچ کشــوری اجــازه نخواهد داد 
به وجبی از خاک این ســرزمین دست پیدا 
کند.وی گفت: هیچ کشــوری حاضر نیست 
از حق حاکمیت ســرزمینی خودش کوتاه 
بیاید و ایران بــا ادعاهای واهی برخورد لازم 

را خواهد داشت.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوال 
ایســنا دربــاره جزئیــات »عــدم ارجاع 
پرونده های مربوط به حــوادث رانندگی از 
آذرماه« که از ســوی علی فرهادی معاون 
وزیر دادگستری اعلام شده است، گفت: در 
خصوص پرونده های تصادفات رانندگی، در 
اجرای برنامه هفتم مقرر شــد آیین نامه ای 
توســط وزارت دادگســتری ظرف سه ماه 
نوشته شــود.  در این خصوص آیین نامه ای 
تهیه شــد و به معاونت حقوقی قوه قضاییه 
ارجاع و بررسی لازم شــد و به محض نهایی 

شدن تقدیم ریاســت قوه قضاییه می شود 
و  پس از تایید ایشان به هیات دولت ارسال 

می شود.
وی افزود: پس از تصویب این آیین نامه، در 
رابطه با  مــواد ۷۱۶ و ۷۱۷ بخش تعزیرات 
قانون مجازات اسلامی که درباره باصدمات 
بدنی اســت، پرونده مســتقیما به شرکت 
بیمه یا صندوق خســارت های بدنی ارسال 
و دیه فــوری پرداخت می شــود و این امر 

ازاطاله دادرسی جلوگیری می کند.
ســخنگوی قوه قضائیــه ادامــه داد: طبق 
مواد ۷۱۴ و ۷۱۵ کــه بحث قتل غیرعمدی 
یــا مرضــی غیرقابل عــلاج اســت، اگر  
پرونده هایی در این زمینه در مرجع قضایی 
مطرح شــود، پس از طرح در مرجع قضایی 
اگر اعتراضی وجود نداشــته باشد، پرونده 
بــرای پرداخت دیــه بلافاصله بــه مرجع 

مربوطه ارسال می شود.
وی در پاســخ به ســوالی دربــاره آخرین 
وضعیــت پرونــده آذین خــودرو آرامیس 
مهرشــهر کرج گفت: این پرونده در تیرماه 
سال گذشته در شــعبه ۱۹ بازپرسی کرج 
تشکیل شــد. پرونده ۲۲۰۰ شــاکی و ۸۸ 
متهم دارد.  برآورد ریالی پرونده بیش از هزار 
میلیارد تومان بود. پرونده پس از ارســال به 
دادگاه کیفری به شــعبه بازپرســی عودت 
داده شــد و پس از رفع ایــرادات مجددا به 
دادگاه اعاده شد.  اولین جلسه دادگاه صبح 

امروز در شعبه مذکور برگزار شده است.
سخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
درباره شبهات مطرح شــده درباره پرونده 
قتل داریوش مهرجویــی و ادعای وکیلش 
مبنی بــر اینکه پــای شــخص دیگری در 
پرونده مطرح است، گفت: مطلبی که گفتید 
ادعایی است که توسط وکیل پرونده مطرح 
شده و تاکنون مدارک محکمه پسندی که 
پای شــخص دیگری در میان اســت محرز 
نشــده اســت. در این پرونــده تحقیقات 
مفصلی در پلیس و دادســرا صورت گرفته 
و در ســایه تحقیقات و اقاریر متهمان، همه 

ابعاد پرونده روشن است.
وی در پاســخ به ســوالی دربــاره آخرین 
وضعیت پرونده  فرزندان معاول اول ســابق 
قوه قضاییه گفت: قبلا اعــلام کرده ایم که 
برای رسیدگی به پرونده اشخاص منتسب 
به قــوه قضاییه، خــط قرمــزی نداریم و 
نخواهیم داشت و خود دســتگاه قضایی در 

این زمینه پیش قدم شده است.
سخنگوی قوه قضائیه افزود: اززمان تشکیل 
پرونده و پیگیری هایی کــه صورت گرفته 

در دادسرا برای ۲۸ نفر کیفرخواست صادر 
شد. پرونده تعدادی از متهمان همچنان در 
دادسرا مفتوح است.  پس از ارسال بخشی از 
پرونده از دادسرا به دادگاه و پس از برگزاری 
جلســات دادگاه و ارجاع به کارشناســی و  
اعلام نظــر کارشناســی در نهایت تعدادی 

متهمین مجرم شدند و محکوم شدند.
وی افزود: از تعــداد ۲۸ متهــم، ۲۴ متهم 
محکوم شدند از جمله افرادی که نام بردید 
جزو محکومین هستند که مجازات حبس 
تعریزی و مصــادره امــوال وعواید حاصل 
ازجرم و رد مال و پرداخت جــزای نقدی و 
شلاق برای آنها صادر شد.  ۴ نفر از متهمان 
حکم برائت گرفتند اما بــه دلیل اینکه رای 
غیرقطعی و بــدوی اســت از ذکرجزئیات 
خودداری می کنیم.  پس از قطعی شــدن 

اطلاع رسانی دقیق می شود.
سخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
در خصوص پرونده ســارقین مسلح منازل 
شــهروندان در تهران گفت: قــوه قضائیه 
در راســتای تأمیــن امنیــت جامعه هیچ 
مســامحه ای با مجرمین، به ویژه سارقین 
مسلح، نخواهد داشت و با اشــد مجازات با 
آن ها برخــورد خواهد شــد.  از تلاش های 
شــبانه روزی پلیــس آگاهی فراجــا برای 
شناسایی و دستگیری ســه تن از سارقین 
مســلح تشــکر می کنیم. دو تن از مجرمان 
همچنان متواری هستند و با دستور قضایی 
اســامی و عکس های آن ها منتشر خواهد 
شــد.وی افزود:  این باند مســلح به صورت 
وحشــیانه به منــازل شــهروندان تهرانی 
حملــه می کردنــد و ضمن ضــرب و جرح 
اعضــای خانواده ها، اقدام بــه حبس آن ها 
و فیلم برداری از اعمال خــود می کردند که 
بعضاً این فیلم ها در فضای مجازی منتشــر 
می شد. اولین جلسه رســیدگی به اتهامات 
سه نفر از این ســارقین مسلح روز گذشته با 
حضور ۱۹ نفر از خانواده های شــاکیان در 
شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب برگزار شد و جلسه 
بعدی امروز برگزار می شود.  این سارقین با 
استفاده از سلاح گرم و سرد، رعب و وحشت 
گســترده ای در جامعــه ایجــاد کردند و 
بســیاری از خانواده هایی که مورد دستبرد 
قرار گرفتنــد، دچار آســیب های روحی و 

روانی و گاه جسمی شده اند.
ســخنگوی قــوه قضائیــه گفــت: پس از 
دستگیری ســارقین برای ســه نفر از آن ها 
به اتهام محاربه، کیفرخواســت صادر شد. 
ســرکرده این باند نیــز در بین بازداشــت 

شده ها است.

در ادامه این نشســت، فیلمی از سرقت های 
این اشــخاص در برخی منازل شهروندان، 

برای خبرنگاران رسانه ها پخش شد.
جهانگیر در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه 
ســالانه حدود ۳۰ هزار نفر بــر اثر آلودگی 
هوا جان خود را از دســت می دهند در این 
رابطه مدعی العموم چــه اقدامی انجام داده 
است؟  گفت: آلودگی هوا یک بحث ترکیبی 
و چند وجهی است. دستگاه های متولی در 
این خصوص وظایفی دارند، همچنین نقش 
مردم و دستگاه ها در این موضوع بسیار مهم 
اســت. در رابطه با هوای پاک فرهنگسازی 
و استفاده از وســایل نقلیه عمومی به جای 
وسایل نقلیه شخصی و همچنین تعمیرات 
به موقع خــودرو و ... مهم اســت  و مردم به 

جریان کاهش آلودگی هوا کمک کنند.
وی ادامه داد:  در هفته گذشــته ریاســت 
قوه قضاییه در  این رابطــه تاکید کردند که 
دســتگاه به وظایف خود عمــل کنند و اگر 
ترک فعلی در این رابطه صورت گرفته باید 
برخــورد لازم صورت گیرد تا دیگر شــاهد 
این امور نباشیم. در این رابطه دادستان کل 
کشور و سازمان بازرســی وظایفی بر عهده 
دارند. تاکنون سازمان بازرسی بیش از ۱۰۰ 
جلســه در این رابطه برگزار کــرده و به ۱۵ 
دســتگاهی که وظایف خود را انجام ندادند 
هشدار داده شــده اســت.جهانگیر گفت: 
در خصوص اســقاط موتور ســیکلت های 
فرســوده و همچنین خودروهای فرسوده 
برای کاهــش آلودگی هوا تذکــرات لازم 
به دســتگاه های ذی ربط داده شــده است. 
بســیاری از دســتگاه ها به دلایل مختلف 
تکالیف خود اجرا نکرده اند. همچنین برای 
مسئولان چند وزارت خانه اعلام جرم شده 
است. ســخنگوی قوه قضاییه در پاســخ به 
ســوالی درباره آخرین وضعیت پرونده ولی 
الله ســیف و احمد عراقچی گفت: برای این 
افراد و هشــت متهم دیگر در پرونده ای به 
اتهام اخلال در نظام ارزی محکومیت صادر 
شده بود که پس از اعاده دادرسی و پذیرش 
آن در دیوان عالی کشــور، پرونده به شعبه 

»هم عرض« ارجاع شد.
جهانگیر افزود: پرونده در شعبه پنج دادگاه 
ویژه جرایم اقتصادی در دســت رسیدگی 
قرار دارد و تاکنون یک جلسه دادگاه برگزار 

شده و روند رسیدگی ادامه دارد.
وی در پاســخ به ســوالی درباره »اظهارات 
برخی افراد علیه جبهه مقاومت« گفت: در 
این شرایط حســاس هم نوا شدن با دشمن 
گناه نابخشــودنی اســت. نشــر اکاذیب و 

تشــویش اذهان عمومی جرم بوده و مورد 
پیگیری قــرار خواهد گرفــت و  به اصحاب 
رســانه هشــدار می دهیم تا مراقبت کنند 
بهانه دست دشــمن ندهند. در این رابطه به 
۱۶ نفر تذکر قانونی داده شده و ۳ نفر نیز در 

بازداشت هستند.
وی در پاسخ به سوالی در خصوص اقدامات 
پیشگیرانه دادستانی در جلوگیری از وقوع 
حوادثی مانند حادثه آتش ســوزی در بازار 
آهن شــادآباد چه بوده و چرا با توجه به این 
اقدامات، شاهد آتش سوزی مهیب بودیم؟ 
گفت: آتش ســوزی در بازار آهن شادآباد در 
هفته گذشته متأسفانه منجر به فوت سه نفر 
در حین حادثه و یک نفر در بیمارستان شد. 
دادســتان تهران بلافاصله با دو تن از معاون 
خود در صحنه حاضر شد و با مشخص شدن 
وجود فوتی در حادثه، بازپرس ویژه قتل در 
صحنه حاضر شد. بلافاصله پرونده تشکیل 
شد و دو نفر هم در این رابطه دستگیر شدند 
و شعبه ویژه برای رســیدگی به این پرونده 
تعیین شده است. ۱۳ کارشناس رسمی در 
رشته های مختلف برای تعیین علت حادثه 

و سهم مقصرین در حال فعالیت هستند.
وی افزود: در خصوص بررســی عدم ایمنی 
لازم در بازار آهن، مســأله به کارشناســی 
ارجاع شــده تا میزان ناایمن بودن این بازار 
مشخص شــود که پس از تکمیل گزارش، 

اطلاع رسانی خواهد شد.
ســخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی  
درباره فعالیت ها در حــوزه رمزارزها و نظر 
قوه قضاییــه در این زمینه، گفــت: درباره 
رمزارزها قبــلًا هم بارها اعــلام کردیم که 
سیاســت قوه  قضاییه در ایــن خصوص بر 
اساس سیاست های حاکمیتی تنظیم شده 
و بانک مرکزی و دولت موظــف به تعیین و 
اعلام سیاست ها هستند. اما قوه قضاییه در 
خصوص جرایم احتمالی هم هشدار داده و 

هم پیشگیری را در دستور کار دارد.
وی افــزود: اســتخراج رمزارز بعــد از اخذ 
مجوزهــای قانونی اشــکالی نــدارد و قوه  
قضاییه بــر اســاس قوانین موجــود از آن 
حمایت می کند. اما مردم بر اســاس قوانین 
کشــور مانند مبارزه با پولشویی، از هرگونه 
خرید و فروش رمزارزهای بدون پشــتوانه 

خودداری کنند.
ســخنگوی قوه قضاییــه دربــاره آخرین 
وضعیت پرونده زهره فکور بازیگر ســینما 
گفت: متهم پرونده مرحومــه فکور صبور، 
تحت تعقیب قــرار گرفــت و در این رابطه 
پرونده تشــکیل شــد. در این پرونده بحث 
کلاهبــرداری علیه مرحومه مطــرح بوده 
است.  متهم پس از رســیدگی، به تحمل ۴ 

سال حبس محکوم شد.
ســخنگوی قوه قضاییه در  پاسخ به سوالی 
در مورد دیــدار برخی از مقامــات قضایی 
جمهوری اســلامی ایران با مقامات ترکیه و 
ازبکســتان و همکاری های مشترک در این 
زمینه، گفت: دو دســتورکار در این زمینه 
مطرح شده اســت؛ اولین موضوع پیگیری 
مذاکرات و امضــای موافقتنامه های انتقال 
و اســترداد مجرمین کشورهای فی مابین و 
همچنین معاضدت قضایــی در امور مدنی 
و کیفری در مواردی که هنوز اســناد لازم 
امضا نشده اســت.  درباره مواردی که قبلًا 
توافق نامه هایی داشــته و تفاهم نامه هایی 
بین کشورهای ذی ربط تنظیم و امضا شده 
بود در ایــن موارد پیگیــری لازم برای رفع 
موانع استرداد مجرمینی که فراری هستند 
و اتباع کشــورها بوده و در کشورهای دیگر 

هستند دنبال شده است.

حتــی  و  داوطلبــان  خریــدار   
پذیرفته شدگان آزمون استخدامی کیفیت 
بخشی که به تازگی کارنامه خود را دریافت 
کرده اند، نســبت به نتایج آزمون معترض 
بوده و معتقدند کــه مصاحبه ها به صورت 
سلیقه ای ارزش گذاری شــده است و باید 

بازبینی شود.
 آزمون اســتخدامی کیفیت بخشــی ۱۴ 
اردیبهشت ماه امسال با حضور بیش از ۴۰۶ 
هزار داوطلب در ۳۱ اســتان و ۱۵۴ شــهر 
برگزار شــد؛ این آزمون در ۴ رشــته شغلی 
مربی تربیت بدنی و ســلامت، امور تربیتی 
و مشــاوره، امور تربیتی و ســبک زندگی و 
مشاور بود که بر اساس اعلام وزارت آموزش 
و پرورش قرار بود حدود ۱۹ هزار نفر در این 

آزمون پذیرفته شوند.
نتایج این آزمون هشــتم مهر ماه امســال 
منتشر شــد اما گروهی از داوطلبان پس از 
اعلام نتایج نســبت به نمره خــود اعتراض 
داشــته و نارضایتی خود را به صورت تماس 
تلفنی و یا مراجعه حضــوری به خبرگزاری 
جمهوری اســلامی اعــلام کردنــد؛ آنها 
معتقدند که نمرات مصاحبه و گزینش آنها 
ســلیقه ای و بدون رعایت اســتانداردهای 

گزینش و مصاحبه داده شده است.
بســیاری از این افــراد در تماس های مکرر 
تلفنی با ایرنــا اعلام کردند کــه در مراحل 
انجام  فعالیت هــا هر آنچه را کــه مصاحبه 
کننــده اعلام کــرده را بطور کامــل انجام 
داده اند اما هنگام اعــلام نتایج یا با کمترین 
نمره پذیرفته شــده اند و یــا در آزمون رد 

شده اند.
از ســوی دیگر یکی دیگر از گلایه های این 
افراد جذب ۱۱ هزار نفر به جای ۱۹ هزار نفر 
اعلام شده از ســوی آموزش و پرورش برای 
این آزمون استخدامی اســت؛ این در حالی 
اســت که برنامه وزارت آمــوزش و پرورش 
جذب ۱۱ هزار نفــر در آزمون اولیه و جذب 
هشــت هزار نفر دیگر در مرحلــه تکمیل 

ظرفیت بوده است.
در نهایت ایــن داوطلبان پذیرفته نشــده 
درخواســت دارند که آمــوزش و پرورش 
کارنامه و عملکرد آنها را دوباره بررســی و به 
صورت عادلانه تری نســبت به ثبت  نمرات 

آنها اقدام کند.

فرصت 2 ماهه ثبت اعتراضات
پس از اعتراض افــرادی که در این آزمون 

پذیرفته نشــده بودنــد، وزارت آموزش و 
پــرورش در اطلاعیه ای دربــاره آخرین 
وضعیــت معترضــان بــه نتایــج آزمون 
های اســتخدامی اعلام کرد: ایــن افراد 
می تواننــد بــا در دســت داشــتن اصل 
کارنامه نتایــج ثانویه، از روز شــنبه ۲۱ 
مهر تا روز چهارشــنبه ۲۱ آذر با مراجعه 
حضــوری به هســته گزینــش آموزش و 
پرورش استان محل ارزیابی خود، نسبت 
به ارائه درخواســت کتبــی تجدید نظر، 
اقدام و مراحل بررسی پرونده خود در این 

فرآیند را از هسته مذکور پیگیری کنند.
این اطلاعیه شــامل داوطلبان معرفی شده 

بــه مرحله ارزیابــی تکمیلــی آزمون های 
اســتخدامی مشــاغل دبیــری و هنرآموز 
و همچنیــن آمــوزگاری ســال ۱۴۰۳ که 
بر اســاس اطلاعیه در تاریخ ۳۱ شــهریور 
اعــلام نتایج ظرفیــت تکمیلــی )ثانویه( 
آزمون استخدامی ویژه مشــاغل دبیری و 
هنرآموز وزارت آموزش و پرورش در ســال 
۱۴۰۳ و همچنین اطلاعیــه اول مهر اعلام 
نتایج ظرفیــت تکمیلی )ثانویــه( آزمون 
اســتخدامی ویژه شــغل آموزگاری وزارت 
آموزش و پرورش در ســال ۱۴۰۳ مندرج 
در سایت سازمان ملی سنجش و ارزشیابی 

نظام آموزش کشور است.
همچنیــن علیرضا کاظمــی وزیر آموزش 
و پرورش با اعلام رســیدگی بــه اعتراضات 
شــرکت کنندگان در آزمون اســتخدامی 
کیفیت بخشی گفته اســت: پرونده افرادی 
که مشکل گزینشی داشتند، دوباره بررسی 
می شــود تا اطمینان یابیم حق کسی ضایع 

نمی شود.
علی فرهادی ســخنگوی وزارت آموزش 
و پرورش نیز در این رابطه گفته اســت که 
آزمون استخدامی ســال آینده هم بخشی 
از جذب ها بــه نیروهای کیفیت بخشــی 

تعلق می گیرد.

داستان کمبود معلم پابرجاست
یکی از مشــکلات نظام آمــوزش عمومی 
در کشــور، کمبود معلم در تمامی مقاطع 
آموزشــی در اســتان های مختلف کشور 
اســت و به همین منظــور وزارت آموزش و 
پرورش تلاش کرده تا بخشــی از نیروهای 
مورد نیاز خود را از طریــق برگزاری آزمون 
های مکرر اســتخدامی جبران نماید که بر 
این اساس در ۲ سال گذشته ۷۲ هزار معلم 
جدید جذب شدند اما این کسری هنوز رفع 

نشده است.
به تازگــی ســخنگوی وزارت آمــوزش و 
پرورش گفته اســت پیش بینی می شود در 
آزمون اســتخدامی معلمی )ماده ۲۸( سال 
آینده بالای ۲۰ هزار نفــر برای همه مقاطع 
آموزگاری، دبیــری و هنرآمــوزی و بویژه 

کیفیت بخشی جذب شود.
فرهادی با بیان اینکه حتی در رشــته های 
مشــاور و مربی امور تربیتی نیازمند جذب 
نیرو هســتیم، اضافه کرد: ابتــدا باید تعداد 
بازنشستگان مشخص شــود تا نیاز واقعی را 

برآورد کنیم. 
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به آهنگسازی محمد قشقایی
وژه »بخشش« شنیدنی شد پر

پروژه موسیقایی »بخشــش« با ترکیب تنبور و کوارتت زهی و در قالب 
تجربه ای نــو از تلفیق موســیقی ایرانی و غربی به آهنگســازی محمد 

قشقایی به مخاطبان ارائه شد.
به نقل از مشاور رسانه ای پروژه، پروژه موسیقایی »بخشش« با ترکیب 
ســازهای تنبور و کوارتت زهی و در قالب تجربه ای نو از تلفیق موسیقی 
ایرانی و غربی بــه آهنگســازی و تنظیم محمد قشــقایی پیش روی 

مخاطبان قرار گرفت.
به گفته دست اندرکاران پروژه، آهنگ »بخشــش« قطعه ای داستانی 
اســت که مراحل مختلفی از احساسات انســانی را به تصویر می کشد؛ 
از تنهایی و آغاز یک ماجرا، تــا اوج هیجان، پایان ماجــرا، و در نهایت، 
بخشــش و رهایی. این قطعه، با ترکیب پیچیده ای از سازهای ایرانی و 
غربی، توانسته هارمونی خاصی از موســیقی ایران و غرب را به نمایش 
بگذارد.محمد قشقایی آهنگســاز و تنظیم کننده این قطعه برای ساز 
تنبور و کوارتت زهی بــوده و تلاش کرده تا فضایی تــازه از تلفیق های 

موسیقایی را تجربه کند.
این هنرمنــد درباره تلفیــق تنبور بــا کوارتت زهی )ویولــن، ویولا و 
ویلنســل( گفت: تا کنون آثار کمی در تلفیق تنبور با ســازهای غربی 
شــنیده ایم، اما هدف من این اســت که هر نت و هر چندصدایی در این 
قطعه، قابل دفاع و توضیح باشــد. این جدیت و نگرش جدید می تواند 

افق های تازه ای را در موسیقی تلفیقی ایرانی ایجاد کند.
وی افزود: این اثــر را به علی قمصــری تقدیم می کنم، چــرا که از وی 
آموختم چگونه می توان چندصدایی هایی مختص به موســیقی ایرانی 

را در آثار آهنگسازی به کار گرفت.
قشــقایی گفت: امیدوارم مسیر آثارم در موســیقی ایرانی به تحولی در 
استفاده از ساز تنبور در ترکیب با ســازهای غربی منجر شود. البته در 
آینده، ســه گانه ای موســیقایی در ادامه همین خط داســتانی مشابه 

منتشر می شود که »بخشش« قطعه  اول سه گانه آن است
محمد حسین زهتابچی ویولا، نرگس رحمانی ویولن، علی سیل سپور 
ویلن و جهان عیدانی ویلنســل گــروه نوازندگان پروژه هســتند. این 
در حالی اســت که ضبط این اثرنیز با همکاری اســتودیو سرنا و ضبط 
ســازهای ویلن، ویولا و ویلنسل در استودیو کوشــا صرافی گهر انجام 

شده که ناظر ضبط آن شایان کریمی نژاد است.

 دبیر پنجمین جشنواره فیلم کوتاه موج
 انتخاب شد

معاون فرهنگی و اجتماعی ســازمان منطقــه آزاد کیش طی حکمی 
بهروز نشــان را به دبیری پنجمین جشــنواره فیلم کوتاه موج انتخاب 

کرد.

به نقل از روابط عمومی، ســید علیرضا فاطمیان پــور معاون فرهنگی 
و اجتماعی ســازمان منطقه آزاد کیش طی حکمی بهروز نشــان را به 

دبیری پنجمین جشنواره فیلم کوتاه موج انتخاب کرد.
در متن این حکم آمده است:

»کنشگری در حوزه تولید محتوای هنری، به ویژه ساخت فیلم همواره 
در مسیر ارتقا فرهنگ اجتماعی قابل اعتنا بوده و جزیره کیش همواره 
با تاسی از این موضوع، برای برگزاری رویدادهای این حوزه ثابت قدم و 

پیش رو بوده است.
در همین راستا، نظر به سابقه قابل اعتنا و تجارب شایسته جنابعالی در 
عرصه های متفاوت حوزه سینما، شــما را به عنوان دبیر جشنوراه فیلم 
موج منصوب می نمایم. امید است با استفاده از توانمندی موجود و هم 
افزایی اجرایی معاونت فرهنگی و اجتماعی سازمان منطقه آزاد کیش، 

موجبات هرچه با شکوه تر برگزار شدن این رویداد را فراهم آورید.
پیروزی و بهروزی بیش از پیش شــما را در ایــن راه از درگاه ایزد منان 

مسئلت می نمایم.«
بهروز نشان تهیه کنندگی آثاری همچون مستند »کیارستمی و عصای 
گمشده«، »پسران دریا«، »آلفا و ربات نابودگر« را بر عهده داشته است.

وی همچنین داوری جشنواره های بین المللی فیلم ریور ایتالیا، تنریف 
اســپانیا، اکامپادوک پاناما، دبیری جشــنواره اروند، دبیری آفرینواره 

عاشورایی اروند را در کارنامه کاری خود دارد.

رامتین شهبازی مطرح کرد
بالاخره کدام فیلم تجربی است و کدام نیست؟

رامتین شهبازی منتقد سینما درباره ملاک شناخت فیلم های تجربی 
توضیح داد و یادآور شــد فیلم تجربی تنها به معنای بازی با فرم نیست 

بلکه فیلمسازان باید از فرم های بینارسانه ای نیز شناخت داشته باشند.
رامتین شهبازی منتقد ثابت نشست های نقدوبررسی فیلم های تجربی 
در چهل ویکمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران، درباره کیفیت 
آثار تجربی راه یافته به این رویداد گفت: واقعیت این است که فیلم های 
تجربی هر ساله با اما و اگرهایی مواجه هستند. سوال اصلی در مواجهه با 
هر فیلم تجربی این است که آیا واقعاً آن فیلم تجربی محسوب می شود 

یا نه؟
وی افزود: سال گذشته و در همین جشــنواره فیلم کوتاه تهران، خودم 
عضو هیئت انتخاب و داوری بودم و می دانم که دســت دوستان در این 
زمینه چقدر بســته است. ظاهراً برخلاف پیشــرفتی که در بخش های 
مختلف در سینمای کوتاه داشــته ایم، در زمینه رسیدن به یک تعریف 
مشخص از فیلم تجربی هنوز پیشرفتی نکردیم. این مشکل هم مشکل 
ماست چراکه سینمای تجربی در جهان چارچوب مشخص خود را پیدا 

کرده است.
این منتقد ســینما عنوان کرد: ما شــاهد برخی فیلم های داســتانی 
هســتیم که صرفاً به دلیل روایت کمی متفــاوت و نامتعارف، به بخش 
تجربی راهی می شوند. گاهی هم تلفیق انیمیشــن و مستند را در این 
قالب تعریف می کنند اما ســینمای تجربی در معنای واقعی خود، الزاماً 
شامل همه این آثار نمی شــود. کارگردانی که می خواهد فیلم تجربی 
بسازد باید در فرم به پختگی رسیده باشــد. او باید در بازی با فرم کاملًا 

پخته عمل کند.
وی افزود: به معنای دیگر، اینگونه نیســت که من از ابتدای کار تصمیم 
بگیرم کــه می خواهم فیلم تجربی بســازم. کســی که فیلــم تجربی 
می ســازد، قبل از آن باید ادبیات بداند، باید نقاشــی بشناســد، باید از 
موسیقی شناخت داشته باشد و خیلی نکات دیگر. آنچه ما از فیلم های 
تجربی در ســطح جهانی دریافت کرده ایم، این است که فیلم تجربی به 
نوعی بازی با فرم است، اما نه فقط فرم ســینمایی، بلکه باید از فرم های 
بینارسانه ای نیز شناخت داشته باشید.شــهبازی در ادامه توضیح داد: 
فیلم تجربی وابسته به هنر جدید اســت، لزوماً هم در دسته فیلم های 
مســتند و یا داســتانی قرار نمی گیرد و می تواند در همه جشــنواره ها 

شرکت کند. 

قاب

مســعود جعفری جوزانــی درباره اینکه چرا ســریال 
»پوریای ولی« به تولید نمی رســد، توضیح داد و بیان 
کرد که رئیس صداوســیما و ســیمافیلم بسیار پیگیر 

هستند اما اتفاقی رخ نمی دهد.
مسعود جعفری جوزانی که فیلمنامه »پوریای ولی« او 
بیش از ۲ دهه اســت که در تلویزیون باقی مانده درباره 
پیشنهاد ساخت این سریال به خبرنگار مهر بیان کرد: 
پیمان جبلی رئیس صداوســیما ســه بار با من جلسه 
گذاشته است و به شدت به دنبال این بودند که سریال 
»پوریای ولی« ســاخته شــود. مهدی نقویان رئیس 
ســیمافیلم نیز بســیار پیگیر بود تا بتوانیم همکاری 

داشته باشیم اما تا امروز هیچ اتفاقی نیفتاده است.
وی درباره تمایل سیمافیلم به ســاخت سریال اظهار 
کرد: آقای نقویان به شــدت می خواهند این ســریال 
ساخته شــود. اما این کافی نیســت. باید از افرادی که 

ســرمایه و قدرت در دستشان است بپرسید. 
اگــر فضای مناســب فراهم شــود، اتفاقات 

خوبی خواهد افتاد.
جوزانی درباره ســریال »بهشت تبهکاران« 
که نســخه ای از فیلم اســت نیز توضیح داد: 
فعلًا بــرای خود فیلــم باید پروانــه نمایش 

دریافت کنیم.
وی درباره وضعیت امروز سینما گفت: اراده تولید یک 
اثر هنری، از نقاشی و شعر گرفته تا تئاتر، اسیر سرمایه 

است. سینما نیز اسیر سرمایه است.
جعفری جوزانی در ادامه درباره اینکه بودجه و امکانات 
لارم برای ســاخت ســریال فراهم اســت یا خیر بیان 
کرد: اراده تولید لزوماً به اقتصاد وابســته نیست، بلکه 
به تحمیل سیاست های مســئولانی که هنر را هدایت 
می کنند نیز بســتگی دارد. اراده یعنــی اراده موجود، 

چون هر چیزی که بشــر اراده کنــد، قطعاً 
شدنی اســت. وقتی می دانید که اراده شما 
برای اجرا یا ساخته شــدن عملی نمی شود، 
این خود اولین چیزی اســت که شــما را به 

عقب می کشاند.
این کارگردان باسابقه ســینما درباره فیلم 
»کــوروش کبیر« که چند بــاری نام آن هم 
برای تولید مطرح شده اســت، گفت: آرزوی ماست که 
این فیلم ساخته شود اما همانطور که گفتم اراده تولید 

در دست ملت نیست. 
تلاش برای تولید در دست سازنده است ولی اراده تولید 
را سیاست تعیین می کند. تا موقعی که سیاست کشور 
یا سیاسیون کشــور، نه فرهنگیان کشور، اراده تولید را 
در انحصار خود دارند نه این ســینما به جایی می رسد، 
نه »کوروش کبیر« ســاخته می شــود و نــه »یعقوب 

لیث« و دیگر فیلم ها.
کارگردان »جاده های ســرد« با اشــاره بــه فیلمنامه 
سینمایی »یعقوب لیث« که هنوز پروانه ساخت ندارد، 
یادآور شد: یعقوب لیث شخصیت مهمی در تاریخ است 
به گونه ای که می توان گفت اگر او نبود، فردوســی هم 
بعدها پدید نمی آمد و زبان فارســی را که ما امروز با آن 

صحبت می کنیم، نداشتیم.
وی در پایــان صحبت هایــش با طرح ســوالی درباره 
وضعیت این روزهای سینما مطرح کرد: چرا سینمای 
ایران به این وضع دچار شــده اســت کــه فیلم ها به 
مسخره بازی و لودگی افتاده اند؟ بالاخره سرمایه گذار 
به دنبال ســود بیشــتر و ســلیقه موجود مــی رود و 
ســوژه های امتحان پس داده را انتخاب می کند. او حق 
دارد، بخواهد از پولی که می گذارد، سود بیشتری ببرد، 

اما فرهنگ را با این مدل نمی شود اداره کرد.

چهره

خریدار   آهنگســاز و خواننده موســیقی 
ســنتی با اشــاره بــه وضعیت ایــن گونه 
موســیقی گفت: به موســیقی ایرانی ظلم 
می شــود، برخــی تاجران کنســرت های 
گونه هــای خــاص موســیقی را برگــزار 
می کننــد، لازم اســت بودجــه ای صرف 
موسیقی ایرانی شــود و فرهنگ خودمان را 

حفظ کنیم.
حســام الدین ســراج  در نشست تخصصی 
»آواها و نواهای شــهر تهران« که در موزه 
موسیقی ایران برگزار شد، اظهارداشت: این 
نشست دو موضوع دارد؛ یکی شهر تهران که 
محل زندگی مردم اســت و دیگری آواها و 
نواها، ما دوست داریم که شهرمان زیبا باشد 
و به ما آرامش بدهد یــا اگر می خواهیم آوا و 
نوایی می شنویم، زیبا باشــد و به ما آرامش 
بدهد، هــر چند کــه نوجوانــان و جوانان 
هیجان دوســت دارند اما نهایتا ما شهری را 

می خواهیم که در آن آرامش داشته باشیم.
وی گفت: آرامش شــاید در کوچه باغ های 
شــمال تهران باشــد اما ایــن آرامش در 
کوچه های جنوب این شــهر هم هســت؟، 
آیا همــه خیابان های تهران بــه ما آرامش 
می دهند و زیبا هســتند یا نیــاز به ترمیم 
دارند؟ شاید بعضی از بخش ها و گوشه های 
این شهر زیبا باشــند اما تهران ما یکدست 
نیست و در سال های اخیر اتوبان های زیادی 
به این شــهر اضافه شده اســت که تهران را 

چند قسمت و دچار پراکندگی کرده است.
این آهنگساز با اشاره به موضوع آواها و نواها 
افزود: آواها و نواها برخاسته از طبیعت است، 
در تهران صداهایی همچون صدای آب، باد 
و پرندگان به ما آرامــش می دهد اما صدای 
ماشین، موتور و ســاخت و سازها آرامش ما 

را از بین می برد.
سراج با اشاره به اهمیت موضوع آرامش بیان 
کرد: زیبایی به ما شــور و شوق و تلاش برای 
خوشــبختی خود و دیگــران می دهد، اگر 
زیبایی بصری و سمعی در زندگی ما نباشد، 
به تدریج افسرده می شــویم، آرامش اجازه 

تفکر برای خردمندانه زیستن می دهد.
وی اظهارداشــت: زیبایــی شــهر را هــم 
می بینیــم و هــم می شــنویم امــا به جز 
حس های شــنوایی و بینایی، حس بویایی 
هم داریم؛ به عنوان مثال از رایحه گل لذت 
می بریم اما بوی فاضلاب ما را آزار می دهد، 
هر چه شهر به طبیعت نزدیک باشد، فضای 
ســبز مناسب تر داشــته باشــد و آلودگی 
صوتی کمتر داشــته باشد، مطلوب تر است، 
ماشــین ها آلودگی های هوا و صوتی ایجاد 

می کنند.
این موســیقیدان بــا اشــاره به انتشــار 
موســیقی های خاص )بیس دار( در بعضی 
از مراکز خرید گفت: فروشــنده با انتشــار 
این گونه موســیقی می خواهد روی ذهن و 
خرد خریدار تاثیر بگــذارد و کالاهایش را به 
فروش برســاند اما من اکثر اوقات به دلیل 
اینکه صدای این موســیقی در مراکز خرید 
بالاســت، از این مراکز خارج می شــوم یا از 
فروشــنده درخواســت می کنم که صدای 
موســیقی را کم یا قطع کند، اینها یک نوع 
آلودگی هــای صوتی هســتند که مــا را از 

حافظه موسیقایی خودمان دور می کنند.
ســراج افزود: طراحی شــهری و معماری 
می تواند بــرای ما فضایــی را ایجاد کند که 
مطلوب باشد و در این فضا احساس آرامش 
کنیم و زیبایی داشته باشــیم، زیبایی های 
ما در شــهر تهران، فضای ســبز اســت که 
متاسفانه در ســال های اخیر بســیاری از 
درختان به دلیل ساخت برج و دست یافتن 

به منفعت مالی، قطع شدند و از بین رفتند.
وی بیان کــرد: زیبایی به معنای تناســب 
اســت، در هنرهای تجســمی، معماری و 
موســیقی، نســبت و هارمونــی زیبایی را 
می سازند، اســاس زیبایی شناسی در ذهن 
و دلمان یکی اســت، در معماری نسبت ها 
را می ببینیم و در موســیقی نســبت ها را 
می شــنویم. ما هر چــه به طبیعــت و این 
نســبت ها نزدیکتر شــویم، کارمان زیباتر 

خواهد بود.

پیشنهاد ایجاد سالن هایی برای 
اجرای موسیقی ایرانی

این آهنگساز با اشــاره به وضعیت موسیقی 
ایرانــی اظهارداشــت: پیشــنهاد می کنم 
ســالن هایی برای اجرای این گونه موسیقی 
ایجاد شود، به موسیقی ایرانی ظلم می شود، 
نمی دانم شــهرداری چقدر در این موضوع 
دخیل است؛ ســال گذشته، از ۴۵ کنسرت، 
هنرمندان ۶ کنســرت را که ما خودمان نیز 
هنرمند موسیقی هســتیم، می شناختیم و 
هنرمندان ۳۹ کنســرت را نمی شناختیم. 
یعنی تاجری، مبلغــی را از این هنرمندان 
دریافت کرده تا برای آنان کنســرت برگزار 
کنــد، در این شــرایط مردم چــه گناهی 
دارند؟، آیا در کشــور ما هنرمند قابلی نبود 
که باید ۳۹ کنســرت از هنرمندانی برگزار 
شود که شناخته شده نیســتند، لازم است 
بودجه ای صرف موســیقی ایرانی شــود و 
فرهنگ خودمــان را حفظ کنیــم، در غیر 
اینصورت آیا موســیقی باید با همین روند 
تجاری فعالیت کند و مردم سرگرم شوند؟، 
وقتی آنان سرگرم باشــند، دیگر فکرهای 
دیگر به ذهنشان خطور نمی کند، آیا نهایت 
کار فرهنگی همین اســت یــا باید تجدید 

نظری در این رابطه صورت بگیرد؟
وی گفت: ما در این ســال ها کنسرتی برای 
هنرمندان موسیقی ایرانی همچون حسین 
علیــزاده و کیهــان کلهر برگــزار نکردیم، 
همچنین برای بسیاری از بزرگان موسیقی 
هیچ برنامه ای نداشــتیم، این شرایط گویا 

صرفا یک تجارت اســت که ظاهرا فردی با 
شــهرداری مذاکره می کند که می خواهد 
کنســرت هایی را برگزار کند و تبلیغاتی را 
در این زمینه انجام دهد، شهرداری وظیفه 
فرهنگی هــم دارد، اینکه به هر فردی اجازه 
بدهد که بیاید تهیه کننده بشود، کار خوبی 

نیست.
ســراج درباره طراحی ســالن خاص برای 
موســیقی ایرانی بیان کرد: طراحی سالن 
برای موســیقی ایرانی، کلاســیک و پاپ 
تفاوتی ندارد، مسئله آکوستیک باید رعایت 
شــود و برگشــت صدا وجود نداشته باشد، 
فرم چینش صندلی ها که تماشاچی بتواند 
تمــام نوازندگان روی صحنــه را ببیند، نیز 
باید مدنظر قرار بگیــرد. در حال حاضر یک 
ســالن به نام تالار وحدت در ایران داریم که 
به عنوان میراث ملی خودمان می شناسیم و 
در دنیا به عنوان یک تالار متوسط موسیقی 
شناخته می شــود، ما از اول انقلاب تاکنون 
یک سالن نســاخته ایم که به عنوان میراث 
فرهنگی و یک ســالن آبرومند موســیقی 
به آن افتخــار کنیم، چیــزی در این زمینه 
نداریم و ســالن میلاد سالن اســتانداردی 

برای اجرای موسیقی نیست.

پیشنهاد شناسنامه دار شدن 
نوازندگان خیابانی

رضا مهدوی مدرس دانشــگاه و پژوهشگر 
موســیقی نیز در این نشســت با اشــاره به 
موضوع موســیقی در شــهر اظهارداشت: 

جهان، جهان اصوات اســت و بــا فرهنگ 
شنیداری معرفی شده اما شهر ما از معرفت 
شنیداری خالی شده است. گمان می کنیم 
که مبلمان شــهری، آراســتگی درختان 
خیابان ولــی عصر)عج(، ســاختمان های 
مدرن، خط کشــی های خیابان، آسفالت، 
ســنگفرش و چراغانــی خیابان اســت اما 
فرامــوش می کنیم کــه بخــش مهمی از 
فرهنگ شهری ما، فرهنگ شنیداری یعنی 

موسیقی خیابانی است.
وی گفت: ســالن های موســیقی کشور ما 
چندمنظوره ســاخته می شود، ما در یکصد 
ســال اخیر به تفنن موســیقی پرداختیم، 
اکنون هم اینگونه به موسیقی می پردازیم، 
بــه همیــن دلیــل، گاهــی کــه مبلمان 
شــهریمان مملو از جوانانی می شــود که 
تحصیلکرده موسیقی هســتند، با نغمه ها و 
ضرب آهنگ هایی زیبا، آثــار خاطره انگیز و 
قدیمی را اجرا می کنند و به شــهر خدمت 

می کنند، به آنان بی توجه هستیم.
مهدوی افزود: باید جایگاهی برای موسیقی 
خیابانی و هنرمنــدان این حــوزه در نظر 
بگریم، آنان تمرین های موســیقی خود را 
در ســطح خیابان انجام می دهند چون در 
آپارتمان امکان تمرین برای این هنرمندان 
نیســت، همچنین آنان هوای شهری را به 

لحاظ فرهنگ شنیداری تلطیف می کنند.
این پژوهشــگر موســیقی بیان کرد: ما مدام 
غمگین هســتیم و پرخاش می کنیم، چون 
موســیقی مبتنی بر فرهنگ خانواده ایرانی 
اســلامی دیگر نمی شــنویم، ما در گذشته 
موسیقی هایی داشــتیم که جزو سفره ایرانی 
بود، اکنون شــرایط به گونه دیگری شــده، 
مدیریت شــهری برای ما ساحت بندی قایل 
شده است، مســئولان خیلی آگاه هستند و 
می دانند بیلبوردهای شهری را به چه کسانی 
اختصاص دهند که چشم ها به آنان عادت کند.

وی اظهارداشــت: نوازنده های خیابانی، آثار 
اساتید پیشکســوت و فقید موسیقی سنتی 
و کلاســیک را می نوازند و ســعی می کنند 
موسیقی سنگین و فاخر را تبدیل به موسیقی 
مردم وار کنند. موســیقی دســتگاهی ایران 
در دوره قاجــار مردمی بوده چون موســیقی 
دیگری نبوده است، امروز موسیقی دستگاهی 
خاص شــده است و ما به موســیقی هایی که 
در سالن های بزرگ اجرا می شــود، مردم وار 
می گوییم و ایــن طبیعی اســت و گذر زمان 
اینگونه اســت، همین موسیقی های پاپی که 
اکنون می شنویم، در ۵۰ سال آینده تبدیل به 

موسیقی های کلاسیک می شوند.

ح کرد؛چرا »پوریای ولی« به تولید نمی رسد؟ مسعود جعفری جوزانی مطر

کارگردان مستند:

»حلقه« مواجهه با چالش های ازدواج در سنین کم است
خریــدار  زهــرا دشت بشــی یکــی از 
کارگردانان مســتند »حلقه« با اشــاره به 
ویژگی های فیلم عنوان کرد که این مستند 
واقعیت های پیچیده و دشواری های ازدواج 

در سنین پایین را بررسی می کند.
زهرا دشت بشی یکی از کارگردانان مستند 
»حلقه« از آثــار حاضــر در چهل ویکمین 
جشــنواره بین المللی فیلم کوتــاه تهران 
دربــاره این اثــر بیان کــرد: فیلــم کوتاه 
»حلقــه« بــه بررســی زندگــی دختری 
نوجوان می پردازد که سه سال از ازدواجش 
می گذرد و در این مدت با چالش ها و اتفاقات 
عجیبی مواجه می شــود. این مســتند در 
تلاش اســت تا مخاطبان را با واقعیت های 
پیچیده و دشــواری های ازدواج در سنین 

پایین آشنا کند.
وی افزود: ســاخت این فیلم هشــت سال 
به طول انجامیــد. ما در این مــدت به طور 
مســتمر پیگیر زندگی این زوج بودیم تا به 
درک بهتری از چالش های آن ها برسیم. این 
فرآیند برای ما مانند یک تحقیق عمیق بود 
و به ما کمک کرد تا نه تنها داســتان آن ها، 
بلکه پیام های مهمی را درباره تبعات ازدواج 

در ســنین پایین منتقل کنیم.دشت بشی 
مطرح کرد: انگیزه اصلی من از ســاخت این 
مســتند، تجربه های متعدد و داستان های 
مشــابهی بود که در اطرافم مشاهده کردم. 
دیــدن چالش هایی که دختران و پســران 
جوان در چنین موقعیت هایی با آن روبه رو 
می شــوند، من را بر آن داشت تا این موضوع 
را به تصویر بکشــم و به اطلاع رسانی در این 

زمینه بپردازم.
این کارگردان درباره مهم ترین ویژگی فنی 
یا محتوایی این اثر عنوان کــرد: مهم ترین 
ویژگــی محتوایی فیلم »حلقه«، ســوژه و 
موضوع آن اســت که به بررسی چالش های 
ازدواج در ســنین پاییــن می پــردازد که 
به ویژه در جامعه امروز اهمیت زیادی دارد 
و توانسته است احساسات و تجربیات واقعی 
نوجوانان را به تصویر بکشد. از نظر فنی هم 
تصویربرداری های بی واسطه و در لحظه به 
ما کمک کرد که حس ســوژه را به بهترین 
شــکل منتقل کنیم. تعامل نزدیک با سوژه 
باعث شد داستان به طور واقعی تری روایت 
شود و بیننده بتواند با چالش ها و احساسات 

آن ها ارتباط برقرار کند.

وی درباره تجربه حضــور در ادوار مختلف 
جشنواره فیلم کوتاه تهران اظهار کرد: تا به 
امروز، تجربه ای از حضــور در ادوار مختلف 
جشــنواره فیلم کوتاه تهران نداشتم و این 
اولین بار اســت که فیلمم در این رویداد به 
نمایش درمی آید. احســاس من نسبت به 
حضور فیلم »حلقه« در این جشنواره بسیار 
مثبت است. این جشــنواره به عنوان یکی از 
معتبرترین جشــنواره های فیلم در کشور، 
فرصتی عالــی برای معرفی داســتان های 
واقعــی و دغدغه هــای اجتماعــی فراهم 

می کند.
دشت بشــی دربــاره چشــم اندازش برای 
ادامه حضور در عرصه فیلمســازی مطرح 
کرد: چشــم انداز من در عرصه فیلمسازی، 
خلــق داســتان های تأثیرگــذار دربــاره 
واقعیت های اجتماعی و انســانی است. در 
حال حاضر، پروژه هایی در دســت داریم که 
در حال تکمیل آن ها هســتیم و قصد داریم 
موضوعات اجتماعی و چالش هــای روز را 

بررسی کنیم.
وی درباره تماشــای آثار ســینمای کوتاه 
توضیح داد: من به تماشای آثار همکارانم در 

جشــنواره ها علاقه مندم. این فرصت به من 
کمک می کند تا با ســبک ها و دیدگاه های 
مختلف آشــنا شــوم و از تجربیات دیگران 
بهره مند شــوم. عــلاوه بر اینکــه به عنوان 
فیلمســاز فعالیت می کنم، خود را مخاطب 
سینمای کوتاه نیز می دانم. این سینما برای 
من جذاب است و همیشــه از تماشای آثار 
متنوع لذت می برم.این کارگردان در پایان 

درباره انتظاراتش از جشــنواره فیلم کوتاه 
تهران عنوان کرد: از جشــنواره فیلم  کوتاه 
تهران انتظار دارم که بیشتر روی حمایت از 
آثار مستقل و فیلمسازان جوان تمرکز کند. 
درحالی که اقدامات خوبی انجام می شــود، 
به نظر می رســد هنوز فضایی برای حمایت 
از فیلمســازانی که در مراحل اولیه کار خود 

هستند، وجود دارد.
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میدان

خریدار  در شــرایطی که کمیته فنی نظر 
نهایی خود در مورد ادامــه یا قطع همکاری 
با وحید شمسایی را اعلام نکرده، اما به نظر 
می رسد فدراسیون فوتبال در حال بررسی 

گزینه ها برای تغییر دوباره سرمربی است.
 تیم ملــی فوتســال ایــران نتوانســت با 
هدایــت وحیــد شمســایی، نتایــج قابل 
قبولــی در رقابت های جام جهانی کســب 
کنــد و در مرحله یک هشــتم این رقابت ها 
پس از شکســت ۴ بر ۳ برابــر مراکش وداع 

زودهنگامی با این مسابقات داشت.
به دنبــال این ناکامــی، کمیتــه آموزش 
فدراســیون فوتبــال و مســئولان کمیته 
فوتسال جلساتی را تشکیل دادند تا هم برای 
آینده این تیم تصمیم بگیرنــد و هم برنامه 
ریزی های خود را برای جام جهانی ۲۰۲۸ 

انجام دهند.
به این منظور دو جلســه در کمیته فوتسال 
با حضور مسئولان و پیشکسوتان این رشته 
برگزار شــد و پیگیری هــای خبرنگار مهر 
حاکی از آن اســت که فدراســیون فوتبال 
تصمیم خــود را مبنی بر عــدم همکاری با 
وحید شمسایی گرفته است و طی روزهای 
آینده این خبــر به صورت رســمی اعلام و 
پس از آن ســرمربی جدید تیم ملی معرفی 

خواهد شد.

عملکرد شمسایی در تیم ملی
وحید شمســایی در دی ماه سال ۱۴۰۰ و 
پــس از رقابت های جام جهانی جانشــین 
محمد ناظم الشریعه شــد. او که نخستین 
تجربه ملی خود را به عنوان سرمربی تجربه 
می کرد در اولین چالــش، در جام ملت های 

آسیا در سال ۱۴۰۱ حضور پیدا کرد.
در ایــن مســابقات، هرچنــد شــاگردان 
شمسایی شروع موفقی داشــتند و به نظر 
می رســید تیم ملی بتواند یک بــار دیگر بر 
بام قاره آســیا بایســتد اما در عین ناباوری 
شاهد این مســاله بودیم که در دیدار نهایی 
و برابر ژاپن با نتیجه ۳ بر ۲ شکســت خورد 
تا ســامورایی ها تاج و تخت فوتسال ایران را 
از آن خــود کنند و پرونده تیــم ملی تحت 
هدایت شمســایی در ســال ۱۴۰۱ به این 

صورت بسته شود.
تیم ملــی در ســال ۱۴۰۲ در مســابقات 
انتخابی جام ملت های آســیا شرکت کرد و 
جواز حضور در این مسابقات را با برتری برابر 
مالدیو، قرقیزســتان و لبنان به دست آورد. 

اما در اواخر این سال، در دو دیدار تدارکاتی 
در ایران به مصاف روســیه رفــت و در بازی 
اول ۳ بر ۲ به برتری رســید و در دیدار دوم 
با نتیجه ۶ بر ۲ مغلوب شــد.اما سال ۱۴۰۳ 
سالی بود که چالش های بزرگی پیش روی 
تیم ملی قرار داشــت. تیم ملی در تورنمنت 
ویتنام شرکت کرد و شکست برابر مراکش 

زنگ خطری برای آینده این تیم بود.
شاگردان شمسایی سپس در جام ملت های 
آســیا حضور پیدا کردند و با وجودی که در 
چند دیدار، انتقادات زیادی به تیم وارد شد 
و به خصوص ســاختار دفاعی این تیم مورد 
نقد قــرار گرفت امــا در نهایت توانســت با 
قهرمانی در این بازی ها، هم جام قهرمانی را 
از ژاپن پس بگیرد و هم جواز حضور در جام 

جهانی را به دست بیاورد.
تیم ملی ســپس در جام جهانی ازبکستان 
حاضر شــد. شــاگردان شمســایی در دور 
گروهی از ســد ونزوئــلا و گواتمــالا عبور 
کردند و شروع خوبی داشــتند. هرچند در 
این دو دیدار هم ســاختار دفاعی تیم ملی 
با انتقادات گسترده ای مواجه بود. در دیدار 
ســوم گروهی هم تیم ملــی در دیداری که 
فرانســه برای شکســت به میدان آمده بود 
توانســت به برتری برســد و به عنوان تیم 

نخست راهی دور بعد شود.
اما در مرحله یک هشتم نهایی برابر مراکش 
تن به شکست داد و از دور مســابقات کنار 

رفت. این در حالی است که به گواه بسیاری 
از کارشناسان، تیم ملی ایران یکی از جدی 
ترین گزینه ها برای رســیدن به جمع ۴ تیم 

پایانی بود.
حال با پایان جام جهانی، ترافیک ســنگین 
مسابقات ملی در سال ۱۴۰۳ به پایان رسید 
و مســئولان فدراســیون فوتبال و کمیته 
فوتســال باید به فکر آینده تیم ملی باشند. 
شــواهد به گونه ای اســت که تیم ملی قرار 
است ســرمربی جدیدی را به خود ببیند و 
رایزنی با ســرمربیان مختلف دنبال شود. به 
نظر می رســد تنها چالشــی که فدراسیون 
فوتبال بــرای پایان همکاری با شمســایی 

داشته باشد مساله نحوه فسخ قرارداد باشد.
گزینه های متعددی برای هدایت تیم ملی 
وجود دارد و اســامی مختلفی هــم در این 
خصوص مطرح می شــود که همگی گمانه 
زنی های رســانه ای اســت و پیگیری های 
خبرنگار مهــر حاکــی از آن اســت هنوز 
گزینه ای به طور جدی مطرح نشده است و 
اگر فدراســیون فوتبال بخواهد هدایت تیم 
ملی را به مربیان داخلی بسپرد با چند گزینه 

مواجه است.

محمد ناظم الشریعه و بازگشت
 عصر طلایی

یکــی از گزینه هایــی که به نظر می رســد 
می تواند هدایت تیم ملــی را برعهده بگیرد 

محمد ناظم الشریعه اســت. ناظم الشریعه 
شــهریور ۱۳۹۴ بود که به جای »خسوس 
کاندلاس« هدایــت تیم ملــی را بر عهده 
گرفت و بعد از حــدود ۶ ســال کار در این 
تیم و کســب دو عنوان قهرمانی آسیا و یک 
مقام سوم جام جهانی جای خود را به وحید 

شمسایی داد.
ناظم الشــریعه پس از تیم ملــی ایران، یک 
ســال هدایت تیم ملــی عــراق را برعهده 
داشــت. در طول یکســال حضــور ناظم 
الشــریعه، تیم ملی عراق علاوه بــر تغییر 
نســل، از رده ۵۸ به ۴۲ رنکینــگ جهانی 
رسید و همچنین و در آســیا از پانزدهم به 

هشتم صعود کرد.
ناظم الشــریعه ســپس راهی کویت شــد 
و هدایت این تیــم را برعهــده گرفت. وی 
هرچند مســیر موفقی را در کویــت آغاز و 
دنبال کرد و به نظر می رسید این تیم بتواند 
در یک بازه بلندمدت با ناظم الشریعه، آینده 
روشنی داشته باشد اما مسائل پشت پرده و 
ناتوانی بازیکنــان کویتی در هضم تمرینات 
سخت وی باعث شــد حضور او در کویت با 
مشکلاتی مواجه شــود و در نهایت به قطع 

همکاری منجر گردد.

محمد صانعی و نخستین تجربه 
بزرگسالان

یکی دیگــر از گزینه های داخلــی هدایت 

تیم ملــی، محمــد صانعی اســت. صانعی 
هم در سال های اخیر نشــان داده است که 
می تواند پتانسیل کافی را برای هدایت تیم 
ملی داشته باشد. وی از جمله افرادی است 
که معمولاً به تیم های ملی فوتسال نزدیک 
بوده است و شــناخت و تجربه بالایی در این 

خصوص دارد.
هرچند صانعی تجربه ســرمربیگری در تیم 
ملی بزرگسالان را در کارنامه ندارد اما مدتی 
مربی تیم ملی بود و ســرمربیگری تیم امید 
را هم برعهده داشــت. علاوه بر این، تجربه 
مدیرفنی در تیم ملی بانوان را هم در اختیار 

دارد.

محمد کشاورز با کارنامه موفق در 
گیتی پسند

کاپیتان پیشین تیم ملی و سرمربی کنونی 
تیم فوتســال گیتی پســند اصفهان هم از 
جمله سرمربیان موفق این روزهای فوتسال 
ایران است که می تواند به عنوان یک گزینه 

برای هدایت تیم ملی مطرح شود.
محمد کشاورز که پس از پایان دوران بازی، 
وارد عرصه مربیگری شــد و هدایت گیتی 

پسند را برعهده گرفت. 
هرچند کشــاورز در عرصه مربیگری تجربه 
زیادی نــدارد اما موفقیت هــای او با گیتی 
پسند و کســب عنوان قهرمانی می تواند او 
را به عنــوان گزینه آینده تیــم ملی در نظر 
گرفت اما به نظر هم نمی رســد که مدیران 
این باشــگاه به راحتی را جدایی کشاورز از 

تیمشان موافقت کنند.

دیگر گزینه ها
اســماعیل تقی پور که با تیم فوتسال مس 
ســونگون عنوان قهرمانی لیگ برتر را به 
دست آورد و در سال ۲۰۲۳ از نگاه سایت 
فوتســال پلنت به عنوان بهترین سرمربی 
فوتســال جهان انتخاب شــد هم از دیگر 
گزینه هــای هدایــت تیم ملــی می تواند 

باشد.
علی افضل هم که ســابقه هدایت تیم هایی 
چون گیتی پســند و کراپ الوند را برعهده 

دارد دیگر گزینه نیمکت تیم ملی است.
در هر صورت، باید دید در نهایت فدراسیون 
فوتبال در خصوص ادامه همکاری با وحید 
شمســایی در عمل چه تصمیمــی اتخاذ 
خواهد کرد و کدام سرمربی را روی نیمکت 

تیم ملی می نشاند.

ناطق نوری پاسخ داد

ماجرای برخورد با تخلفات انجمن و تیم ملی موج سواری به کجا رسید؟
خریدار  رئیس فدراسیون انجمن های ورزشی با تاکید 
بر این که به تخلفــات رخ داده در انجمن موج ســواری 
رسیدگی خواهد شد گفت: پس از جلسه ای که در وزارت 
ورزش داشــتیم، بزودی نشســت کمیتــه انضباطی را 

برگزار می کنیم.
 مسابقات جهانی »اســتند آپ پدل بورد« از تاریخ )۲۶ 
شهریور تا اول مهر( در شــهر کپنهاگ، دانمارک برگزار 
شد و ورزشکارانی از ۳۹ کشــور در این رقابت ها شرکت 
کردند. تیم ایــران نیز با حضور ۷ ورزشــکار در دو بخش 
مردان و زنان در این مســابقات شرکت کرد، اما این اعزام 

با حواشی زیادی همراه بود.
مشــکلاتی نظیر اقامــت در هتل نامناســب و انتقال به 
ســوئد به جای دانمارک از جمله چالش هایی بودند که 
ورزشکاران ایرانی با آن مواجه شدند. در پی این حواشی، 
عباس ناطق نوری رئیس فدراسیون انجمن های ورزشی 
کشــورمان در گفت وگو با خبرنگار مهر اعلام کرد که به 
زودی جلسه ای از کمیته انضباطی تشکیل خواهد شد تا 

در مورد وضعیت این تیم تصمیم گیری شود.
این جلسه با هدف بررســی دقیق اتفاقات و مسائل پیش 
آمــده در حین مســابقات برگزار خواهد شــد و اعضای 
کمیته انضباطی بــه ارزیابی عملکرد تیــم و دلایل بروز 
این حواشــی خواهند پرداخت. انتظار می رود نتیجه این 
جلسه به روشــن شــدن وضعیت تیم و آینده آن کمک 

کند.
رئیس فدراســیون تأکید کرد که حفظ شــأن و اعتبار 
ورزش کشــور از اولویت هــای اصلی این نهاد اســت و 

تمامی تلاش هــا برای شفاف ســازی و اتخاذ تصمیمات 
مناســب انجام خواهد شــد.عباس ناطق نــوری رئیس 
فدراسیون انجمن های ورزشــی در گفت وگو با خبرنگار 
مهر، در خصوص زمان تشــکیل جلسه کمیته انضباطی 
اظهار کرد: تیم ملی اســتند آپ بدل بورد بعد از بازگشت 
از مســابقات جهانی دانمارک بلافاصله راهی مسابقات 
آســیایی چین شــد به همین خاطر فرصت کافی برای 
بررسی حواشــی به وجود آمده نبود. اما اخیراً و زمانی که 
تیم از چین به کشور بازگشت هم یک جلسه با مسئولان 
انجمن موج سواری در فدراســیون برگزار شد و هم یک 

جلسه در وزارت ورزش داشتیم.
وی افزود: در هر دوی این جلســه ها مقرر شــد کمیته 
انضباطی فدراسیون تشکیل جلســه دهد و تصمیمات 
لازم در این مورد اتخاذ شود. کمیته انضباطی فدراسیون 
برای این جلسه که آبان ســال جاری برگزار خواهد شد 

از چهار شخص برای ارائه توضیحات دعوت کرده است.
رئیس فدراسیون انجمن های ورزشی با اشاره به تغییرات 
رخ داده در اعضای کمیته انضباطی فدراسیون هم گفت: 
از آنجایی که خودم به تازگی در فدراسیون مستقر شدم 
نیاز به یکسری تغییرات را احســاس می کردم در همین 
راســتا اخیراً اعضای جدید کمیته انضباطی فدراسیون 
معارفه شدند. در جلســه ای هم که با اعضای این کمیته 
داشــتم اعلام کردم که اولین موضوعی کــه باید مورد 
بررســی قرار بگیرد و در خصوص آن اقدامات لازم انجام 
شود؛ بحث حواشــی رخ داده برای انجمن موج سواری و 

مسابقات جهانی استند آپ پدل بورد باشد.

ناطق نوری در پاسخ به این پرســش که نظر شما درباره 
حواشــی رخ داده برای تیم ملی کشــورمان چیســت؟ 
گفت: ما همیشــه در ســفرهای اروپایــی چالش های 
زیادی داریم چون اکثراً ویزای کادر فنی و ورزشــکاران 
یا صادر نمی شــود و یا آنقدر دیر این اتفــاق می افتد که 
تمام اعزام های مــا در دقیقه ۹۰ انجام می شــود. ما در 
مسابقات آســیایی این بحران را کمتر داریم و همین امر 
باعث می شــود که در هماهنگی و رزرو هتل به مشــکل 

برنخوریم.
او در مورد مســابقات پیش روی تیم ملی موج سواری و 
اســتنداپ پدل بورد، گفت: فعلًا هیچ رویدادی نداریم. 

مســابقات جهانی و آســیایی را به تازگی پشــت ســر 
گذاشــتیم. فعلًا تنها برنامه ما برای این انجمن برگزاری 
جلســه کمیته انضباطی اســت تا تصمیم گیری نهایی 
انجام شــود.رئیس فدراســیون انجمن های ورزشی در 
واکنش بــه نتایج ضعیف به دســت آمده در مســابقات 
آســیایی چین هم گفت: در این رویداد کشــور چین به 
عنوان میزبان مســابقات ۶۰۰ ورزشــکار داشت و ما هم 
با ۱۷ ملی پوش راهی مســابقات شــدیم کــه در پایان 
۲ ورزشــکار ما »ادنا قانونــی« در ۱۵۰۰ متر تخته بادی 
عنوان ششمین را به دست آورد و »وانیا نجاتی زاده« هم 

در جایگاه هفتم قرار گرفت.

وزهای تلخ تیم بی هوادار؛ سقوط از رگ گردن  ر
نزدیک تر است

هوادار تهران با نتایجی که کســب کرده، جدی ترین گزینه ســقوط به 
لیگ دسته یک محسوب می شود.

 لیگ برتر بیســت وچهارم برای تیم هوادار به بدترین شکل ممکن آغاز 
شده و این تیم تنها پس از ۸ مسابقه به گزینه شماره یک سقوط به دسته 
پایین تر تبدیل شده اســت. هوادار تهران تا هفته هشتم هنوز موفق به 
کسب پیروزی نشده و ادامه این روند می تواند حتی به برکناری مهدی 

رحمتی منجر شود.

تیمی که نمی برد، سخت هم گل می زند!
هوادار در ۸ هفته ابتدایی لیگ برتر آمارهای منفی زیادی را ثبت کرده 
و تقریباً تمام ویژگی های یک تیم در حال ســقوط را دارد. شــاگردان 
رحمتی در ۶ بــازی اول خود در لیگ برتر اصلا گلی به ثمر نرســاندند و 
در ۲ هفته اخیر مقابل استقلال تهران و شمس آذر قزوین موفق به زدن 
اولین و دومین گل های خود شــدند. هوادار یکی از ۲ تیمی اســت که 
هنوز بردی هم کسب نکرده و یکی از ۳ خط تیره جدول رده بندی لیگ 

برتر را در اختیار خود دارد.
البته وضعیت هــوادار در ۳-۲ بازی اخیر کمی بهتر شــده ولی این تیم 
همچنان فاصله زیادی بــا تیمی دارد که بتواند ســهمیه خود در لیگ 
برتر را حفظ کند. در حال حاضر هنوز اختلاف بنفش پوشان با تیم های 
دیگر جدول زیاد نشــده و این تیم اگر به دنبال بقا در لیگ برتر اســت، 
باید خیلی زود شرایط خود را بهبود ببخشد. هوادار اکنون با ۴ امتیاز از 
۸ بازی در رده شانزدهم قرار دارد و در صورت پیروزی مس رفسنجان و 
نســاجی در دیدارهای معوقه، فاصله اش با منطقه امن بیشتر می شود. 
این تیم همین حالا هم با یک برد می تواند از انتهای جدول خارج شــود 

ولی در مجموع شرایط خوبی در لیگ ندارد.

پیش بینی این روزها، خیلی هم سخت نبود!
هوادار تهران در شــرایطی فصل را بد شــروع کرده که پیش از شــروع 
مسابقات هم پیش بینی چنین وضعیتی برای این تیم کار سختی نبود. 
بنفش های تهران فصل گذشته در مقاطعی با مســعود شجاعی نتایج 
بسیار خوبی کسب کردند ولی فصل را چندان خوب به پایان نرساندند 

تا دوران حضور شجاعی روی نیمکت هوادار خیلی زود به پایان برسد.
در ادامه اما تعلل زیاد برای انتخاب ســرمربی جدید باعث شــد هوادار 
دیرتر از تمــام تیم های لیگ برتر تمرینات خود را آغاز کند و بســیاری 
از نفرات جدید هم در روزهــای پایانی نقل وانتقــالات به تیم رحمتی 
اضافه شدند. در چنین شرایطی از ابتدا هم به نظر می رسید هوادار برای 
نیفتادن به دسته پایین تر کار سختی داشــته باشد و با شروع لیگ برتر 

این موضوع کاملا مشخص است.

درخشش ادامه دار محمدامین کاظمیان؛ 
سوپراستار جدید لیگ برتر!

مهاجم آلومینیوم اراک تا پایان هفته هشتم لیگ بیست وچهارم، یکی 
از بهتریــن بازیکنان فصل جاری بوده و نشــان داده اســت حرف های 

زیادی برای گفتن دارد.
 تد لاسو حداقل برای ما فوتبالی ها سریال ارزشمندی است که نمی توان 
از آن چشم پوشــی کرد؛ حالا اگر این سریال را دیده باشید به یک جمله 
طلایی از شخصیت اصلی آن می رسید. تد لاسو می گوید: »مردم عادت 
دارند همیشه من را دســت کم بگیرند. قبلا این موضوع من را ناراحت 
می کرد اما حالا می گویم اگر کسی می خواهد در مورد من چیزی بداند، 
آن را از خود من می پرســد. مثلا می پرســد در بــازی دارت چه میزان 

تسلط داری؟«
محمدامیــن کاظمیان دقیقا همان بازیکنی اســت که بارها از ســوی 
افراد مختلف دست کم گرفته شــده اما اکنون و در لیگ بیست وچهارم، 
در حال نشــان دادن توانایی بالای خود در گلزنی اســت. کاظمیان در 
مقطعی با پیشنهاد استقلال هم مواجه شــد اما در آن زمان این باور را 
داشــت که برای پیوســتن به یک تیم بزرگ، زمان زیادی باقی مانده و 
برای همین تصمیم گرفت تجربه بیشتری کســب کند و تحت عنوان 
یک ستاره به یکی از ابرقدرت های فوتبال ایران ملحق شود. به هر روی 
کاظمیــان اکنون پیراهن آلومینیــوم اراک را بر تــن می کند و یکی از 

مهره های مهم تیم مجتبی حسینی محسوب می شود.

درخششی از کرمان تا اراک
کاظمیان نقش مهمــی در صعود مــس کرمان به لیگ برتر داشــت. 
کاپیتان نارنجی پوشــان با عملکرد خوب خود این تیــم را به لیگ برتر 
آورد اما این حضور دوامی نداشت و مس کرمان دوباره و خیلی زود راهی 
دسته پایین تر شــد. محمدامین کاظمیان هم پس از این اتفاق تصمیم 
گرفت راهی ذوب آهن شود اما نتوانست در جمع گاندوها به روزهای اوج 
خود برگردد و برای همین این تیم را هم ترک کرد.محمدامین مایل بود 
تا در ســطح اول فوتبال ایران کار خود را دنبال کنــد و پس از مذاکرات 
فشــرده با آلومینیوم اراک، تصمیم گرفت راهی این تیم شــود و حالا 
در لیگ بیست وچهارم شاهد درخشــش این بازیکن هستیم. مجتبی 
حســینی تصور نمی کرد امین کاظمیان تبدیل به یک ســتاره شود اما 

امین به تمامی ناباوری ها پشت پا زد و حالا اوضاع خوبی دارد.

امینِ آقای گل
کافی اســت نگاهی به برترین گلزن های لیگ بیســت وچهارم داشته 
باشیم تا درخشــش محمدامین کاظمیان را بیش از پیش درک کنیم. 
کاظمیان اکنون با ۴ گل، کنار امیرحسین حســین زاده بهترین گلزن 
لیگ برتر است و او از این حیث رکوردهای متفاوتی را جابجا کرده است. 
محمدامین کاظمیان در دیدار هفته هشتم آلومینیوم اراک برابر فولاد، 

۲ گل زد و تعداد گل های خود را به عدد ۴ رساند.
محمدامین کاظمیان کاملا راه گلزنی به فولاد را بلد است چراکه فصل 
گذشــته هم این کار را انجام داده بــود. اکنون باید منتظــر ماند و دید 
عملکرد خوب امین کاظمیان باعث می شــود او در پایان فصل هم آقای 

گل لیگ باشد یا خیر.

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت 
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اصفهان-مریـم مومنـی  در دوازدهمیـن 
دوره جایـزه ملـی مدیریـت پـروژه ایـران، در 
بخش ابَرَپروژه هـا ،از شـرکت فولاد مبارکـه برای 
اجرای ابرپـروژه احـداث نیروگاه سـیکل ترکیبی 
فاز ۱ و ۲ )۹۱۴ مـگاوات( EPC با اهـدای بالاترین 

سـطح تندیـس ایـن دوره، یعنـی تندیـس برنز و 
اعطای ایـن جایزه بـه حمیدرضـا خسـروانی پور، 
مدیـر توسـعه ناحیـه انـرژی و سـیالات فـولاد 

مبارکـه تقدیـر شـد.
 در دوازدهمیـن جشـنواره اعطـای جایـزه ملـی 

مدیریـت پـروژه و سـومین دوره اعطـای جایـزه 
نویـن پـروژه عصر کـه  به همـت انجمـن مدیریت 
پروژه ایـران در مرکـز الماس شـهر تهـران برگزار 
شـد، شـرکت فولاد مبارکـه تندیس برنزیـن این 
جایـزه را بـه خـود اختصـاص داد و افتخارآفریـن 

شـد.
حمیدرضـا خسـروانی پور، مدیـر توسـعه ناحیـه 
انرژی و سـیالات فـولاد مبارکـه، پـس از دریافت 
این جایـزه گفـت: همـواره حضـور در عرصه های 
رقابـت در سـطوح شناخته شـده که بـا معیارهای 
ارزنده بـه بررسـی و داوری امور می پـردازد کمک 
شـایانی بـه سـازمان ها در شـناخت نقـاط قوت و 
ضعـف آن هـا می نمایـد؛ ازایـن رو شـرکت فـولاد 
مبارکـه سـال ها بـه شـرکت در جوایـز مختلفـی 
ازجملـه EFQM اهتمـام ورزیـده و ضمن رشـد 
و توسـعه بالنـده خـود بـا حضـور در رویدادهـای 
متعـدد سـالیانه، موفـق به کسـب جوایـز مهمی 

در ایـن زمینه شـده اسـت.
وی با اشـاره بـه اینکه توسـعه یکـی از راهبردهای 
اصلی فـولاد مبارکـه بوده اسـت، تصریح کـرد: در 
این زمینـه با توجـه با تأکیـد مدیرعامل شـرکت، 
سـعی کردیـم بـا حضـور در رقابت هـای مهمـی 
چـون جایـزه مدیریـت پـروژه، خـود را محـک 
بزنیـم و ایـن امـر دسـتاوردهایی در پـی دارد کـه 

مهم تریـن آن ها خودبـاوری و تلاش بـرای تقویت 
بنیـان مدیریتـی در حـوزه طرح و توسـعه اسـت.
مدیـر توسـعه ناحیـه انـرژی و سـیالات فـولاد 
مبارکه بـا بیـان اینکـه ایـن رقابت ها به شـناخت 
بیشـترِ ارکان سـازمان و توسـعه بـا رویکردهـای 
موفـق مدیریت پـروژه، کسـب تجارب ارزشـمند 
در ایـن حـوزه و اشـتراک گذاری دانـش خـود و 
می انجامـد،  پروژه محـور  سـازمان های  دیگـر 
ادامـه داد: معاونـت طرح و توسـعه فـولاد مبارکه، 
علی رغـم اینکـه از زمـان سـاخت فـولاد مبارکـه 
تاکنـون با انجـام موفـق شـمار زیـادی از پروژه ها 
،تجـارب و درس آموخته هـای بسـیاری کسـب 
کـرده، امـا همـواره سـعی در یادگیـری و رشـد و 
بهبود خود داشـته اسـت. هـدف اصلی از شـرکت 
در این رویـداد نیز رشـد و ارتقای دانـش مدیریت 
پروژه در ایـن واحد بـوده و در کنار آن بـرای اولین 
بـار بـا معرفـی یکـی از پروژه هـای ملی در سـطح 
ابرپـروژه، فـولاد مبارکـه خـود را در بوتـه آزمـون 

قـرار داده اسـت.
به گفتـه خسـروانی پور، پـروژه احـداث نیـروگاه 
سـیکل ترکیبـی ۹۱۴ مگاواتـی فـولاد مبارکـه با 
توجـه بـه ویژگی هـای منحصربه فـرد خـود جزو 
پروژه هـای پیشـران دولـت نیـز بـوده اسـت. بـه 
همیـن دلیـل از میـان دیگـر پروژه هـا انتخـاب و 

به مرحلـه ارزیابی وارد شـد و در نخسـتین حضور 
بـه دریافـت تندیـس برنـز نائل شـد کـه بالاترین 
سـطح جایـزه دریافت شـده در دوره دوازدهـم 
اسـت. نکتـه حائـز اهمیـت دیگـر ایـن اسـت که 
فـاز اول پـروژه به دسـت رئیس جمهوری شـهید، 
آیـت الله رئیسـی، در مهرمـاه سـال قبـل افتتـاح 

شـده بـود.
وی اظهـار داشـت: رکوردشـکنیِ زمـان احـداث 
بـا  هم راسـتایی  و  نوآوری هـا  گازی،  نیـروگاه 
اهداف اسـتراتژیک سـازمان، مدیریـت ذی نفعان 
و هماهنگـی و جلب رضایت ایشـان، همـکاری در 
تأمین مـواد و متریـال در شـرایط بحرانی بـازار از 
قبیـل تأمین سـیمان از سـایر پروژه هـا ، مدیریت 
ریسـک پـروژه و اسـتمرار همـکاری و پیگیـری 
مدیریـت ارشـد سـازمان و حمایـت همه جانبه از 
شـاخص های متمایـز این پـروژه بـوده کـه باعث 
عـدم توقـف تولیـد در پیـک مصـرف و پایـداری 

تولیـد گردیـده اسـت.
خسـروانی پور در بخـش پایانـی سـخنان خـود از 
همکاری تمامـی عوامل مؤثـر در اجـرای ابرپروژه 
و همکارانـی که ارائـه مـدارک و فراینـد حضور در 
جایـزه مشـارکت کردنـد، مخصوصـاً مدیرعامـل 
و معـاون طـرح و توسـعه شـرکت و همـکاری 

شـرکت مپنـا تشـکر و قدردانـی کرد.

در دوازدهمین دوره جایزه ملی مدیریت پروژه ایران صورت گرفت؛

وژه ایران به شرکت فولاد مبارکه پر اختصاص جایزه ملی مدیریت اَبَر

 خط اصلی آب شرب کمربندی غربی کرمانشاه تعمیر شد

کرمانشاه-حسنافخارزاده  مدیر آب  و فاضلاب شهرستان کرمانشاه از پایان 
تعمیرات خط توزیع آب کمربندی غربی کرمانشاه خبرداد. »اکبر ناصری « با اشاره 
به شکستگی خط توزیع آب سایز ۲۰۰ آزبست واقع در کمربندی غربی گفت: پس از 
اطلاع از حادثه پیش آمده، بلافاصله رفع شکستگی این خط و تعویض یک دستگاه شیر 
پروانه ای سایز ۲۵۰ در دستور کار واحد اجرائیات آب و فاضلاب شهرستان کرمانشاه 
قرار گرفت. او بیان داشت: تعمیر این خط پس از حفاری به طول ۵متر و عرض و عمق 
۲متر به صورت شبانه، در کمترین زمان ممکن و با موفقیت انجام شد. ناصری در پایان 
ضمن قدردانی از پرسنل اداره اجراییات شهرستان و اکیپ رفع حوادث منطقه۲، از 
شهروندان درخواست کرد؛ در صورت مشاهده هرگونه حادثه در حوزه آب و فاضلاب با 

مرکز ارتباطات مردمی شرکت آبفا به شماره ۱۲۲ تماس بگیرند.

استاندار فارس:

مدیران به نظم و عدالت توجه داشته باشند

شیراز-چراغی  استاندار فارس خواستار توجه به علم و دانش در مدیریت ها شد و 
تأکید کرد که مدیران باید به نظم و عدالت توجه داشته باشند.  حسینعلی امیری ، در 
آئین تکریم و معارفه رئیس کل دادگستری استان فارس، با بیان اینکه حمایت مردمی 
یکی از مهم ترین مؤلفه های امنیت ملی است، گفت: جامعه مومن و توسعه یافته در 
سایه عدالت شکل می گیرد و باید در حاکمیت قانون هر شخص با هر نوع نگاه سیاسی، 
جناحی و تفکر آن را لمس و احساس کند. وی اظهار کرد: مدیریت ها باید مبتنی 
بر علم و دانش باشد و مدیران در مدیریت باید به نظم و عدالت توجه داشته باشند. 
امروزه در حوزه حقوق تنوع ایجاد شده است که اگر قضات مدیریت خود را علمی و 
اطلاعاتشان را به روز نکنند و از تکنولوژی های نو بهره نگیرند، موفقیت حاصل نخواهد 
شد. نماینده عالی دولت در فارس به برقراری حاکمیت قانون تاکید کرد و گفت: همه 
باید عدالت را سرلوحه اقدامات خود قرار دهند، نظامی که حمایت مردمی را به دنبال 
دارد قطعاً موفق و پیروز خواهد بود. امیری بیان کرد: در حاکمیت قانون هیچکس 
نباید احساس تضعیف و تضییع حق خود کند و در سایه این حاکمیت است که مردم 
سالاری دینی اتفاق می افتد. امیری با بیان اینکه گاهی یک ذره از عظمت خداوند را 
می بینیم که ناخودآگاه در وجود مخلوقات الهی نمایان می شود، گفت: این جهان با 
عظمت با عدالت سرپا است و خداوند تمام عالم را با عدالت و دقیق ترین محاسبات 
علمی اداره می کند. وی با تاکید بر اینکه اگر ذره ای خلل در نظم عدالت هستی ایجاد 
شود موجب فروپاشی جهان خواهد شد، تصریح کرد: جامعه ما هم از این قاعده 
مستثنی نیست و اگر می خواهیم از جامعه ای مؤمن، توسعه یافته و رستگار برخوردار 

باشیم باید عدالت برقرار شود و بخشی از این امر بر عهده دستگاه قضائی است.

مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان تاکید کرد؛

وم توجه به برنامه های چاه  محور و تاسیسات  لز
محور برای افزایش تولید

اهواز – محمد مجدم  مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان توجه به برنامه های 
چاه محور و تاسیسات محور را از مسائل مهم در افزایش تولید دانست. عبدالله 
عذاری اهوازی در جلسه تولید که عصر شنبه ۲8 مهر ماه با حضور مدیرعامل، روئسا 
و مدیران این شرکت برگزار شد، با اشاره به برنامه ها و سیاست های تولید نفت در 
کشور، بر افزایش تولید نفت طبق چشم انداز و اهداف تعیین شده تاکید کرد. وی 
برنامه های چاه محور و تاسیسات محور را از مسائل مهم در افزایش تولید عنوان 
کرد و افزود: در مسائل تاسیسات محور برنامه ریزی و عملیات و در مسائل چاه 
محور استفاده از ظرفیت فرآورشی کارخانه های موجود و رفع موانع تولید بسیار 
حائز اهمیت است. مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان تصریح کرد: پیگیری و ارائه 
گزارش های منظم از روند کار و برنامه ریزی برای تحقق اهداف ؛ بخش مهمی از تولید 
را شامل می شود. وی بر نظارت دقیق بر کار  پیمانکاران تاکید کرد و گفت: اورهال 
و تعمیرات اساسی برای افزایش ظرفیت فرآورشی در کم تر از یک ماه در آزادگان 
شمالی یک رکورد محسوب می شود که با همت کارکنان و پرسنل زحمت کش این 
شرکت انجام شده است. در این جلسه مدیران مناطق عملیاتی و بخش های مختلف 
نیز گزارشی از آخرین وضعیت تولید در چاه ها و میادین ارائه کردند. تامین لوله برای 
خطوط نفتی به منظور افزایش تولید، نحوه و کیفیت فعالیت پیمانکاران و برنامه 

تولید تا پایان سال از دیگر مواردی بود که در این جلسه به آن اشاره شد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان:

۳۰۰ کیلومتر از شبکه فاضلاب بوشهر شست وشو شد

بوشهر-رضا حیدری  مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر گفت: ۳۰۰ 
کیلومتر از شبکه فاضلاب سه شهر این استان در نیمه نخست امسال شست وشو شد. 
ابوالحسن عالی در جمع خبرنگاران با اشاره به اهمیت آمادگی زیرساخت های شبکه 
فاضلاب پیش از آغاز فصل بارندگی، اظهار کرد: در راستای پیشگیری از مشکلات 
احتمالی در شبکه های فاضلاب و به منظور حفظ و ارتقای سطح خدمات رسانی 
به شهروندان، عملیات شست وشوی ۳۰۰ کیلومتر از شبکه فاضلاب در شهرهای 
بوشهر، گناوه و دیلم انجام شد. وی بیان کرد: شست وشوی شبکه های فاضلاب 
در این مناطق به منظور کاهش گرفتگی ها، جلوگیری از پس زدگی فاضلاب و 
رفع آلودگی های احتمالی انجام شده که نقش مهمی در حفظ سلامت عمومی و 
جلوگیری از خسارت های احتمالی ایفا می کند. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان بوشهر تصریح کرد: در کنار عملیات شست وشوی شبکه، طی ۶ ماهه نخست 
سال، سمپاشی ۱۵ هزار باب آدمرو نیز به منظور کنترل و کاهش مشکلات بهداشتی 
انجام شده است. وی یادآور شد: همچنین ۶۶8 فقره حادثه مرتبط با شبکه فاضلاب 
توسط معاونت بهره برداری این شرکت به  موقع رفع و مدیریت شده است. عالی بیان 
کرد: این اقدامات در راستای ارتقای سطح کیفیت خدمات رسانی و جلوگیری از 
هرگونه بحران احتمالی در شبکه فاضلاب استان انجام می شود و تلاش ها برای بهبود 

مستمر تاسیسات و خدمات ادامه خواهد داشت.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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لرستان
با پیگیری استاندار لرستان وسرپرست سازمان منابع طبیعی کشور صورت گرفت؛

پذیرش فرد مصدوم شده در مجموعه بام خرم آباد در بیمارستان شهید مطهری تهران
عبدالهـی  مصطفـی  هداونـد   خرم آباد-فرزانـه 
جوانـی کـه در حریـق مجموعـه بـام خـرم آبـاد دچـار 
سـانحه حریـق شـده بـود، بـا پیگیـری هـای شـفقت 
اسـتاندار لرسـتان، وحیـد سرپرسـت سـازمان منابـع 
طبیعـی کشـور، سـرهنگ ملکـی آهنگـران فرمانـده 
یـگان حفاظت منابـع طبیعـی کشـور، میررجبـی معاون 
حفاظت منابـع طبیعـی کشـور، میرزایی مدیـرکل منابع 
طبیعـی اسـتان در بیمارسـتان شـهید مطهـری تهـران 

شـد. پذیـرش 
ایـن جـوان کـه بـا رشـادت خـود مانـع از حریـق در 
مجموعـه بـام خـرم آبـاد شـده بـود، با حضـور سـیدعماد 
شـاهرخی رئیـس سـازمان جهـاد کشـاورزی لرسـتان، 
حجـت  اسـتان،  طبیعـی  منابـع  مدیـرکل  میرزایـی 
الاسـلام والمسـلمین حیـات الغیبـی نماینـده ولـی فقیه 

در منابـع طبیعـی، دریکونـد معـاون حفاظـت منابـع 
طبیعـی اسـتان، بیرانونـد رئیـس اداره منابـع طبیعـی 
خـرم آبـاد و جمـع کثیـری از کارکنـان منابـع طبیعـی 
 اسـتان و شهرسـتان روانـه بیمارسـتان شـهید مطهـری 

تهران شد.
در ایـن راسـتا، محمـد تقـی عبدالهـی بـرادر بزرگتـر 
فـرد دچـار سـانحه شـده گفـت: از لسـان خـود و خانـواده 
ام، کمـال تشـکر خـود را از مجموعـه مدیریـت اسـتان و 
سـایر  و  لرسـتان  طبیعـی  منابـع  مدیـرکل  میرزایـی 
کارکنـان منابـع طبیعی اسـتان و شهرسـتان کـه از همان 
سـاعت هـای ابتدایـی حادثـه در کنـار ما بـوده انـد، اعلام 

می کنـم و از همگـی نهایـت امتنـان را داریـم.
وی کـه در خصـوص برخـی اخبـار منتشـر شـده مبنـی 
بـر بـی تفاوتـی منابـع طبیعـی در ایـن خصـوص کامـلا 

گلایـه گـرد و افـزود: ایـن قبیـل سـخنان و اخبـار را کاملا 
تکذیـب مـی نمائیـم و تقاضا داریـم کـه برخی از رسـانه ها 
بـه ایـن قبیـل اخبـار نامیدکننـده دامـن نزننـد چـرا کـه 
خلاف واقـع بـوده و حضور دلگـرم کننـده مدیـرکل منابع 
طبیعـی اسـتان، معاونیـن، نماینـده ولـی فقیـه در منابـع 
طبیعـی، فرمانـده یـگان حفاظـت منابـع طبیعـی اسـتان 
و شهرسـتان، رئیس منابـع طبیعـی شهرسـتان خرم آباد، 
سـایر کارکنـان منابـع طبیعـی اسـتان و شهرسـتان از 

همـان سـاعت هـای اولیـه حادثـه قابـل تقدیر اسـت.
گفتنی است که در پایان از زحمات بی بدیل کرم ملک 
آسا خبرنگار خرم آبادی مستقر در مجلس شورای اسلامی، 
هاشمی نماینده مردم خرم آباد و چگنی در مجلس و مردم 
طبیعت دوستی که پیگیر این فرد عزیز مصدوم شده بوده 

و هستند تشکر و قدردانی بعمل می آید.

سنندج-فاطمه ملایی  مدیرعامل شرکت گاز استان 
کردستان گازرسانی به نقاط صفر مرزی بانه و دیگر نقاط مرزی 
کردستان را زمینه ساز رفاه و نیز امنیت و آسایش مردمان این 

مناطق اعلام کرد.
احمد فعله گری، در دیدار با علمای دینی شهرستان بانه 
خدمت رسانی به مردم کردستان و مراکز دینی را وظیفه 
دانست و اظهار کرد: استان کردستان به  علت توپوگرافی 
و جغرافیای خاصی که دارد، انجام هرگونه طرح عمرانی 
را با سختی و مشقت فراوان همراه می سازد و به خصوص 
دارای  که  گازرسانی  زمینه  در  عمرانی  فعالیت های 
استانداردهای خاص و ویژه است حساسیت موضوع را افزایش 

می دهد. 
وی با بیان اینکه مردم می دانند جمهوری اسلامی چه خدمات 
ارزشمندی به آنها ارائه داده است، عنوان کرد: باتوجه به اینکه 

تأمین سوخت مایع به این مناطق صعب العبور هرساله با 
سختی فراوان انجام می گرفت، شرکت گاز کردستان برای 
هموارشدن زندگی و رفاه حال مردم اقدام به گازرسانی به 

روستاهای دوردست کرد.
مدیرعامل شرکت گاز کردستان بیشترین فعالیت شرکت 
گاز در استان را گازرسانی به مناطق روستایی دانست و اعلام 
کرد: شرکت گاز کردستان با گازرسانی به نقاط مرزی ثبات و 

آسایش را به ارمغان آورده است.
ملا صالح احمدی از روحانیون اهل سنت شهرستان مرزی 
بانه هم خدمت به مردم را عبادت دانست و گفت: دین اسلام 
به عنوان آخرین دین الهی، دینی اجتماعی است و به همه ابعاد 
و زوایای زندگی بشری نظارت و توجه داشته است و رابطه 
انسان را فقط در ارتباط او با خدا و انجام یک سلسله عبادات 

دستوری مانند نماز و روزه خلاصه نمی کند.

به گفته وی، خداوند انسان را در یک سطح وسیع تر و مقیاس 
بزرگ اجتماعی می نگرد که در هر بعدی از ابعادش باید نکات و 
مسائلی را مدنظر داشته باشد و یکی از مسائلی که موردتوجه 

و توصیه فراوان اسلام قرار دارد مسئله خدمت به مردم است.
وی افزود: خدمت رسانی صادقانه و خالصانه به مردم می تواند 
موجب غفران و بخشش پاره ای از گناهان و جبران کننده 
کاستی های انسان و موجب وصال و راهنمایی انسان به بهشت 

الهی شو.
ماموستا حامد محمدی یکی دیگر از روحانیون بانه ضمن 
تشکر از مدیرعامل شرکت گاز کردستان برای توجه ویژه برای 
گازرسانی به روستاهای مرزی و کوخ های بانه، اظهار داشت: 
با اقداماتی که برای گازرسانی به روستاهای نقطه صفر مرزی 
صورت گرفته امنیت و آسایش را برای مردم ساکن در این نقاط 

فراهم کرده است.

کردستان
مدیرعامل شرکت گاز استان:

گازرسانی، اهدای امنیت و آسایش به نقاط مرزی کردستان است

استان  مالیاتی  امور  مدیرکل  نقدی   قزوین-مریم 
قزوین از رشد ۴۴ درصدی توزیع درآمد مالیات بر ارزش 

افزوده در بین شهرداری و دهیاری های قزوین خبر داد.
سید محمود موسوی صانع با اشاره به واریز سهم مالیات 
بر ارزش افزوده در استان قزوین به حساب شهرداری 
و دهیاری های استان قزوین اظهار کرد: در شش ماهه 
نخست سال جاری ۲ هزار و ۱۲۵ میلیارد تومان اعتبار 
از محل ارزش افزوده بین دستگاه های مرتبط توزیع شده 

است.
وی با بیان اینکه این رقم در شش ماهه نخست سال گذشته 
یک هزار و ۴۷۶ میلیارد تومان بوده است، عنوان کرد: این 

رقم به نسبت سال گذشته ۴۴ درصد رشد داشته است.
مدیرکل امور مالیاتی استان قزوین عنوان کرد: در شش 
ماهه نخست امسال یک هزار و ۵۷۹ میلیارد تومان برای 
قزوین  استان  بین شهرداری های  امور عمرانی و جاری 

توزیع شده است.

وی تاکید کرد: همچنین برای دهیاری های استان قزوین 
۵۲۶ میلیارد تومان اعتبار از محل ارزش افزوده و برای 

عمران و آبادانی روستاها توزیع شده است.
موسوی صانع تصریح کرد: برای روستاهای فاقد دهیاری 
نیز مبلغی بالغ بر ۱8 میلیارد تومان در شش ماهه نخست 
سال جاری به حساب فرمانداری های استان قزوین واریز 

شده است.
وی اضافه کرد: برای رسیدگی به امور عشایر نیز مبلغ ۲ 
میلیارد تومان به حساب اداره کل امور عشایر استان واریز 

شده است.
مدیرکل امور مالیاتی استان قزوین در پایان یادآور شد: 
بدون شک مردم بیش از هر زمانی طعم خدمات ناشی از 
پرداخت مالیات بر ارزش افزوده را چشیده اند و نیاز است 
این خدمات به مردم اعلام شود. در شش ماهه نخست سال 
جاری ۲ هزار و ۱۲۵ میلیارد تومان اعتبار از محل ارزش 

افزوده بین دستگاه های مرتبط توزیع شده است.

وین قز
مدیرکل امور مالیاتی استان قزوین خبر داد؛

 رشد ۴۴ درصدی درآمد 
وده شهرداری و دهیاری ها مالیات بر ارزش افز

کرج-ترنم مظفری  کمیسیون خدمات شهری شورای 
اسلامی به ریاست بابک پورخداداد رئیس شورای اسلامی و 
با حضور اعضای کمیسیون در سالن جلسات شورای اسلامی 
شهر مهستان برگزار شد. پورخداداد رئیس شورای اسلامی 
شهر مهستان در این جلسه اذعان داشت: بهسازی فضای 
سبز شهر یکی از پارامترهای اصلی بهبود محیط شهری 
جهت استفاده شهروندان می باشد و ترمیم فضای سبز رمپ 
و لوپ ورودی شهر گامی موثر در افزایش نشاط شهروندی 
است که در راستای ایجاد محیطی شاداب، جهت تغییر چهره 
ورودی شهر و زیباسازی حاشیه اتوبان نیز کاشت درختان و 
درختچه های سازگار با شرایط آب و هوایی مهستان در دست 
اجرا است. حامد بختیاری عضو شورای اسلامی و کمیسیون 
خدمات شهری شورای اسلامی شهر در این نشست بر لزوم 
نظارت و دقت بیشتر ناظرین بر امور پیمانکاران خدمات 
شهری تصریح کرد و به ارائه سند چشم اندازمعاونت های 
شهرداری تاکید نمود و گفت: از مهم ترین دستاوردهای حوزه 

معاونت خدمات شهری شهرداری در شش ماهه اول سال ، 
می توان به تامین و بازسازی روشنایی پارک ها و بعضی معابر 
اشاره داشت. وی افزود: در کنار پروژه نورآرایی مطلوب و دید 
مناسب در شب به منظور حفظ زیبایی بصری و رسیدگی به 
روشنایی معابر اصلی اقدامات قابل توجهی با هدف کاهش 
حوادث ترافیکی و رفع مشکلات شهروندان مبنی بر ناامنی، 
بزودی در دستور کار قرار خواهد گرفت. لازم به ذکر است 
در این کمیسیون زارع دار معاون حوزه خدمات شهری 
شهرداری مهستان گزارش جامعی در خصوص اقدامات 
عملیات بازسازی و تامین روشنائی پارک ها و معابر، احیاء 
و بهسازی فضای سبز رمپ و لوپ، چگونگی روند پیشروی 
فاز اول پروژه آبیاری قطره ای بلوار خلیج فارس، تهیه و نصب 
ست بازی کودکان در چند نقطه، فرم دهی سروهای نقره ای 
و حذف پاجوش درختان، برنامه زمان بندی طرح جهادی 
نگهداشت شهری و جمع آوری نخاله و زباله ساختمانی و نصب 

المان هایی با توجه به شرایط و موقعیت فازها، ارائه داد.

البرز
درکمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی مطرح شد؛

وشنائی پارک ها    تامین ر
از مهم ترین دستاورد های شهرداری  مهستان است

مشـهد- یاسـروطن پـور  مدیرعامـل بنیـاد کرامـت 
آسـتان قـدس رضـوی گفـت: بنیـاد کرامـت بـا کمک های 
مردمـی و همیـاری خیـران، بسـته های غذایـی مـورد نیـاز 
مهاجـران لبنانـی مسـتقر در سـوریه را تهیـه و آمـاده توزیع 

کـرد.
محمدحسـین اسـتاد آقا اظهـار کـرد: در ادامه یاری رسـانی 
آسـتان قدس رضوی به مـردم مقـاوم لبنـان، بنیـاد کرامت 
ایـن آسـتان مقـدس، بـا کمک هـای مردمـی و همیـاری 
خیـران، بسـته های غذایـی مـورد نیـاز مهاجـران لبنانـی 

مسـتقر در سـوریه را تهیـه و آمـاده توزیـع کـرد.
مدیرعامـل بنیـاد کرامـت آسـتان قـدس رضـوی همزمـان 

بـا آمـاده سـازی بسـته های غذایـی کمـک بـه مهاجـران 
لبنانـی، بیـان کـرد: در پـی تاکیـد رهبـر معظـم انقـلاب 
اسـلامی و دسـتور تولیت آسـتان قدس رضوی، این آسـتان 
مقـدس از آغازین سـاعات شـروع حمـلات ددمنشـانه رژیم 
صهیونیسـتی بـه لبنـان، امکانـات و ظرفیت هـای خـود را 
جهـت کمـک بـه مـردم مظلـوم لبنـان بسـیج کرده اسـت.
وی یـادآور شـد: در همیـن راسـتا، بنیـاد کرامـت آسـتان 
قـدس رضـوی هـزار بسـته غذایـی متناسـب بـا تأمیـن 
نیازهـای مهاجـران لبنانـی در سـوریه، ایـن بسـته ها را 
در کشـور سـوریه آمـاده و در اختیـار مهاجـران جنـگ زده 

لبنانـی مسـتقر در سـوریه قـرار داد.

اسـتاد آقـا گفـت: ایـن کمک هـا در ایـن مرحلـه، بـه تعـداد 
هزار بسـته غذایی بـه ارزش هـر بسـته ۵۵ دلار، بـا همیاری 
خیـران و کمک هـای مردمـی تهیـه و در اختیـار مهاجـران 
متأثـر از حمـلات وحشـیانه رژیـم اشـغالگر قـدس قـرار 

. . د می گیـر
 مدیرعامـل بنیـاد کرامت آسـتان قـدس رضوی اظهـار کرد: 
این بنیـاد پیـش از ایـن نیز در سـه حـوزه اسـکان و پذیرایی 
از میهمانـان لبنانـی مشـهد مقـدس، ارسـال محمولـه 
دارویـی جهت مـداوای مجروحـان و برگـزاری پویش بزرگ 
»لبنـان تنهـا نیسـت« در کنـار مـردم آسـیب دیـده لبنـان 

قـرار گرفته اسـت.

خراسان رضوی
مدیرعامل بنیاد کرامت آستان قدس رضوی خبر داد؛

توزیع بسته های غذایی آستان قدس رضوی ویژه مهاجران لبنانی

چهار شنبه     2 آبان ۱۴۰3    شماره ۱7۱2



مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران مطرح کرد
 صادرات سالانه ۲۰ میلیارد مترمکعب گاز 

طبیعی ایران
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه راهبردها و سیاست های 
کلان این شــرکت برای تحقق اهداف دولت چهاردهم ترســیم شده 

است، از صادرات سالانه ۲۰ میلیارد مترمکعب گاز طبیعی خبر داد.
 به نقل از وزارت نفت، ســعید توکلی در پنجمین کنفرانس بین المللی 
فناوری های جدید در صنایع نفت، گاز و پتروشــیمی با اشاره به وضع 
موجود شــرکت ملی گاز ایران گفت: این شرکت دارای ۲۱ پالایشگاه با 
ظرفیت یک میلیارد و ۷۵ میلیون مترمکعب، ۴۰ هزار و ۶۸۰ کیلومتر 
خطوط انتقــال گاز طبیعی، ۳ میلیــارد و ۴۰۰ میلیــون مترمکعب 
ظرفیت ذخیره ســازی در ســال، توان بازگردانی حداکثر ۳۰ میلیون 
مترمکعب روزانه گاز ذخیره شــده، ۹۲ ایســتگاه تقویت فشار و ۳۳۸ 
توربوکمپرســور، ۴۵۳ هزار کیلومتر شــبکه گاز شــهری و روستایی 
است، اما متأســفانه واردات صفر و صادرات حدود ســالانه ۲۰ میلیارد 

مترمکعب است.
وی به تأکیدهای مقام معظم رهبری درباره اســتفاده از فناوری جدید 
در صنایع اشاره کرد و افزود: راهبردها و سیاست های کلان شرکت ملی 

گاز ایران برای تحقق اهداف دولت چهاردهم ترسیم شده است.
مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران ارتقای دیپلماســی انــرژی، نظام 
حکمرانی، نظام توســعه فناوری بومی و نظام مدیریتی - سازمانی را از 

راهبردها و سیاست های کلان این شرکت برشمرد.
توکلی با اشــاره الگوی بومی حاکمیتی شــرکت ملــی گاز ایران بیان 
کرد: این الگو بومی شــده تجربه FAS تنظیم گر نظام گاز با گازپروم در 
روسیه، EMRA تنظیم گر نظام گاز با بوتاش در ترکیه و EC تنظیم گر 
نظام گاز با پتروناس در مالزی اســت که نتایج آن شــامل ارائه مشوق 
به شرکت های توزیع برای توســعه نوآوری در کاهش مصارف، کاهش 
وابســتگی به مصارف گاز طبیعی بــا جایگزینی از طریــق انرژی های 
تجدیدپذیر و اس ان جی و هیدروژن و نشــر و نفوذ فناوری های نسل ۴ 

صنعتی می شود.
وی بهینه سازی در زنجیره شرکت ملی گاز ایران و مصرف کننده نهایی 
را ضروری دانست و افزود: زنجیره شرکت ملی گاز ایران شامل پالایش، 
انتقال و توزیع و مصرف کننده نهایی شــامل بخش خانگی، برق، فولاد، 

سیمان و پتروشیمی می شود.

مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایــران گفت: گاز طبیعی شــامل ۲۵ 
درصد سبد گاز دنیاست و در حالی که در ایران این مقدار حدود ۷۰ 
درصد اســت، با این حال انتظار ناترازی در بخش گاز را نداریم، که 

اشتباه است.
توکلی با اشــاره بــه سیاســت ها و راهبردهای حــوزه دانش بنیان در 
شرکت ملی گاز ایران اعلام کرد: با توســعه فناوری و نوآوری و حمایت 
از شرکت های دانش بنیان و ارتباط بیشــتر این شرکت ها، دانشگاه ها و 
مراکز پژوهشی با صنعت می توانیم در شرایط تحریمی به فناوری های 
تازه دنیا دســت یابیم، همچنین الگوی دانش بنیان در شرکت ملی گاز 

بر سه اصل شبکه سازی، هدایت گری و واسطه گری ترسیم شده است.
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سرمایه
روزنامه اقتصادی صبح ایران

www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

kharidaar.ir@gmail.com

مهدی غضنفری در رادیو اقتصاد:

وشی متهم ردیف اول تراز تجاری منفی خام فر
رئیس هیات عامل صندوق توســعه ملی تــراز تجاری 
مثبت را راه حل مهم مشــکلات ارزی کشــور خواند و 
هشــدار داد: به جای کنترل بازار با قیمت های دستوری 
باید باافزایش تولید و صادرات و ســپس افزایش ذخایر 
ارزی قیمت ارز را کنترل کرده و حتی قیمت آنرا کاهش 

دهیم.
به گزارش روابط عمومی صندوق توســعه ملی، مهدی 
غضنفری رئیس صندوق توســعه ملی که به مناســبت 
روز ملی صادرات و ســالگرد افتتاح رادیــو اقتصاد با این 
رسانه گفت و گو کرد اظهار داشــت: هر سال در روز ملی 
صادرات تحلیل ها و ســخنرانی های بسیار مهمی بیان 
می شــود ولی این حرف ها و شــعارها فراموش می شود 
و از یاد مــی  رود به هر حــال تولید کننده بــرای اینکه 
بخواهد کالا و خدماتی با کیفیــت تولید کند که قابلیت 
صادرات داشــته باشــد نیازمند پشــتیبانی نهادهای 
حکمرانی کشور می باشــد.رئیس صندوق توسعه ملی با 
گرامی داشت روز ملی صادرات، ســالروز تاسیس رادیو 
اقتصاد و تقدیر از دســت اندرکاران این رسانه گفت: روز 
ملی صادرات فرصتی برای قدردانی از تولید کنندگان و 
صادرکنندگان کشور به خاطر تلاش هایشان در افزایش 

درآمدهای ارزی کشور است. 
رشــد درآمدهــای ارزی و کنترل مصرف ارز بی شــک 
تنها راهکار کنتــرل کننده نرخ ارز اســت. باید به جای 
کنترل بازار با قیمت های دســتوری، باید از طریق تولید 
و صادرات و با افزایش ذخایــر ارزی، قیمت ارز را کنترل 
کرده و حتی آنــرا کاهش دهیم. برای کاهــش نرخ ارز و 
تنظیم بازار باید آنقدر ارز در کشــور داشته باشیم که به 

دنبال خریدار بگردیم.
 مثل کشــورهایی که مازاد تجــاری دارنــد و ارز روی 
دستشــان مانده اســت. اگر این اتفاق بی افتد همه ما و 
هم شــما و هم رادیو و تلویزیون خواهیم توانســت به آن 
مسیری که انتظار داشتیم برســیم یعنی آرمان و چشم 
انداز همه ما در تشکیل این ایســتگاه رادیویی این بوده 
اســت که یک روزی درآمد ارزی ما نســبت به ارزی که 
مصرف می کنیم بیشتر باشد و مثل چین و هنگ گنگ و 

دیگر کشورهای توسعه یافته، تراز تجاری ما مثبت شود.
مهــدی غضنفری اظهــار داشــت: ارز به عنــوان پولی 
که در مــراودات اقتصادی و ارتباط میان کشــورها رد و 
بدل می شــود یکــی از مهمترین شــاخصه های قدرت 

کشورهاست. 
ما برای ارتباط و تجارت با خارج از کشور، روابط سیاسی 
و دوســتی های دیپلماتیک، نیازمند پشــتوانه و ذخیره 
ارزی هستیم تا قدرت چانه زنی داشته باشیم. این ارز یا از 
طریق صادرات نفتی به دست می آید یا از طریق صادرات 

غیر نفتی. به یاد دارم که ســالها قبل نوعی فرهنگ ضد 
صادراتی در کشور وجود داشت. آن سالها وقتی صادرات 
پسته و زعفران و کالا های کشاورزی رونق داشت برخی با 
بیان اینکه  پسته و زعفران ما صادر می شود تا کشورهای 
دیگر از آن اســتفاده کنند می گفتند: این ها یک مشت 
آدم های زالــو صفت هســتند و ایــن کار کار بیخودی 
اســت و جلوش را بگیرید! درآن موقع من وظیفه خودم 
می دانستم به عنوان رئیس ســازمان توسعه تجارت این 
موضوع را جا بیندازم که ما بیش از زعفران و پســته به ارز 
نیاز داریم. البته هر چند دیگر این حرف ها عادی شــده و 
مردم می دانند که قیمت ارز برود بــالا چه فاجعه ای رخ 

می دهد .

افسران میدان اقتصاد چه کسانی هستند؟
رئیس هیات عامل صندوق توســعه ملی با بیان اینکه آن 
موقع این درک به صورت عام و عمومی وجود نداشت که 
باید ارز بیشتری وارد کشــور کنیم تا تراز تجاری مثبت 
شــود، گفت: آن ســالها رادیو تجارت به مــا کمک کرد 
فرهنگســازی کنیم و با اصطلاحات و عناوینی همچون 
»صادرکننــدگان افســران میدان اقتصاد هســتند« و 
»دیپلمات های حوزه اقتصــاد« و دیگر واژه ها و جملات 
زیبا و روشنگر از صادرکنندگان یاد شــود و مورد تقدیر 

قرار بگیرند.
 ۲۹ مهرماه هــم روزی بــود که تلاش کردیــم بیش از 
روزهای دیگر درباره صادرات و به ویژه حوزه صادرات غیر 
نفتی صحبت کنیم و خدا روشکر موفقیت های خوبی در 

این زمینه داشتیم.
مهدی غضنفری اضافه کرد: به یــاد دارم یک روز گفتیم 
باید جشــن ۲۰ میلیــارد دلاری بگیریم و توانســتیم 
صادرات غیــر نفتی را به ۲۰  میلیارد دلار برســانیم. بعد 
به ۴۰ میلیارد دلار رسیدیم و برنامه آخری که متاسفانه 
فرصت نشــد تا عملیاتــی اش کنیم این بــود که درآمد 
صادرات غیرنفتی را به جایی برســانیم کــه بتوانیم هر 
میزان  ارز مــورد نیاز بــرای واردات کالا را از ارز صادرات 
غیر نفتی تامیــن کنیم و برای واردات ســراغ  دلارهای 
نفتی و درآمدهای ارزی ناشــی از فــروش نفت نرویم و 
نامش را گذاشته بودیم تراز تجاری مثبت. با کمال تاسف 
تحریم ها از یک طرف و از طرف دیگر عدم شــناخت این 
مفهوم مهم اقتصادی باعث شد این آرزوی آخری محقق 

نشود.

صادرکنندگان ایرانی و سندروم سبد میوه
رئیس صندوق توســعه ملی بــا بیان اینکه یک ســری 
ســندروم ها و بیماری هــا در حکمرانی مــا وجود دارد 

که درمــان آنهــا نیازمند فرهنگســازی اســت اضافه 
کرد: »ســندروم ســبد میوه« یکی از ایــن عارضه ها و 
بیماری هاســت. رفتاری که ما ایرانی ها گاهی انجامش 
می دهیم به این معنی که روی ســبد میوه را با میوه های 
رســیده و با کیفیت پر می کنیم اما زیر ایــن میوه ها را با 

میوه های نارس و بی کیفیت پوش می دهیم. 
مشتری محصولات ما در خارج از کشور متوجه می شود 
که محموله های نخســت ارسال شــده ما خیلی خوب 
و با کیفیت اســت اما متاســفانه محموله هــای بعدی، 
آن کیفیت قبلی و مشــابه محموله اول را نــدارد. ما فکر 
می  کنیم این رفتار ناشــی از زرنگی و زیرکی ما است اما 
متاسفانه این کار باعث می شود مشــتری ها و بازارهای 
صادراتی خود را از دســت بدهیم و به طور مثال کشــور 
همسایه ترکیه و دیگر کشــورهای جهان جانشین ما در 

تامین محصولات شوند.

خام فروشی متهم ردیف اول تراز
 تجاری منفی

مهدی غضنفری تاکید کرد: ما باید با عددها حرف بزنیم. 
اول بررسی کنیم چقدر حجم و مقدار وزنی صادرات غیر 
نفتی ما چقــدر افزایش پیدا کرده اســت؛ بعد ببینیم در 
ازای هر تن کالایی که صادر می کنیم چند دلار می گیریم 
و در ازای هــر تن کالایی کــه وارد می کنیــم چند دلار 
پرداخت می کنیم؛ تا جایی که به خاطر دارم متاســفانه 
ما هر تن کالایی که وارد کشــور می کنیم بسیار گرانتر از 
هر تن کالایی ست که صادر می شود و این یعنی ما معمولا 
مواد خام را مجبور می شویم که ارزان بفروشیم و به جای 
آن محصــولات و فناوری هایی را وارد کنیم که بســیار 

گران تر هستند.

رادیو تجارت؛ گامی بزرگ برای فرهنگسازی
رئیس صندوق توسعه ملی به تاریخچه و نحوه راه اندازی 
رادیو اقتصاد که در سال ۸۶ و نخست با نام رادیو تجارت 
تاسیس شد پرداخت و گفت: وقتی ایده راه اندازی رادیو 
تجارت را دنبال می کردم به هــردری که می زدم جوابی 
نمی گرفتم تا ملاقاتی که با آقای خجســته معاونت صدا 
داشتم و ایشــان خیلی با روی باز به حرف های من گوش 
ســپرده و دلایل من بــرای راه اندازی رادیــو تجارت را 
پذیرفتند و قول همکاری دادند تا این ایســتگاه رادیویی 
را ایجاد کنیم. ایشــان از واژه ای اســتفاده کرد به اســم 
اژدهای خوراک که منظورشــان این بود یک رادیو باید 
آنقدر مطلب داشته باشد که هیچ لحظه ای بدون مطلب 

و برنامه نماند. 
من هم به تعدادی از همکاران از جمله معاونین و مدیران 

کل ســازمان توســعه تجارت که اولویت کار شما تأمین 
محتوا برای رادیو تجارت اســت. به خاطر محدودیت جا 
آن سال ها در سازمان توسعه و تجارت یک ساختمان دو 
طبقه ساخته شــد و رادیو تجارت آنجا به صورت رسمی 

افتتاح گردید.
مهدی غضنفــری افزود: رادیو تجارت در فرهنگســازی 
و انتقال مفاهیــم پیچیده اقتصــادی خیلی خوب عمل 
کرد. بعدها به این دلیل که می گفتنــد کلمه اقتصاد در 
بر گیرنده کل اقتصاد هســت نام رادیو تجــارت به رادیو 
اقتصاد تغییر پیدا کرد ولی فعالیت هایش همچنان تاثیر 
گذار و مثمرثمر بوده است البته فضای مدیا و رسانه آنقدر 
متنوع و متکثر شده که مانند گذشته دیگر افراد از صبح 
تا شــب به صورت مداوم و تنها به یک ایستگاه رادیویی 

گوش نمی دهند. 
مخاطب امروز ممکن اســت رادیو را برای لحظاتی داخل 
ماشین گوش دهد یا گاهی وقت ها در محل کار و کارگاه 
و یا حتی در ساعات پایانی شــب و زمان استراحت؛  برای 
همین بایــد در رادیو اقتصاد برنامه هــای کوتاه پخش و 

تکرار شود تا مخاطب را راضی نگاه دارد.
مهدی غضنفری با بیان اینکه رادیو جایگاه سنتی خود را 
از دســت داده بر ضرورت تغییر در فرم و محتوای مطالب 
این رســانه تاکید کرد و از انتشار پادکســت، راه اندازی 
پایگاهــه اینترنتی و فعالیت در شــبکه های اجتماعی و 
مجازی به عنوان ضرورتهای نقش آفرینی بهتر و بیشــتر 
رادیو در دنیای امروز نام برد.رئیس صندوق توسعه ملی 
افزود: بعد از رادیــو تجارت به رئیس وقت صدا و ســیما 

پیشنهاد دادم که سیمای تجارت را راه اندازی کنیم.
 بعدها آقای ضرغامــی آن ایده را تبدیل کرد به شــبکه 
تلویزیونی بازار که کالا ها را تبلیغ می کرد. کم کم برنامه 
هایمان داشت به سمت تشکیل یک رسانه کامل در حوزه 
تجارت و اقتصاد پیش می رفت که بعداً این ایده و اندیشه 
نتوانســت در تکامل خودش مفاهیم جدید حوزه رسانه 
را در بر بگیرد و در همان مفهوم نخســتین خودش باقی 
ماند .رئیس صندوق توســعه ملی اضافه کــرد: بگذارید 
اینجا از آقای آل اســحاق هم یاد کنم که همیشه توصیه 
می کردند: ســعی کن همواره کارهای تأسیســی انجام 
بدهی. با این فلسفه وقتی در سازمان توسعه تجارت بودم 

رادیو تجارت را ایجاد کردم. 
در کســوت وزیر صمت، مرکز مبادله ارزی را راه اندازی 
کردم و بعد از دوران وزارت که در دولت نبودم مدرســه 
عالی حکمرانی شــهید بهشــتی را تاســیس کردم که 
خوشبختانه به لطف خداوند هر سه این نهاد که هرکدام 
فلســفه ای داشــت بعدها با کمک دیگران به نهادهایی 

موفق و در مسیر پیشرفت کشورمان قرار گرفتند.

 روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: دکتر مریم کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک ۸۷
شماره تماس سازمان آگهی شهرستان:
۶۶۹۷۳۶۷۸ -۶۶۹۷۳۷۱۴

انرژی

 مدت قرارداد :  ۱۲ ماه می باشد.
ارائه هر نوع چك اعم از بانكي یا تضمیني و یا سایر موارد مشابه به عنوان ضمانت نامه، به هیچ عنوان قابل 

قبول نمي باشد.
 پرداخت تضمین شركت در مزایده بصورت نقدي از طریق شماره حساب ۰۱۰۵۷۰۸۳۲۷۰۰۳ نزد بانک 

ملی بنام شهرداری شهر قدس 
مزایده گران می بایستی ضمانتنامه شرکت در مزایده را پیش از پایان مدت تحویل پیشنهادات به امور قرارداد 

های شهرداری قدس تحویل نمایند. 
  قیمت اسناد و نحوه واریز وجه :

شماره  حساب  به  كه  باشد  مي  ریال(  میلیون  )هشت  ریال  مزایده۸/۰۰۰/۰۰۰  اسناد  قیمت    
۰۱۰۵۷۰۸۲9۸۰۰۰ به نام شهرداری شهر قدس نزد بانک ملی و بصورت الکترونیکی از طریق سامانه 

تدارکات دولت به نشانی www.setadiran.ir  قابل پرداخت می باشد.
  مهلت خرید اسناد :

شروع خرید اسناد مزایده  از روزچهارشنبه  مورخ   ۱۴۰۳/۰۸/۰۲ لغایت مهلت مندرج درسامانه بوده و  

اسناد و مدارك مزایده  ظرف مهلت مندرج درسامانه تدارکات دولت به نشانی www.setadiran.ir  قابل 
دریافت می باشد.

 مهلت تحویل و مدت اعتبار پیشنهادات :
مهلت تحویل ضمانتنامه و بارگذاری اسناد  تاساعت ۱۳ روز پنجشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۱۷ از طریق 

بارگذاری در سامانه تدارکات دولت www.setadiran.ir  می باشد.
مجوز مورد نیاز جهت شركت در مزایده :

 افراد حقیقی و حقوقی دارای شرایط ذیل:
اولویت با شهروندان بومی شهرستان قدس می باشد.

از هر مجموعه ورزشی ۱۴ سانس در هفته در اختیار سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قرار خواهد گرفت.
پرداخت هزینه آگهی و کارشناسی به عهده برنده مزایده است 

شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است
سایر شرایط در اسناد مزایده قید شده است

 تاریخ انتشار نوبت اول: ۲۵/ ۰۷/ ۱۴۰۳ تاریخ انتشار نوبت دوم : ۲/ ۰۸/ ۱۴۰۳      

آگهی فراخوان مزایده عمومیآگهی فراخوان مزایده عمومی

 روابط عمومی شهرداری شهر قدس

نوبت دوم
شهرداری شهر قدس در نظر دارد نسبت به واگذاری بهره برداری مجموعه های ورزشی  بشرح ذیل را  به صورت اجاره و بمدت یکسال از طریق مزایده  عمومی اقدام نماید.

سپرده شرکت در مزایدهمبلغ کارشناسی اجاره بها سالیانه/ریالموضوعردیف 

24/600/000 ریال 4/920/000/000ریالسالن ورزشی بانوان به آدرس  بلوار 45 متری انقلاب صنعت دوم1

300/000/000 ریال 6/000/000/000 ریالزمین چمن مصنوعی شهدای کاووسیه به آدرس خیابان طالقانی ، جنب ساختمان اورژانس2

75/000/000 ریال 1/500/000/000 ریالزمین چمن زیرپل پیامبر اعظم ابتدای بلوار انقلاب3

روابط عمومی شرکت برق منطقه ای غرب

  آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای  آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای
 با ارزیابی ساده  با ارزیابی ساده 

شماره ستاد شماره ستاد ۲۰۰۳۰۰۱۱۳۲۰۰۰۰۵۴۲۰۰۳۰۰۱۱۳۲۰۰۰۰۵۴))۴۰۳۱/۵۵۴۰۳۱/۵۵( ( 
 شرکت سهامی برق منطقه ای غرب در نظر دارد مناقصه عمومی یک مرحله ای 
با موضوع خرید 9۵ تن نبشی  را  ارزیابی ساده شماره ستاد ۲۰۰۳۰۰۱۱۳۲۰۰۰۰۵۴  با 
گالوانیزه ۶ متری سایز ۷،۶،۵ میلیمتری مطابق با شرایط مندرج در اسناد مناقصه  و با رعایت 
استانداردهای ملی _بین الملی و وزارت نیرو را از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری از دریافت و بارگذاری اسناد استعلام کیفی و 
اسناد مناقصه تا انجام سایر مراحل مناقصه ابلاغ برنده و انعقاد قرارداد از طریق درگاه سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد .
لازم است مناقصه گران شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در ستاد نسبت به ثبت 
نام دریافت گواهی امضای الکترونیکی )بصورت برخط ( برای کلیه صاحبان امضاء مجاز و مهر 

سازمانی اقدام لازم به عمل آورند.
الزامات:

دارا بودن و بارگذاری گواهی نامه معتبر مطابقت با استانداردها تولید کالای تخصصی برق اخذ 
شده از شرکت توانیر یا نتایج تایپ تست معتبر در ستاد الزامی است .

1_مبلغ بر آورد مناقصه: ۶۱،۸9۳،9۲۵،۰۰۰)شصت و یک میلیارد و هشتصد و نود و سه 
میلیون و نهصد و بیست و پنج هزار ( ریال 

2_مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: ۳،۰9۴،۶9۶،۲۵۰ )سه میلیارد و نود و 
چهار میلیون و ششصد و نود و شش هزار و دویست و پنجاه (ریال  مطابق با انواع تضمین 
های قابل قبول مندرج در آیین نامه معاملات دولتی ، شماره ۱۲۳۴۰۲/ت ۰۵۰۶۵9 مورخ 

9۴/9/۲۲ هیئت  محترم وزیران 
3_تاریخ انتشار آگهی فراخوان مناقصه از طریق درگاه ستاد: روز چهار شنبه تاریخ 

۱۴۰۳/۰۸/۰۲
روز  ساعت ۱۰  از  درگاه ستاد:  از طریق  مناقصه  اسناد  دریافت  زمانی  ۴_مهلت 

چهارشنبه تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۲ تا ساعت ۱۳ روز یک شنبه تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۶ 
5_ آخرین مهلت زمانی بارگذاری پیشنهاد های مناقصه گران از طریق درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(: تا ساعت ۱۵ روز شنبه  تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۱9 
۶_  آخرین مهلت تحویل ضمانت نامه شرکت در فرآیند ارجاع کار به صورت 

فیزیکی : تا ساعت ۱۳ روز شنبه تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۱9
7_ زمان گشایش پاکت های مناقصه گران از طریق درگاه ستاد توسط مناقصه 

گزار: ساعت ۸:۳۰ روز یک شنبه تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۰
8_ اعتبار پیشنهاد قیمت: ۱۸۰ روز از تاریخ آخرین مهلت  بارگذاری پیشنهاد قیمت 

در ستاد 
9_ سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است .

10_ به پیشنهادهای فاقد سپرده ، سپرده های مخدوش ، سپرده های کمتر از میزان مقرر 
، چک شخصی و نظایر آن و پیشنهاد های مالی فاقد امضاء ، مشروط ،مخدوش ترتیب اثر 

داده نخواهد شد .
اطلاعات تماس مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر:

مناقصه گران میتوانند جهت دریافت اطلاعات بیشتر با مناقصه گزار به نشانی شرکت برق 
منطقه ای غرب - کرمانشاه - ۲۲ بهمن - میدان گلایول - طبقه دوم - اداره قراردادها - شماره 
تلفن۵- ۳۸۲۳۲۰۰۱ -۰۸۳ داخلی ۲۲۴۰ و تلفن مستقیم اداره قراردادها ۸۳-۳۸۲۲۷۲۴9 

و واحد فنی )دفتر فنی انتقال ۲۰۰۵ تماس حاصل نمایند.
اطلاعات تماس جهت انجام مراحل عضویت در ستاد و پاسخگویی به سوالات سامانه ای : 

۱۴۵۶ )بدون پیش شماره( دفاتر ثبت نام استانها 
، ) WWW.setadiran.ir( بخش » ثبت نام پروفایل تامین کننده / مناقصه گر

تاریخ انتشا نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۰۲ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۸/۰۵

شناسه آگهی: 1813080

نوبت اول

م الف: 3237

وزارت نيرو شرکت برق منطقه ای غرب 

مشخصات مزایده :  

مبلغ تضمینمبلغ برآورد )ریال( شماره مزایدهشرح مزایدهنام مزایده گزار

 فروش انواع ضایعات کابل فولادی حفاری و نمودارگیری همراهشرکت ملی حفاری ایران
1،732،500،000ریال100309398500000234،650،000،000با قرقره های مربوطه و کابل بالا برنده دکل

تاریخ شروع دریافت : توزیع اسناد از چاپ آگهی نوبت دوم آغاز شده و تا 7 روز پس از آن 
                                                                                                                       www.setadiran.ir        : ادامه خواهد داشت . محل دریافت

1403/08/02 لغایت1403/08/09تاریخ شروع و پایان دریافت اسناد

تاریخ و محل بازدید)سایت 
ویزیت(

مورخ 1403/08/12 از ساعت 8الی 12:30 بازدید از انبار ثدین)شهرستان اهواز – ابتدای جاده مسجدسلیمان بعد از نیروگاه زرگان 
کیلومتر 12 بزرگراه خلیج فارس کمربندی ملاثانی – ماهشهر کارگاه شرکت ملی حفاری ایران و انبار مازاد و اسقاط شرکت( و انبار 

دغاغله)در اهواز – فاز 4 کوی ملت جنب شهرک شهید عباسپور انبار شرکت ملی حفاری ایران و انبار اسقاط شرکت(

1403/08/22تاریخ گشایش پاکات

انواع تضامین قابل قبول : ضمانتنامه بانکی و یا ضمانتنامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانکی دارای مجوز فعالیت از بانک مرکزی اصل فیش 
واریز وجه نقد به حساب شماره 4001114006376636  نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده شرکت ملی حفاری 
ایران )شماره شبا IR)350100004001114006376636  و سایر تضمین های معتبر در آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره  50659  ت / 

123402 مورخ 94/09/22 مورد قبول و پذیرش می باشد.

مدت اعتبار پیشنهاد/ تضمین : 90 روز
)برای یک بار در سقف مدت اعتبار اولیه قابل تمدید باشد(

تذکر : تحویل اسناد به شرکت: کلیه پیشنهادات در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir بارگزاری گردد و اصل ضمانت نامه به آدرس اهواز- بلوار پاسداران بالاتر از میدان فرودگاه – شرکت ملی حفاری 
ایران – ساختمان پایگاه عملیاتی – طبقه اول پارت B – اتاق 107- دبیرخانه کمیسیون مناقصات- شماره تماس 34148569 – 34148580-061 تحویل گردد.

www.nidc.ir     http://sapp.ir/nidc_pr  کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران                               

شناسه آگهی:  1810831  آگهی مزایده ) نوبت دوم(
شرکت ملی نفت ایران شرکت ملی حفاری ایران ) سهامی خاص(

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/08/01
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/02

شرکت ملی حفاری ایران

  شهرداری نصیر شهر در نظر دارد به استناد مجوز شورای 
اسلامی نصیر شهر مزایده عمومی واگذاری بهره برداری از زمین 
فوتبال چمن مصنوعی پارک شهدای گمنام نصیر شهر واگذار نماید 
لذا از کلیه متقاضیان واجد شرایط دعوت به عمل می آید تا ساعت 
۱۲ روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۵ با مراجعه به سامانه تدارکات 
الکترونیک دولت )ستاد( به آدرس  www.setadiran.ir نسبت 
به مشاهده جزئیات و تهیه اسناد مزایده عمومی و حداکثر تا ساعت 

۱۲ روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۱۵ نسبت به ثبت پیشنهادهای 
خود اقدام نمایند. ضمناً هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده 

می باشد.
 شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
 سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج می باشد.

تاریخ انتشار نوبت اول: ۲۸/ ۰۷/ ۱۴۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۰۲/ ۰۸/ ۱۴۰۳

آگهی مزایده عمومیآگهی مزایده عمومی

 اسحاق عبدی  - سرپرست شهرداری نصیر شهر

نوبت دوم

آگهی مزایده عمومی آگهی مزایده عمومی 
شماره شماره ۱۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۲۱۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۲    

)مرحله اول نوبت اول(و  )مرحله اول نوبت اول(و  ۵۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۴۵۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۴)مرحله دوم()مرحله دوم(

شهرداری سیس در نظر دارد خودرو سواری آریو خود را با شماره مزایده ۱۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۲ به فروش و زمین چمن مصنوعی فوتسال با 
 شماره مزایده ۵۰۰۳۰۵۰۲۷۴۰۰۰۰۰۴ را به شرح مذکور و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت

 )www.setadiran.ir( به صورت الکترونیکی به اجاره واگذار کند. 

مبلغ سپرده شرکت در مزایده عمومی )ریال(مبلغ پایه مزایده عمومی )ریال(شماره موتوررنگمدلتیپموضوع مزایده عمومیردیف

-ARIOآریو1
MT1397سفیدTNN4G16AG0045929

4/500/000/000
)بدون ارزش افزوده(

225/000/000 ریال

2
موضوع مزایده عمومی

25/000/000 ریال500/000/000 ریال
واگذاری)اجاره( زمین چمن مصنوعی فوتسال شهرداری سیس

شهرداری سیس

 زمان انتشار  در سایت :از تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۲ ساعت ۱۲:۰۰ تا تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۲ ساعت۱9:۰۰
 تاریخ بازدید: از تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۳ تا تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۰_ روزانه از ساعت ۰۷:۳۰  تا ساعت ۱۴:۰۰

 توضیحات : همه روزه به جز ایام تعطیل
 مهلت دریافت اسناد مزایده : تا تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۱۲ تا ساعت ۱۴:۰۰ 

 مهلت ارسال پیشنهاد قیمت : از تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۲ ساعت ۱۲:۰۰تا تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۲ ساعت ۱9:۰۰
 زمان علام به برنده: ۱۴۰۳/۰۸/۲۳ ساعت ۱۱:۰۰

 هزینه نشر آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
شهرداری در رد یا قبولی کلیه پیشنهادات در هر زمان مختار است.

رعایت مقررات مربوطه به منع مداخله کارکنان دولت در معاملات دولتی توسط شرکت کنندگان الزامی است.
در صورت عدم واریز وجه در زمان مقرر به ترتیب توسط برنده اول، دوم، سوم و سپرده یا ضمانت نامه شرکت در مزایده به     نفع شهرداری ضبط خواهد شد.

ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی می باشد:
1- برگزاری مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرآیند مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده )در صورت 
وجود هزینه مربوطه( پرداخت تضمین شرکت در مزایعه )ودیعه( از سال پیشنهاد قیمت، بازگشایی پاکات، اعلام به برنده، واریز وجه مزایده و تحویل کالا در 

بستر سامانه از این طریق امکان پذیر می باشد.
2- پیشنهاد می گردد با توجه به تنوع کالاهای مطرح شده در مزایده قبل از ارائه پیشنهاد از اقلام موضوع مزایده بازدید به عمل آید.

3- علاقمندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند: مرکز پشتیبانی 
و راهبری سامانه ۰۲۱-۴۱9۳۴ 

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها، در سایت سامانه )www.setadiran.ir( بخش »ثبت نام/پروفایل مزایده گر« موجود است.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۰۲  
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۸/۰9 

شناسه آگهی:  1810831 

نوبت اول

w w w . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

پایگاه خبری

آنلاین

پایگاه خبری

آنلاین

فـراتر از کاغذ


